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VOA / -o*kwfv 25 ? ?လာမယ့္ ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲမွာ 

NLD ပါတီ ၀င္မၿပိဳင္တဲ့အတြက္ NLD ကုိ မဲေပးခ်င္သူေတြ မဲမေပး 

ၾကပါနဲ႔လုိ႔ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျပာဆုိလုိက္ပါတယ္။ NLD 

ဟာ ေရြးေကာက္ပြဲကုိ သပိတ္ေမွာက္ၾကဖုိ႔ လူထုကုိလည္း တုိက္တြန္း 

ထားေတာ့ အေျခအေနကုိ ေမးျမန္းထားတဲ့ ဗြီအိုေအထုိင္းအေျခစုိက္ 

သတင္းေထာက္ ကုိေက်ာ္ထင္က တင္ျပေပးထားပါတယ္။

ေရြးေကာက္ပြဲမွာ ဘယ္ပါတီကုိ မဲေပးရမယ္ဆုိတာ ျပည္သူလူ 

ထုအၾကား ေမးခြန္းေတြျဖစ္ေနၿပီး ႀကံ့ဖြံ႕ပါတီက အႏုိင္ရေရးအတြက္ 

နည္းလမ္းမ်ဳိးစုံသုံးၿပီးလုပ္ေဆာင္လာခ်ိန္မွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ 

အခုလုိ တုိက္တြန္းခ်က္ ထြက္ေပၚလာတာ ျဖစ္ပါတယ္။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ မေန႔က ေတြ႕ဆုံခဲ့တဲ့ ေရွ႕ေနႀကီး 

ဦးဉာဏ္၀င္းက NLD ကုိ မဲေပးခ်င္သူေတြ မဲမေပးၾကဖုိ႔ တုိက္တြန္းခဲ့ 

တယ္လုိ႔ ဆုိပါတယ္။

“NLD ကုိပဲ မဲေပးခ်င္တယ္၊ NLD မ၀င္လုိ႔ ဘာလုပ္ရမွန္း မသိ 

ဘူးလုိ႔ ေျပာတဲ့ေမးခြန္းေတြရွိတယ္။ ဒီေမးခြန္းေတြနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီး 

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က NLD ကုိပဲ ေပးခ်င္တယ္၊ NLD မရွိရင္ 

မေပးနဲ႔ေပါ့တဲ့၊ အဲဒီလုိ ေျဖၾကားပါတယ္။ ေနာက္တခုက အခုရွိေနတဲ့ 

ေရြးေကာက္ပြဲ ဥပေဒကတရားမွ်တမႈမရွိဘူး။ ဒါေပမဲ့ အဲဒီ တရား မွ်တမႈ 

မရွိတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲ ဥပေဒကုိေတာင္လုိက္နာရဲ႕လား ေစာင့္ၾကည့္ 

ရမယ္။ မလုိက္နာဘူးဆုိရင္ေတာ့ ဒါဟာ မင္းမဲ့စ႐ုိက္ပဲလုိ႔ ေဒၚစုကေျပာ 

ပါတယ္။ အဖြဲ႕ခ်ဳပ္က ဒီမုိကေရစီ၊ လူ႔အခြင့္အေရးနဲ႔ တရားဥပေဒ 

စုိးမုိးေရး၊ ယုံၾကည္ခ်က္ ၃ ခုေပၚ ဆက္လက္ကုိင္စြဲၿပီးေတာ့ ႏုိင္ငံေရး 

လုပ္သြားမယ္ဆုိတာ ေျပာပါတယ္။”

NLD ဟာ မၾကာေသးခင္က ေရြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္ၾကဖို႔ 

ထုတ္ျပန္ခဲ့ပါတယ္။ ဒီအေပၚ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကလည္း 

သေဘာတူတယ္ ဆုိတာနဲ႔ သပိတ္ေမွာက္ရင္လည္း ေရြးေကာက္ပြဲကုိ 

ေစာင့္ၾကည့္ဖုိ႔လုိေၾကာင္း ေျပာတယ္လုိ႔ ဦးဉာဏ္၀င္းက ဆုိပါတယ္။

“သူ သေဘာတူတယ္လုိ႔ ေျပာပါတယ္၊ မေန႔က။ အေသးစိတ္ 

ေတာ့ မေျပာဘူး။ ဒီဥစၥာက မတ္လ ၂၉ ရက္ေန႔ကတည္းက NLD ဆုံး 

ျဖတ္ၿပီးသားအခ်က္ပဲ။ အသုံးအႏႈံးသာ ဒီစကား မသုံးတာ၊ အတူတူပဲ။ 

သူသေဘာတူတယ္တဲ့၊ ေရြးေကာက္ပြဲကုိ လ်စ္လ်ဴ႐ႈလုိ႔ မရဘူး၊ ၾကည့္ 

ရမယ္။ ေရြးေကာက္ပြဲဆုိင္ရာ ဥပေဒေတြဟာ တရားမွ်တမႈမရွိတာမွန္ 

တယ္၊ သုိ႔ေသာ္ အဲဒီ တရားမွ်တမႈ မရွိတဲ့ ဥပေဒနဲ႔အညီလုပ္လား၊ 

မလုပ္သလား၊ ေရြးေကာက္ပြဲဆုိင္ရာ ျပစ္မႈက်ဴးလြန္သလား၊ မက်ဴး 

လြန္ဘူးလား၊ ဒါေတြကို ေစာင့္ၾကည့္ရမယ္တဲ့။ က်ဴးလြန္တာ ေတြ႕ရင္ 

လည္း ဥပေဒနဲ႔အညီပဲ ရဲစခန္းအေၾကာင္းၾကားရမယ္လုိ႔ ေဆြးေႏြးေျပာ 

ၾကားပါတယ္။”

ဒါ့အျပင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေရြးေကာက္ပြဲ က်င္းပမယ့္ 

ရက္ကို အခ်ိန္တိုေလးအတြင္းမွာ ေၾကညာတာ မတရားေၾကာင္း၊ ဒါ 

ျပည္သူေတြကို မေလးမစားလုပ္ျခင္းလုိ႔ ျမင္ေၾကာင္း၊ ေရြးေကာက္ပြဲကာ 

လအတြင္း လြတ္လပ္စြာသတင္းထုတ္ျပန္ခြင့္၊ လြတ္လပ္စြာသတင္း 

ရယူခြင့္၊ မိမိဆႏၵထုတ္ေဖာ္ခြင့္ မရတာကလည္း တရားမွ်တတဲ့ ေရြး 

ေကာက္ပြဲမဟုတ္ေၾကာင္း ေျပာဆုိခဲ့တယ္လုိ႔ ေရွ႕ေနႀကီးဦးဉာဏ္၀င္း 

က ေျပာျပသြားပါတယ္။   
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နအဖစစ္အာဏာရွင္မ်ားသည္ စစ္တပ္က ႏိုင္ငံ့အာဏာကိုထာ၀ရကိုင္တြယ္ႏိုင္ရန္နည္း 

မ်ဳိးစံုျဖ့္္ ႀကိဳးပမ္းအားထုတ္ ေနသည္မွာ မည္သုိ႕ေသာအေၾကာင္းမ်ားျဖင့္ျငင္းဆိုႏိုင္ျခင္းမျပဳႏိုင္ 

သည့္အေျခအေနသို႕ေရာက္ရွိေနၿပီျဖစ္သည္။ ေ႐ြးေကာက္ပဲြက်င္းပရန္ နီးကပ္လာသည္ႏွင့္အမွ် 

နအ ဖထိပ္သီးစစ္အာဏာရွင္မ်ား အာဏာကို မည္မွ်မက္ေမာသည္ဆိုသည္ကို ရွင္းရွင္းလင္းလင္း 

သိသာလာေနသည္။ 

ႏိုင္ငံ၏အႀကီးအကဲရာထူးမွ မည္သို႕ဖယ္ရွားေပးလိုျခင္းမရွိေသာသူမ်ားသည္ စစ္တပ္ 

ေက်ာေထာက္ေနာက္ခံႏွင့္ စစ္တပ္လုိလားေသာပါတီမ်ားျဖင့္ စစ္တပ္ႀကီးစိုးေသာႏိုင္ငံေရး 

စနစ္တရပ္ကိုထူေထာင္ရန္လုပ္ေဆာင္ေနသည္။ ၾသဂုတ္လ ၂၇ ရက္တြင္ နအဖအႀကီးအကဲ 

ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးသန္းေ႐ႊ၊ ဒုတိယဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးေမာင္ေအးႏွင့္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးေ႐ႊမန္းတို႕စစ္ယူ 

နီေဖာင္းခၽြတ္ကာ အရပ္၀တ္လဲလိုက္သည္။ နအဖအႀကီးအကဲအျဖစ္ဆက္လက္ရယူထားမည္ 

ဟုသိရသည္။ ထိုလုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားသည္ ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲလြန္ကာလအတြက္ ျပင္ဆင္ 

ေနျခင္းျဖစ္သည္။ သမတ၊ ဒုတိယသမတမ်ားအျဖစ္ ဆက္လက္လုပ္ကိုင္လိုသည့္သေဘာျဖစ္

သည္။ 

၁၉၉၂ ခုႏွစ္မွစတင္ကာ နအဖအႀကီး အကဲရာထူးရယူထားသည့္သူသည္ အာဏာကိုမ

ည္သည့္နည္းႏွင့္မွ် လက္လႊတ္မည္မဟုတ္ဆိုသည္ကို ႏိုင္ငံတကာကို ျပသလိုက္ျခင္းျဖစ္သည္။ 

အသက္ ၇၇ ႏွစ္ေရာက္ေနသည့္တုိင္ တိုင္းျပည္ႏွင့္ႏိုင္ငံသားမ်ားတိုးတက္မႈအတြက္ေဆာင္ 

႐ြက္ျခင္းမရွိပဲ။ မိမိႏွင့္တကြအေပါင္းအပါမ်ားၾကြယ္၀ခ်မ္းသာ ေရးကိုသာလုပ္ေဆာင္ေနသည့္အတြက္ အာဏာကိုလက္လႊတ္ေပးကာ ေအးခ်မ္း 

စြာေနထိုင္ႏိုင္လုပ္ေဆာင္ျခင္းမရွိေပ။ လူအမ်ား၏မုန္းတီးမႈ၊ ေဒါသမ်ားႏွင့္အတူ အာဏာကိုဖက္တြယ္ကာ ဘ၀နိဂံုးခ်ဳပ္ရန္ႀကိဳးပမ္းေနသည္။ 

မိမိႏွင့္အတူ ဘ၀နိဂံုးမေကာင္းမည့္လမ္းကိုေလွ်ာက္လွမ္းရန္ အေပါင္းအပါမ်ားကိုလည္း တပါတည္းေခၚငင္လ်က္ရွိသည္။ လြန္စြာမွ ဆိုးရြားသည့္ 

လုပ္ရပ္ျဖစ္သည္။ အာဏာဆိုသည့္ေလာဘေၾကာင့္ လမ္းမွားလိုက္ေနသည့္ငမိုက္သားတို႕၏သြားရာလမ္းမွာ ေၾကကြဲဖြယ္ရာသာျဖစ္လိမ့္မည္ 

ကို အာဏာရွင္မ်ားအသိေခါက္ခက္ အ၀င္နက္ေနၾကသည္။ ထို႕ေၾကာင့္ စစ္တပ္က ႏိုင္ငံေရးေလာကတြင္၀င္ေရာက္ခ်ယ္လွယ္ႀကီးစိုးေနသမွ် 

ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ စစ္တပ္အႀကီးအကဲမွန္သမွ် သမိုင္းနိဂံုးေကာင္း လိမ့္မည္မဟုတ္ေၾကာင္း ေရးသားလိုက္ရေပသည္။

tm%mukd irf;irf;wuf wyfrufaeolrsm;

VOA / -o*kwfv 21 ? ?အျပည္ျပည္ဆုိင္ရာ အသိုင္းအဝိုင္း 

က ေမွ်ာ္လင့္ေနတဲ့ ႏိုဝင္ဘာလ ေရြးေကာက္ပြဲဟာ တရားမွ်တမႈမရွိ 

တဲ့အတုအေယာင္ေဆာင္ ေရြးေကာက္ပြဲသာ ျဖစ္လိမ့္မယ္လို႔ ကမာၻ႔ 

စာနယ္ဇင္း ေလာကက တသံတည္းထြက္ေနပါတယ္။

စစ္အစုိးရရဲ႔ခ်ဳပ္ကိုင္ခ်ယ္လွယ္ပံုေတြကိုၾကည့္ၿပီး လြတ္လပ္ 

ၿပီး တရားမွ်တတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲျဖစ္မွာမဟုတ္ဘူးလို႔ လူ႔အခြင့္အ 

ေရး အဖြဲ႔ေတြနဲ႔အႀကံေပးအဖြဲ႔ေတြက ယူဆပါတယ္။ စစ္အစုိးရဖြဲ႔ 

ထားတဲ့ ႏိုင္ငံေရးပါတီယွဥ္ၿပိဳင္အႏိုင္ရဖို႔အတြက္ စစ္အစိုးရက ႀကံဖန္ 

က်င္းပေပးတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲျဖစ္ေနတာမို႔ အျပည္ျပည္ဆုိင္ရာအ 

သိုင္းအဝိုင္းကမယံု ၾကည္ႏိုင္တာပါ။ ဒါတင္မကေသးပါဘူး၊ ေနရာ 

တကာ အဂတိလိုက္စားေနတဲ့ တုိင္းျပည္မွာက်င္းပတဲ့ ေရြးေကာက္ 

ပြဲဟာ သန္႔ရွင္းဖို ႔ခက္ခဲပါ တယ္။

ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္မယ့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စာလွယ္ေလာင္း 

တဦးဟာ က်ပ္ (၅) သိန္းေရြးေကာက္ပြဲ ေၾကးေပးရမွာမုိ႔ ကိုယ္စား 

လွယ္ေနရာမ်ားမ်ား ယွဥ္ၿပိဳင္မယ့္ပါတီဟာ ေငြအင္အားေကာင္း 

ဖို႔လိုပါတယ္။ ေငြေၾကးမလံုေလာက္ေလေလယွဥ္ ၿပိဳင္မယ့္မဲဆႏၵ 

နယ္ေျမလည္းနည္း သြားေလေလျဖစ္ေနပါတယ္။ လြတ္လြတ္လပ္ 

လပ္စည္းရံုးႏိုင္ရင္ေတာ့ ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္းတဦးအေနနဲ႔ေရြး 

ေကာက္ပြဲေၾကး (၅) သိန္းရွာေဖြဖို ႔ ခက္ခဲမွာမဟုတ္ေပမယ့္ ျပည္သူ႔ 

ပါတီေတြဟာ ေရြးေကာက္ပြဲေၾကးေပးႏိုင္ေအာင္ ႀကိဳးစားေနရပါ 

တယ္။

ႀကံ့ဖြ႔ ံပါတီတည္ေထာင္ၿပီး မၾကာမီ ကြမ္းၿခံကုန္းနဲ႔ ေကာ့မွဳးၿမိဳ 

နယ္က လယ္သမားေတြကို တစ္ဧကက်ပ္တေသာင္းႏႈန္းနဲ႔ ေငြထုတ္ 

ေခ်းပါတယ္။ ကခ်င္ျပည္နယ္ ပူတာအုိၿမိဳ႔နယ္မွာလည္း တဦးက်ပ္ငါး 

ေထာင္ထုတ္ေပးေနတယ္လို႔ ဇြန္လ (၂၈) ရက္ေန႔ထုတ္ ဧရာဝတီသ 

တင္းစာေစာင္မွာ ေဖာ္ျပခဲ့ပါတယ္။ ႀကံ့ဖြံ ႔ပါတီကိုဖြဲ ႔စည္းလိုက္တဲ့ ႀကံ့ 

ဖြံ ႔အသင္းဟာ အစိုးရဖြဲ႔စည္းထားတဲ့ အသင္းျဖစ္တဲ့အတြက္ အစိုးရ 

ရဲ ႔ ေထာက္ပံ့မႈကို အျပည့္အဝရၿပီး အခ်မ္းသားဆံုးျဖစ္လာပါတယ္။ 

ဥပမာ ဓါတ္ဆီဆုိင္ (၂၄၀) ေက်ာက္ကို ပုဂၢလိကပိုင္ ျပဳလုပ္စဥ္က 

စစ္တပ္ရဲ ႔ ျမန္မာ့စီးပြားေရး ဦးပိုင္ကုမၼဏီနဲ႔ ႀကံ့ဖြ႔ ံအသင္းဟာ (၃၀) 

ရာခိုင္္ႏႈန္းေလာက္အသီးသီးရရွိၾကၿပီး က်န္ (၄၀) ရာခိုင္ႏႈန္းကိုစစ္ 

အုပ္စုအသိုင္းအဝိုင္းက ကုမၼဏီေတြရရွိသြားတယ္လို႔ သိရပါတယ္။

ဒါတင္မကေသးပါဘူး ႀကံ့ဖြံ႔ပိုင္တဲ့ ဘိလပ္ေျမစက္ရံုေတြလည္း 

ရွိပါေသးတယ္။ အစုိးရနဲ႔ ႀကံ့ဖြံ ႔ပုလင္းတူဘူးဆို႔ ျဖစ္ေနတာၾကာ 

ခဲ့ပါၿပီ။ စည္ပင္သာယာေရးဌာနကုိအသံုးျပဳၿပီး ႀကံ့ဖြံ ႔ပါတီစည္းရုံး 
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NEJ / -o*kwfv 26 ?    ? ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲအေပၚတြင္ ျပည့္စုံ

သည့္တုံ႔ျပန္မႈျဖစ္ေစရန္အတြက္ ေရြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္ရန္ 

လိုအပ္ေၾကာင္း ဦး၀င္းတင္က ေျပာၾကားသည္။

“ျပည့္စုံတဲ့တုံ႔ျပန္မႈဆိုတာ ဒီေရြးေကာက္ပြဲက မတရားဘူး။ ဒီ 

ေရြးေကာက္ပြဲသြားမယ့္ လမ္းခရီးကလည္း မွားေနတဲ့ဟာဆို က်ေနာ္တို႔ 

လိုပဲ သပိတ္ေမွာက္ေပါ့။ ေရြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္ရမယ္” ဟု 

၎က ေျပာသည္။

နအဖေကာင္စီကထုတ္ျပန္သည့္ေရြးေကာက္ပြ ဲဥပေဒမ်ား 

သည္ တရားမွ်တမႈမရိွေသာေၾကာင့္ NLD ပါတီက ယခုႏွစ္ မတ္လ၂၉ 

ရက္ေန႔တြင္ ပါတီအေနျဖင့္ မွတ္ပံုတင္မည္မဟုတ္ေၾကာင္း ဆုံးျဖတ္ခဲ့ၿပီး 

လာမည့္ ႏို၀င္ဘာ (၇) ရက္တြင္ က်င္းပမည့္ေရြးေကာက္ပြဲ ကို သပိတ္ 

ေမွာက္ေၾကာင္း ဆုုံးျဖတ္ခ်က္ကို ၾသဂုတ္ ၁၉ ရက္တြင္ တရား၀င္ထုတ္ 

ေဖာ္ေၾကညာခဲ့သည္။

“ဒီေရြးေကာက္ပြဲဟာ ၂၀၀၈ အေျခခံဥပေဒကို သြားမယ္။ 

ဒီဥပေဒဟာ တရားမဲ့တဲ့ ဥပေဒႀကီး၊ စစ္အစုိးရ စစ္အာဏာရွင္ေတြ 

အာဏာတည္ၿမဲဖို႔ အသက္သြင္းမယ့္ အေျခခံဥပေဒျဖစ္တယ္။ ဒီေရြး 

ေကာက္ပြဲက ဒီအေျခခံဥပေဒကို အေကာင္အထည္ေဖာ္မွာမို႔ က်ေနာ္ 

တုိ႔ကန္႔ကြက္တယ္။ တရားမွ်တျခင္း ႏိုင္ငံေရးအေျခအေနျပည့္စုံတာ 

ဘာမွမရိွတဲ့အတြက္ က်ေနာ္တုိ႔ကန္႔ကြက္တယ္။ ဒါဆို က်ေနာ္တုိ႔ပါတီ 

ကမွတ္ပံုလည္းမတင္ဘူး၊ ေရြးေကာက္ပြဲလည္းမ၀င္ဘူး ဆံုးျဖတ္တယ္” 

ဟု ဦး၀င္းတင္က ေျပာသည္။

သုိ႔ေသာ္ ေရြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္ရာတြင္ အျပည့္အစုံ 

ေမွ်ာ္လင့္၍ မရႏိုင္ေၾကာင္း ဦး၀င္းတင္က ေျပာဆိုသည္။

“အျပည့္အစုံေမွ်ာ္လင့္ၿပီး ေျပာေနတာမဟုတ္ဘူး။ဘာလို႔လဲဆုိ 

ေတာ့ လူထုက ဘယ္ပါႏိုင္မလဲ။ ပါႏိုင္မွျဖင့္ ၁၉၉၀ေရြးေကာက္ပြဲ က 

တည္းက၊ အာဏာမလႊဲဘူးဆိုကတည္းက လူထုကအုံႂကြၿပီးေတာ့ပါ 

လာမွာေပါ့။ မပါဘူးဆိုတာ က်ေနာ္တုိ႔ သေဘာေပါက္ပါတယ္။ မပါ၀ံ့ 

ဘူး၊ မပါႏိုင္ဘူး၊ ပါႏိုင္တဲ့အေျခအေနမရိွဘူး။ ပါႏိုင္တဲ့အေျခအေန 

မ်ဳိးျဖစ္ေအာင္လည္း စစ္အစိုးရက ခြင့္မေပးဘူးဆိုတာ က်ေနာ္တို႔သိ 

တယ္။ သို႔ေသာ္ ဘာပဲေျပာေျပာ က်ေနာ္တို႔က ႐ုန္းကန္မႈအေနနဲ႔၊ 

ဆန္႔က်င္မႈအေနနဲ႔၊ တုံ႔ျပန္မႈအေနနဲ႔ကေတာ့ ရိွမယ္လို႔ က်ေနာ္တုိ႔ယူဆ 

တယ္” ဟု ၎က ေျပာသည္။

ယေန႔အေျခအေနမွာ လူထုအေနျဖင့္ စစ္အစုိးရအား ဆန္႔က်င္ၿမဲ 

ဆန္႔က်င္ေနေသာ္လည္း လုံေလာက္သည့္ တုံ႔ျပန္မႈမရိွသည့္အတြက္၊ 

မလုပ္ႏိုင္သည့္အတြက္ စစ္အစိုးရ ဆက္လက္ရိွေနဦးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း

သို႔ေသာ္ အန္အယ္လ္ဒီက ဆက္လက္ ႐ုန္းကန္ကန္႔ကြက္ ဆန္႔က်င္ေန 

မည္ျဖစ္ၿပီး လူထုအေနျဖင့္ ပ့ံပိုးႏိုင္သမွ် ပံ့ပုိးမည္ဟု ယုံၾကည္ေၾကာင္း 

ဦး၀င္းတင္က ေျပာသည္။

၎က ဆက္လက္ၿပီး “ဒီေရြးေကာက္ပြဲမွာလည္း ျပည့္စုံတဲ့အ 

ေနအထားရိွမွာမဟုတ္ဘူး။ သို႔ေသာ္ အဲဒါေနာက္ဆုံးမွာ အက်ဳိးသက္ 

ေရာက္မႈက ဘာလည္းဆိုေတာ့ အနည္းဆုံးဒီေရြးေကာက္ ပြဲႀကီးဟာ 

မတရားဘူး။ ႏိုင္ငံေရးအေျပာင္းအလဲကို စစ္အစုိးရပဲ ဆက္လက္စီး 

ထားမယ္၊ စစ္အစိုးရရဲ႕လက္ကိုင္တုတ္ပါတီ ႀက့ံဖြ႔ံလိုဟာမ်ဳိးကပဲစီး 

မယ္ဆိုတာမ်ဳိးေတြ ေဖာ္ျပႏိုင္ရင္ ကမာၻကေန စစ္အစိုးရအေပၚမွာဖိစီး 

မႈေတြ ပိုၿပီးေတာ့ မ်ားသထက္ မ်ားလာမယ္လုိ႔ ယူဆတယ္။ ဒီလုိျဖစ္ 

တာဟာ တထစ္တရစ္ေတာ့ တိုးသြားျခင္းျဖစ္တယ္လို႔ယူဆတယ္” ဟု 

ေျပာၾကားသည္။

ယမန္ေန႔ကမူ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရ

စီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ (အန္အယ္လ္ဒီ) ကို မဲေပးလိုသည့္ ျပည္သူလူထုအေနျဖင့္ 

လာမည့္ ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ အန္အယ္လ္ဒီ မပါ၀င္သျဖင့္ မဲမေပး 

ၾကရန္သာရွိေၾကာင္း ၎၏အက်ဳိးေဆာင္ေရွ႕ေန အန္အယ္လ္ဒီဗဟို 

အလုပ္အမႈေဆာင္တဦးျဖစ္သူ ဦးဉာဏ္၀င္းမွတဆင့္ ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ အန္အယ္လ္ဒီမပါသည့္အတြက္မည္သည့္ 

ပါတီကို မဲေပးရန္မသိရိွေတာ့ေၾကာင္း ျပည္သူမ်ား၏ ေျပာဆိုခ်က္အ 

ေပၚ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျဖၾကားလိုက္ျခင္းျဖစ္သည္။ ယင္းသို႔ 

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္၏ေျပာၾကားခ်က္ မွန္ကန္ေၾကာင္းဦး၀င္းတင္ 

က ေထာက္ခံေျပာဆိုသည္။

၎က“ေဒၚစုရဲ႕ေျပာဆိုခ်က္ဟာ အမွန္ဆုံးပဲ။ေဒၚစုရဲ႕သေဘာ 

ထားနဲ႔ က်ေနာ္တုိ႔ NLD ရဲ႕သေဘာထားဟာ တထပ္တည္းက်တယ္ 

လို႔ပဲ က်ေနာ္တုိ႔ယူဆတယ္။ NLD ကို ေထာက္ခံခ်င္တယ္၊ မဲေပးခ်င္ၾက 

တယ္။ NLD မရိွတဲ့အခါက်ေတာ့ ဘယ္သူ႔မဲေပး ရမွန္းမသိဘူး၊ ဘာ 

လုပ္ရမွန္း မသိဘူး၊ မ်က္စိသူငယ္ျဖစ္ေနတယ္ဆိုရင္ အန္အယ္လ္ဒီမွ 

မရိွတာ မေပးနဲ႔ေပါ့။ NLD လုပ္သလိုလုပ္ေပါ့။ အန္အယ္လ္ဒီကေန 

ေရြးေကာက္ပြဲ ေက်ာခုိင္းထားရင္ လူထုကလည္း ေရြးေကာက္ပြဲကို 

ေက်ာခိုင္းရမွာပဲ။ အဲေတာ့ ေဒၚစုရဲ႕သေဘာထားကို က်ေနာ္တုိ႔လုံး၀ 

ေထာက္ခံတယ္။ ေထာက္ခံ႐ုံတင္မဟုတ္ဘူး။ ဒီသေဘာထားမ်ဳိးဟာ 

လည္း အန္အယ္လ္ဒီမွာ ေအာက္ေျခအထိရိွပါတယ္” ဟုေျပာသည္။ 

စစ္အစုိးရျပဳလုပ္မည့္ ေရြးေကာက္ပြဲ မတရားမွန္းႏိုင္ငံေရး သမားတိုင္း 

သိနိုင္သည့္အေျခအေနတြင္ ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္ရန္ မွတ္ပုံတင္သူအခ်ဳိ႕ 

ပါတီမွႏုတ္ထြက္ျခင္း၊ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ မပါ၀င္ေတာ့ျခင္းတုိ႔မွာလည္း 

ျပည့္္စုံသည့္ တုံ႔ျပန္မႈမ်ဳိးမဟုတ္ေၾကာင္း ဦး၀င္းတင္က ေျပာဆိုသည္။

“အခု ဥကၠ႒ေတြ ထြက္ၾကတယ္။ ေရြးေကာက္ပြဲ ၀င္မယ္ 

မ၀င္ဘူး ဆိုတာေတြဟာ လုံေလာက္တဲ့ စစ္အစုိးရအေပၚ တုံ႔ျပန္ျခ

င္းမ်ဳိးမဟုတ္ဘူး။ ျပည့္စုံတဲ့ တုံ႔ျပန္ျခင္းလည္း မဟုတ္ဘူး။ သူတို႔ရဲ႕ 

ပုဂၢိဳလ္ေရးေတြ၊ ကိုယ္ေရးကိုယ္တာ နည္းနည္းေလး ထိလာတဲ့အခါမွာ 

သို႔မဟုတ္လည္း ရည္မွန္းခ်က္ မျပည့္စုံတဲ့အခါမွာ သူတို႔ရဲ႕တုံ႔ျပန္ခ်က္

မွ်သာျဖစ္တယ္။ အဲဒီဟာ က်ေနာ္တို႔ ဘာမွမေျပာဘူး” ဟု ဆိုသည္။

သို႔ေသာ္ ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္ရန္ မွတ္ပုံတင္ထားသည့္ ပါတီမ်ား 

အေနျဖင့္ ပါတီမ်ားဖ်က္သိမ္းၿပီး ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲကို ဆန္႔က်င္သ

ပိတ္ေမွာက္မည္ဆုိပါက ေထာက္ခံႀကိဳဆိုမည္ဟု ဦး၀င္းတင္ကေျပာ 

ၾကားသည္။ ျပည္ေထာင္စုဒီမိုကေရစီပါတီ ဥကၠ႒ဦးၿဖိဳးမင္းသိမ္းႏွင့္ 

နာယက အဖြဲ႕၀င္တဦးျဖစ္သူ ဦးညိဳထြန္းတုိ႔ ပါတီမွႏုတ္ထြက္ကာ ေရြး 

ေကာက္ပြဲ ၀င္ေတာ့မည္မဟုတ္ေၾကာင္း ေျပာဆုိခဲ့ၿပီး ယမန္ေန႔ကလည္း 

အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီအင္အားစု (အန္ဒီအက္ဖ္) ပါတီေခါင္းေဆာင္ 

ဦးခင္ေမာင္ေဆြက ေရြးေကာက္ပြဲမ၀င္ရန္ ဆုံးျဖတ္လိုက္ေၾကာင္းေျပာ 

ဆိုခဲ့သည္။ 

a&G;aumufyGJukd oydwfarSmuf&efvkdtyfa=umif; OD;0if;wifajym=um;
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DVB / -o*kwfv 25 ?   ? trsKd;om;'Drkdua&pDtiftm;pk tef'DtufzfrS 

OD;cifarmifaqGu ygwDacgif;aqmiftjzpf qufvuf wm0ef,lrSmjzpfayr,fh 

v$wfawmfukd,fpm;vS,fwOD;tjzpfeJ@awmh a&G;aumufyJGrSm 0ifròyifawmh 

bl;vkd@ ajymqkdvdkufygw,f? 

ygwDacgif;aqmif OD;cifarmifaqG tygt0if EdkifiHa&;OD;aqmifaumf 

rwD0ifawGjzpfwJh OD;pdefvSOD;/ OD;wifatmifeJ@ OD;omqkdifwkd 4 OD;[mt&if 

vufusefEkdifiHa&;jypfr_awG&SdaewJhtwGuf yk'fr 80-c t& a&G;aumuf 

yJGuae &m oufyef y,fxm;a=umif;/ 'ga=umifh 'Da&G;aumufyJGukd 0ifcsif&if 

aumfr&SifqD oem;cHpmwif&r,fqkd+yD; aumfr&SifOuUÏ OD;odef;pdk;u ae 

jynfawmfrSmawG@qkHpOf olukdajymcJhwJhtwGuf yxrt}udrfwif+yD;jzpfw,f 

vkd@ OD;cifarmifaqG u ajymygw,f? 

“tefu,fwkd@ wifygw,f/ yxrtacguf/ *sLvdkif 30 &ufae@u 

tefu,fvfwkd@ oGm;awG@ygw,f/ jyefvm+yD;awmh 6 &ufavmufrSm wif 

ygw,f? wifawmh 12 &ufae@rSm wkdif;aumfr&Sifu ac:awG@ygw,f? 

ac:awG@awmh wifwJhav#mufv$mawG[m rjynfhpkHbl;? jyefwifyg?bm 

awGvJqkdawmh aumfr&SifOya'rSmygwJh yk'fr/ yk'fxD;/ awGaygh/ 10(u)(c) 

(*)(C)(i) tp&Sdojzifh pkpkaygif; 9 ck&Sdw,f/ tJ'D 9 cku bmawGvJqkd 

awmhb¾ma&;eJ@rpGufzuf&bl;? 'kd@ta&;okH;yg;udk rxdyg;&bl;? aemuf 

+yD;awmh tajccHOya'udkvkdufem&r,f/ wjcm;[mawGayghAsm/ cH0efuwd 

ay;ygvdk@ xyfawmif;w,f?” 

“'gawGu usaemfwkd@ ygwDrSwfykHwifpOfwkef;u yg+yD;om;awGyg? 

'Dyk*~dKvfav;OD;uvnf; rSwfykHwifwkef;u ygwDwnfaxmifol 19 OD;xJrSm 

yg+yD;om;rkd@vdk@ cH0efuwdvnf; ay;+yD;om;yg/ 'gayr,fh pOf;pm;p&muawmh 

wnfygwDaxmifwkef;u ay;wJhuwdukd tcku r,lEdkifbl;vm;/ yk*~dKvfa&; 

uwdawGudk oufouf awmif;wmvm;? aejynfawmfudk oGm;wkef;uvnf; 

'gawGudk cH0efuwdxyfay;&r,fvdk@vnf; rrSmvkdufygbl;?”

'Dvkd yxrw}udrfwifxm;+yD;jzpfyg&J@eJ@ 'kwd,w}udrf xyfwif&r,f 

qkd+yD; aumfr&Sifbufu ajymvmwm[m ol&J@*k%foduQmeJ@ ygwDacgif; 

aqmif*k%foduQmukdyg xdckdufvmEkdifwJhtwGuf pmxyfa&;wifjyzkd@tpm; 

v$wfawmfukd,fpm;vS,ftjzpf 0ifta&G;rcHa&;udk a&G;cs,fvkdufwmjzpf 

w,f vkd@ OD;cifarmifaqGu quf&Sif;jycJhygw,f? 

“tJ'gudk xyf+yD;awmh vufrSwfxdk;+yD;awmh cH0efuwd vkyf&OD;r,f 

qkdawmh usaemfhtaeeJ@ acgif;aqmifwa,muftaeeJ@ tJavmufawmifrS 

toem;cHwJhtqifhtxda&mufoGm;atmif vkyfwmrsdK;awmh usaemf vuf 

rcH Edkifbl;av? EkdifiHa&;oduQm tuscHwJh[mrsdK;eJ@ wuG usaemfacgif;aqmif 

wa,muftaeeJ@ 'gudk acgif;v#Kd0ifwJhtjzpfrsdK; a&mufoGm;vkd@&Sd&ifygwDyg 

oduQmusrSmudka=umifh=uwJhtwGuf usaemf'DudpPudkquf+yD;awmhraqmif 

&Gufawmhygbl;?

“usaemfvkyfwm a&G;aumufyJGudkqef@usifwm r[kwfbl;? ygwD&Sd 

wJh tcgusawmh &Sif;&Sif;av;yJ eHygwf(1)/ a&G;aumufyJGudk rqef@usifbl;/ 

eHygwf(2)ygwDrSm acgif;aqmiftjzpf quf&Sdaer,f/ eHygwf(3) a&G;aumuf 

yJG0ifwJh udpPawGrSm ygwDtaeeJ@oGm;wmudk wufwufºuºuaqmif&Guf 

ay;r,f/ eHygwf(4) rdrdbmom rdrdqkH;jzwfcsuft& a&G;aumufyJGr0if 

zdk@qkH;jzwfwm?”

tef'DtufzfygwDukd EdkifiHa&;OD;aqmifaumfrwDeJ@ A[kdtvkyfr_

aqmifaumfrwD 2 ckykHpHeJ@zGJ@xm;+yD; yxracgif;aqmifu OD;cifarmifaqG/ 

'kwd,acgif;aqmifu OD;odef;!Gef@/ tvkyfr_aqmiftzGJ@OuUÏua'gufwm 

oef;+idrf;/ 'kOuUÏawGtjzpf a'gufwmoef;0if;eJ@ OD;wifatmifatmif/ 

twGif;a&;rSL;tjzpf OD;pkd;0if;wkd@u wm0ef,lxm;+yD; tcka&G;aumufyGJrSm 

trwfae&m 120 ausmf0if+ydKifzdk@/ wjcm;ygwDawGeJ@ r[mrdwfzGJ@+yD; v$wf 

awmftwGif; twkduftcHtiftm;pktjzpf&yfwnfEkdifzkd@ jyifaea=umif; od& 

ygw,f? 

OD;cifarmifaqGu v$wfawmfudk,fpm;vS,ftjzpf a&G;aumufyGJ r0if

ေရးဆင္းေနတာကိုလည္း ၾသဂုတ္လ (၃) ရက္ထုတ္ ဧရာဝတီသ 

တင္းမွာေဖာ္ျပပါတယ္။ မဂၤလာေတာင္ၫြန္႔က မဂၤလာေစ်းႀကီး 

မီးေလာင္လို႔ ပ်က္စီးသြားတဲ့ဆုိင္ေတြ ျပန္လည္တည္ေဆာက္ေတာ့ 

စည္ပင္ဘဏ္က ေငြေခ်းဖို႔ေလွ်ာက္လႊာတင္တဲ့အခါႀကံ့ဖြံ ႔ပါတီက တ 

ဆင့္တင္ရတယ္လို႔ သိရပါတယ္။ မဂၤလာေစ်းက ဆုိင္ရွင္ေတြကို က်ပ္ 

သိန္းေပါင္းတေသာင္းေက်ာ္စည္ပင္ဘဏ္က ထုတ္ေခ်းေၾကာင္း 

သိရပါတယ္။ အစိုးရနဲ႔ ျပည္သူအၾကား ႀကံ့ဖြံ ႔ပါတီက ၾကားပြဲစား 

လုပ္ေပးတာျဖစ္ပါတယ္။ မဲဆႏၵကို အေရာင္းအဝယ္လုပ္ရာမွာ နာ 

မည္ႀကီးေနတဲ့ ထိုင္ဝမ္၊ ဖိလစ္ပိုင္နဲ႔ ထိုင္းႏိုင္ငံေတြမွာ မဲေရာင္းဝယ္မႈ 

ပေပ်ာက္ေအာင္ ႀကိဳးစားေနတုန္းျမန္ မာေရြးေကာက္ပြဲမွာ မဲဆႏၵ 

ေတြကို အစိုးရကိုယ္တုိင္က ဝယ္ယူေနတာျဖစ္လို႔ အစဥ္အလာ 

မေကာင္းပါဘူး။

ထိုင္းႏိုင္ငံ ၁၉၉၆ ေရြးေကာက္ပြဲမွာ မဲဆႏၵ (၃၀) ရာခိုင္ႏႈန္းကို 

ဝယ္ယူႏိုင္တယ္လို႔သိရပါတယ္။ ၂၀၁၀ ထုိင္းေရြးေကာက္ပြဲမွာ အေမ 

ရိကန္ေဒၚလာ သန္း (၅၀၀) နီးပါးသံုးၿပီး မဲဝယ္တယ္လို႔ဆုိပါတယ္။ 

ဆင္းရဲခ်မ္းသားကိုလိုက္ၿပီး မဲေစ်းႏႈန္း ကြဲျပားတာလည္းရွိပါတယ္။ 

ဖိလစ္ပိုင္မွာတမဲတစ္ေဒၚလာေစ်းရွိေပမယ့္ ထိုင္ဝမ္မွာ တမဲေဒၚလာ 

(၆၀) အထိရွိတတ္ပါတယ္။ ထိုင္ဝမ္လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္တဦး 

ဟာ ေဒၚလာ (၃) သန္းအထိ အကုန္အက်ခံေၾကာင္း သိရပါတယ္။ ရပ္ 

ကြက္နဲ႔ရင္းႏွီးသူေတြကို အသံုးျပဳၿပီး တအိမ္တက္ တအိမ္ဆင္းလက္ 

ေဆာင္ေပး မဲဆြဲတဲ့နည္းကိုလည္း သံုးၾကပါတယ္။ လက္ေဆာင္ေပး 

တာကို လက္မခံတဲ့ မဲဆႏၵရွင္ေတြကို ဆန္႔က်င္မဲေပးသူအျဖစ္ျမင္ 

ၾကတဲ့အတြက္ ေပးသမွ်လက္ေဆာင္ကို ယူၾကတာမ်ားပါတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္ မဲဆႏၵေရာင္းဝယ္မႈ နည္းႏိုင္သမွ်နည္းေအာင္အၿမဲ 

တမ္းႀကိဳးပမ္းေနၾကတာေတြ႔ရပါတယ္။ ျမန္မာျပည္ ပါတီမွတ္ပံုတင္ 

ဥပေဒကေတာ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္းတဦးဟာ ေရြး 

ေကာက္ပြဲ စရိတ္သိန္းတရာအထိ သံုးစြဲႏိုင္တယ္လို႔ သတ္မွတ္ထားပါ 

တယ္။ အာဏာအလြဲသံုးစားလုပ္မႈ၊ အဂတိလိုက္စားမႈ၊ လြတ္လပ္စြာ 

ေျပာေရးဆိုခြင့္ကင္းမဲ့မႈ စတာေတြနဲ႔ ေရာေထြးယွက္တင္ျဖစ္ေနတဲ့ 

အေျခအေနမွာက်င္းပမယ့္ ႏိုဝင္ဘာလ ေရြးေကာက္ပြဲမွာ တရားမွ် 

တမႈရွိႏိုင္ဖို ႔အလားအလာ နည္းလိမ့္မယ္လို႔ သံုးသပ္ၾကပါတယ္။ 

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကို ယွဥ္ၿပိဳင္ခြင့္မေပးလည္း လြတ္လပ္ၿပီး 

တရားမွ်တတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲသာဆုိရင္ ႀကံ့ဖြံ ႔ပါတီရႈံးမွာေသခ်ာ 

တယ္လို႔တြက္ၾကပါတယ္။ ၁၉၉၀ ေရြးေကာက္ပြဲမွာလည္း ေဒၚစုကို 

အက်ယ္ခ်ဳပ္ထားတုန္းေတာ့ NLD အဖြဲ႔ခ်ဳပ္အႏိုင္ရသြားပါတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္ ဒီတခါေတာ့ ေဒၚစုနဲ႔ NLD မပါႏိုင္ေအာင္ စစ္အစိုးရက 

pmrsufESm  2  rS
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DVB / -o*kwfv 25 ?   ? rEœav;wdkif;twGif;u òr›e,fav;cku trsKd; 

om;'Drdkua&pDtzGJ@csKyfacgif;aqmifawG[m 'Dae@ qkHawG@+yD; EdkifiHa&;aqG; 

aEG;&mrSm tzGJ@csKyfA[dku qkH;jzwfwJh a&G;aumufyJGoydwfarSmufa&;udk 

axmufcHaqG;aEG;cJh=uw,fvdk@ aqG;aEG;olawGu ajymygw,f? 

tzGJ@csKyf rdxˆDvmòr›e,f twGif;a&;rSL; a': jrihfjrihfat; aetdrfrSm 

usif;ywJh 0gacgifvjynhftvSLrSm qkHawG@cJh=uwmjzpfygw,f? a': jrihfjrihf 

at;u aqG;aEG;yGJjzpfxGef;r_udk ckvdkajymygw,f? 

“'Dae@usrwdk@ rdx̂Dvm/ ompnf/ 0rf;wGif;/ rv_dif/ av;òr›e,fpk+yD; awmh 

ajym&&if tvSLwckvkyf&if;eJ@ usrwdk@ jyefqkH=uwmyg? usrwdk@ nD!Gwfa&;/ 

pnf;±kH;a&;awGvnf; jyefvkyfEkdifw,fvdk@ajymvdk@&ygw,f? usrwdk@ OuUÏ 

vnf;jzpf/ v$wfawmfudk,fpm;vS,fvnf;jzpfwJh wkdif;pnf;vnf;jzpfwJh 

a'gufwmodef;vGifvnf; wufa&mufw,f? ta,muf 30 avmufwuf 

a&muf+yD;awmh 'Dae@ EkdifiHa&;taetxm;awGudk aqG;aEG;w,f? tzJG@csKyf 

A[kduae a&G;aumufyJGeJ@ywfouf+yD; oydwfarSmufw,fqkdwJh udpPrSm 

vnf; usrwkd@u 'gukd axmufcHa=umif; aqG;aEG;jzpfcJh=uw,f?” 

a&G;aumufyGJudk tzGJ‹csKyfuoydwfarSmufayr,hf a':atmifqef;pk 

=unfrSmwJhtwdkif; a&G;aumufyGJudk apmihf=unhfzdk@udpPawG aqG;aEG;=uw,f 

vdk@ a': jrihfjrihfat;u ajymoGm;ygw,f? 

“'Dae@reufowif;rSm usrwkd@=um;&wJhtwkdif; a':atmifqef; 

pk=unfajymcJhwJhtwkdif; usrwdk@u a&G;aumufyJG}uD;udk vkH;0oydwfarSmuf 

w,fqkd+yD; vspfvsL±_xm;rSmawmhr[kwfbl;? rw&m;wJhudpPawGrr#w 

wJhudpPawG/ vGwfvyfr#wr_r&SdwJhudpPawGudk usrwdk@u apmifh=unfhavh 

vmzdk@vnf; usrwdk@u aqG;aEG;w,f?” 

rEœav;wdkif;twGif;u trsKd;om;'Drdkua&pDtzGJ@csKyf òr›e,fav;cku 

acgif;aqmifawG awG@qkHaqG;aEG;wJh tajctaejzpfygw,f/? 

tzGJ‹csKyf acgif;aqmif;rsm; aqG;aEG;

VOA / -o*kwfv 23 ? ? ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္ က်ခံေနရတဲ့ျမန္ 

မာ့ ဒီမုိကေရစီေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ သူ႔ေရွ႕ေနေတြ 

ဒီေန႔ေတြ႕ဆုံခဲ့ရာမွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က အမ်ဳိးသားရင္ၾကား 

ေစ့ေရးဟာ ဆႏၵရွိရင္ အခ်ိန္မေရြးလုပ္လို႔ရတဲ့ကိစၥပါလို႔ ေျပာလိုက္ပါ 

တယ္။ လက္ရွိႏိုင္ငံေရးအေျခအေနနဲ႔ ေရြးေကာက္ပြဲဆိုင္ရာကိစၥမွာ 

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ သေဘာထားကို NLD ေခါင္းေဆာင္ပိုင္းရဲ႕ 

သေဘာထားနဲ႔ ညႇိၿပီး အသိေပးသြားမယ္လို႔လည္း ဆိုပါတယ္။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ေရွ႕ေနေတြ ျဖစ္ၾကတဲ့ ေရွ႕ေနႀကီး 

ဦးၾကည္၀င္း၊ ဦးဉာဏ္၀င္းနဲ႔ ေဒၚခင္ေဌးႂကြယ္တို႔သံုးဦး ေဒၚေအာင္ဆန္း 

စုၾကည္ရဲ႕ေနအိမ္မွာ အခ်ိန္ႏွစ္နာရီေက်ာ္ ဒီကေန႔ ေတြ႕ဆံုခြင့္ရခဲ့ၾက 

တာပါ။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ ေျပာဆိုခဲ့တဲ့ ကိစၥေတြအေၾကာင္း 

ကိုေက်ာ္ေအာင္လြင္က ေရွ႕ေနႀကီး ဦးဉာဏ္၀င္းကို ဆက္သြယ္ေမးျမန္း 

ၿပီးတင္ျပေပးထားပါတယ္။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ ဦးဉာဏ္၀င္းတို႔ ဒီေန႔ေတြ႕ၾကတဲ့ 

အခါမွာ အဓိကေျပာဆုိျဖစ္ခဲ့တဲ့ အေၾကာင္းအရာေတြကို ရွင္းျပပါခင္ဗ်။ 

အထူးသျဖင့္ လက္ရွိႏုိင္ငံေရးအေျခအေနေတြနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ 

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ သေဘာထား ဘယ္လိုရွိပါလဲခင္ဗ်။

“လက္ရွိ ႏုိင္ငံေရး အေျခအေနေတြေရာ၊ ေရြးေကာက္ပြဲအေျခ 

အေနေတြေရာ အားလုံးေျပာျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ေသာ္လည္း အေရးႀကီး 

တဲ့အခ်က္ေတြ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေရြးေကာက္ပြဲ တရားမွ်တ 

ေရးဆုိင္ရာ အေတြးအျမင္၊ ၿပီးေတာ့ လက္ရွိႏုိင္ငံေရးအေျခအေန 

ေပၚမွာ ႐ႈျမင္ခ်က္ေတြကို ေျပာပါတယ္။ သို႔ေသာ္လည္း အဲဒါေတြကို 

အဖြဲ႕ခ်ဳပ္ လူႀကီးမ်ားနဲ႔ ေတြ႕ၿပီးေတာ့ ေျပာျပပါ။ အဖြဲ႕ခ်ဳပ္ လူႀကီးမ်ားရဲ႕ 

ဆႏၵနဲ႔အညီ ထုတ္ျပန္ပါလို႔ က်ေနာ့္ကို ေျပာလိုက္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ 

အဲဒါေတြ အေသးစိတ္ေတာ့ ေလာေလာဆယ္ က်ေနာ္ မေျပာႏုိင္ဘူး။

“ေလာေလာဆယ္ က်ေနာ္ေျပာႏုိင္တာက အမ်ဳိးသားရင္ၾကား 

ေစ့ေရးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ ေျပာတာကေတာ့အမ်ဳိး 

သားရင္ၾကားေစ့ေရးဆုိတာ စိတ္ဆႏၵ တကယ္ရွိလို႔ရွိရင္ အခ်ိန္အခါ 

မေရြးေဆာင္ရြက္ႏုိင္တဲ့ကိစၥ ျဖစ္ပါတယ္လို႔ အဲဒီလုိ ေျပာပါတယ္။”

ေရြးေကာက္ပြဲနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ တျခား မွတ္ခ်က္ေပးတာ 

ေရာ ရွိပါသလားခင္ဗ်။

“ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္မယ့္ တခ်ဳိ႕ ပုဂၢိဳလ္ေတြက မီဒီယာမွာေျပာတာ 

ၾကားတယ္တဲ့။ အဲဒါကေတာ့ မဲေပးဖုိ႔ ဆႏၵရွိတဲ့ ျပည္သူလူထုအတြက္ 

ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္ဖို႔ လိုအပ္တယ္လို႔ ေျပာတယ္တဲ့။ အဲဒီလို ေတြးလို႔ရွိရင္ 

၉၀ ျပည့္ႏွစ္ ေရြးေကာက္ပြဲက ျပည္သူ႔ဆႏၵကို ဘာမွထည့္မေျပာရင္ 

ေရွ႕ေနာက္ ဘယ္ညီမလဲတဲ့။ အဲဒါ ေျပာပါတယ္။”

NLD ေခါင္းေဆာင္ေတြက ၿပီးခဲ့တဲ့ ရက္ပိုင္းတုန္းကပဲ အခုက်င္းပ 

မယ့္ေရြးေကာက္ပြဲကို NLD အေနနဲ႔ သပိတ္ေမွာက္တယ္ဆုိၿပီး ေၾကညာ 

ထားပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ သေဘာကေရာဘယ္လုိရွိပါ 

သလဲ ခင္ဗ်။

“က်ေနာ္ အဲဒါ မနက္ျဖန္မွ ေျပာပါရေစ။ သူေျပာလုိက္ပါတယ္၊ 

က်ေနာ္ လူႀကီးေတြကုိ ေျပာဦးမယ္။”

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ အမႈကိစၥေရာ ဒီေန႔ ေျပာျဖစ္လား 

ခင္ဗ်။

“အမႈကိစၥလည္းေျပာျဖစ္တယ္။ အမႈကိစၥကလည္း အမႈက 

မေပၚေသး၊ က်ေနာ္တုိ႔လည္း ေရးၿပီးသား စာၾကမ္းေတြကို ထပ္ခါထပ္ 

ါဖတ္၊ ျပင္ဆင္တာေတြ၊ လိုအပ္တဲ့ ျဖည့္စြက္တာေတြကို က်ေနာ္တို႔ 

ဒီေန႔ ရွင္းျပခဲ့ပါတယ္။“က်န္းမာေရး အေျခအေန ေကာင္းပါတယ္။ 

ခါတုိင္းလိုပါပဲ၊ တက္တက္ႂကြႂကြပါပဲ။”

trsKd;om;&if=um;apha&; tcsdefra&G;vkyfvkd@&/ a':atmifqef;pk=unfajymqkd

pmrsufESm  4  rS

အႀကံအဖန္လုပ္ထားတာျဖစ္ပါ တယ္။

ေရြးေကာက္ပြဲကို ႀကံ့ဖြံ ႔ပါတီ လက္ဝါးႀကီးအုပ္ၿပီး ကိုယ္က်ဳိး 

အတြက္ အသံုးျပဳေနသည္ကုိ တံု႔ျပန္ႏိုင္ဖို ႔အတြက္ လြတ္လပ္ဖို႔လို 

ပါတယ္။ လြတ္လပ္စြာ စည္းရံုးခြင့္ရွိဖို ႔လိုပါတယ္။ လြတ္လပ္မႈမရွိ 

ေသာ ျပည္သူမပါဝင္ေသာ ေရြးေကာက္ပြဲဟာ မဆလေခတ္ကအခမ္း 

အနာသာျဖစ္ပါလိမ့္မယ္။ ဆူဒန္ႏုိင္ငံမွာ အတုိက္အခံပါတီ သပိတ္ 

ေမွာက္ထားတဲ့ၾကားက အႀကံအဖန္ေရြးေကာက္ပြဲကို မျဖစ္မေနက်င္း 

ပႏိုင္တဲ့အတြက္ အာဏာရွင္ အုိမာဘတ္ရွား (Omar Hassan al-

Bashir) အႏိုင္ရၿပီး အျပည္ျပည္ဆုိင္ရာ ဖိအားေပးမႈကို အာခံႏိုင္တဲ့ 

သာဓကမ်ားရွိေၾကာင္း တင္ျပလိုက္ပါတယ္။
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၁။  ေ႐ြးေကာက္ပြဲဆိုသည္မွာအဘယ္နည္း။

ေ႐ြးေကာက္ပြဲဆုိသည္မွာ ႏိုင္ငံတႏိုင္ငံတြင္ ဥပေဒျပဳေရးရာ 

ကိစၥမ်ားကို ျပည္သူမ်ားကိုယ္စားေဆာင္႐ြက္ မည္သူမ်ားအားျပည္သူ 

မ်ားက ဆႏၵျပဳေ႐ြးခ်ယ္ျခင္းျဖစ္သည္။ အခ်ဳိ႕ႏို္င္ငံမ်ားတြင္ ထိုကိုယ္စား 

လွယ္မ်ားသည္ ဥပေဒျပဳတာ၀န္မ်ားကိုသာ ထမ္းေဆာင္ၾကသည္။ 

အုပ္ခ်ဳပ္ေရးတာ၀န္မ်ားအတြက္ သမတကို တိုက္႐ိုက္ေ႐ြးခ်ယ္ကာ 

သမတက သူ႕စိတ္ႀကိဳက္ပုဂၢိဳလ္မ်ားျဖင့္ အစိုးရဖဲြ႕ကာ ႏို္င္ငံအုပ္ခ်ဳပ္ေရး 

တာ၀န္မ်ားကိုယူသည္။ အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုသည္ ထိုစနစ္ကို 

က်င့္သံုးသည္။ အခ်ဳိ႕ႏိုင္ငံမ်ားတြင္ ဥပေဒျပဳအမတ္ မ်ားကေ႐ြးခ်ယ္ 

ေသာသူမ်ားျဖင့္ အစိုးရဖြဲ႕ကာ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးတာ၀န္ကိုယူသည္။ ဥပမာ- 

ၿဗိတိန္၊ ဂ်ပန္ စသည္တို႕ျဖစ္သည္။

၂။  ေ႐ြးေကာက္ပြဲတြင္ မဲဆႏၵေပးပိုင္ခြင့္ရွိသူမ်ားမည္သို႕ပါ၀င္

ၾကမည္နည္း။

အခ်ိန္ကာလပိုင္းျခားသတ္မွတ္ခ်က္တခုအတြင္း ဥပေဒျပဳအာ 

ဏာကို ကိုင္တြယ္က်င့္သံုးမည့္သူမ်ားကို ျပည္သူမ်ားဆႏၵျပဳေ႐ြးခ်ယ္ 

မႈသည္ လြန္စြာအေရးႀကီးသည္။ ေ႐ြးေကာက္ပြဲဆိုသည္မွာ ျပည္သူ 

အားလံုး ႏွင့္သက္ဆိုင္ေသာ တႏိုင္ငံလံုးအေရးျဖစ္သည္။ မိမိတို႕ႏိုင္

ငံသားအျဖစ္ရွိေနေသာႏိုင္ငံအတြက္ အေရးႀကီးေသာကိစၥျဖစ္သည္ 

ကို နားလည္သေဘာေပါက္ရန္လိုအပ္သည္။ မိမိတို႕ႏွစ္သက္ေသာ 

ပုဂၢိဳလ္မ်ားကို ေ႐ြးခ်ယ္ဆႏၵျပဳပိုင္ခြင့္ရွိသည္၊ မိမိတို႕မႏွစ္သက္ေသာသူ 

မ်ားအား ကန္႕ကြက္ပိုင္ခြင့္ရွိသည္၊ ေ႐ြးေကာက္ပြဲက်င္းပပံုနည္းလ

မ္း၊ အေျခအေနမ်ားကို မႏွစ္ၿမိဳ႕ပါက သပိတ္ေမွာက္ပိုင္ခြင့္ရွိသည္၊

ကန္႕ကြက္ပိုင္ခြင့္ရွိသည္။ မဲေပးေသာေန႕တြင္ မဲမေပးပဲေနပိုင္ခြင့္ရွိ 

သည္၊ မဲေပးမႈဆိုင္ရာလုပ္ထံုးလုပ္နည္းမ်ားႏွင့္အညီ ပယ္မဲျဖစ္ေစ 

ရန္လုပ္ပိုင္ခြင့္ရွိသည္။ ဤသို႕ေသာလုပ္ေဆာင္မႈမ်ားကို မိမိတဦး 

တည္းသေဘာျဖင့္ လြတ္လပ္စြာဆံုးျဖတ္ပိုင္ခြင့္ရွိသည္။ ဤသည္မွာ 

မဲဆႏၵရွင္ျပည္သူမ်ား၏အခြင့္အေရးျဖစ္သည္။ ထိုအခြင့္အေရးကိုမိမိ 

သေဘာအတိုင္း က်င့္သံုးအေကာင္အထည္ေဖာ္ပိုင္ခြင့္ရွိသည္။ ေ႐ြး 

ေကာက္ပြဲႏွင့္ပတ္သက္သည့္ အတင္း အက်ပ္ျပဳမႈမ်ားကိုအျခားမဲ ဆႏၵ 

ရွင္မ်ားအေပၚ မျပဳမိရန္လိုအပ္သလို မိမိအေပၚ အတင္းအက်ပ္ျပဳလာ 

ျခင္းမ်ားကိုလည္းခြင့္မျပဳသင့္္ေပ။

၃။  မဲေပးပိုင္ခြင့္မရွိေသာသူမ်ားသည္ မည္္သို႕ေသာအခန္း 

ေနရာမွ ပါ၀င္ႏိုင္သနည္း။

ဥပေဒသတ္မွတ္ခ်က္အရ မဲေပးပိုင္ခြင့္မရွိသူ (အသက္မျပည့္ 

သူမ်ား၊ ဘာသာေရးဆိုင္ရာ၀န္ထမ္းမ်ား၊ အျခားအေျခအေနအရ မဲေပး 

ခြင့္မရွိဟုသတ္မွတ္ခံရသူမ်ား)သည္ ေ႐ြးေကာက္ပြဲေလ့လာေစာင့္ 

ၾကည့္သူမ်ား၊ ေ႐ြးေကာက္ပြဲမွတ္တမ္းတင္သူမ်ား၊ ေ႐ြးေကာက္ပြဲသ

တင္းေပးပို႕သူမ်ား စသည့္ လုပ္ငန္းတာ၀န္မ်ား ကို ေစတနာ့၀န္ထမ္းအ 

ျဖစ္ ထမ္းေဆာင္ႏိုင္သည္။ ဥပေဒသတ္မွတ္ခ်က္အရ မဲေပးပိုင္ခြင့္မရွိ

ေသာ္လည္း ေ႐ြးေကာက္ပြဲရလဒ္က မိမိတို႕၏ေန႕စဥ္ဘ၀ရွင္သန္လႈ

ပ္ရွားမႈအေပၚ အက်ဳိးသက္ေရာက္သည့္အတြက္ ကိုယ္တိုင္ကိုယ္က် 

ပါ၀င္ရန္လိုအပ္သည္။

၄။  ေ႐ြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္သူမ်ားသည္ မည္သည့္ 

ေနရာမွ ပါ၀င္ႏိုင္သနည္း။ 

ေ႐ြးေကာက္ပြဲဆိုသည္မွာ ႏိုင္ငံေရးအာဏာတရပ္ကို အစိုးရ 

အဖြဲ႕တခုမွာ အျခားတခုသို႕လႊဲေျပာင္းေပးရာတြင္ အေကာင္းဆံုးေသာ 

နည္းလမ္းတခုျဖစ္သည္။ ဒီမိုကေရစီက်င့္စဥ္တခုကို လက္ေတြ႕ေဖာ္ 

ေဆာင္ေသာ နည္းတနည္းျဖစ္သည္။ သို႕ေသာ္ ႏိုင္ငံေရးပါတီ 

တပါတီကေသာ္လည္းေကာင္း၊ ပါတီမ်ားကေသာ္လည္းေကာင္း 

ေ႐ြးေကာက္ပြဲတရပ္ကို ပါ၀င္ယွဥ္ၿပိဳင္ျခင္းမျပဳပဲ သပိတ္ေမွာက္ပိုင္ 

ခြင့္ရိွသည္။ ထုိသုိ႕သပိတ္ ေမွာက္ျခင္းအတြက္ ပါတီမ်ားတြင္အေၾကာင္း 

ရင္းမ်ားရိွသည္။ အာဏာရအစုိးရ သုိ႕မဟုတ္ အာဏာရပါတီ သုိ႕မဟုတ္ 

ေ႐ြးေကာက္ပြဲ၀င္ပါတီတရပ္ရပ္က အသာစီးရေစမည့္လုပ္ရပ္၊ နည္း 

လမ္း၊ အေျခအေနမ်ားကို ဖန္တီးေပးထားျခင္း၊ သို႕မဟုတ္ လက္ရွိ 

အာဏာခ်ဳပ္ကိုင္ထားသူမ်ားက ၄င္းတို႕ႏွင့္အတိုက္အခံျဖစ္ေနေသာ 

ပါတီမ်ားအား ကန္႕သတ္ ဟန္႕တား ဖိႏွိပ္မႈမ်ားျပဳလုပ္သည့္အေျခအေ

နမ်ားကို ဖန္တိီးထားသည္ဟု ယံုၾကည္ျခင္း၊ သို႕မဟုတ္ လြတ္လပ္တ

ရားမွ်တေသာေရြးေကာက္ပြဲတရပ္ေပၚထြန္းႏိုင္မည့္အေျခအေန မျဖစ္

ႏိုင္ဟုယံုၾကည္ေသာအေၾကာင္းရင္းမ်ားေၾကာင့္ျဖစ္သည္။ ထို႕ေၾကာင့္ 

ေ႐ြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္သည္ဆိုျခင္းမွာ ေ႐ြးေကာက္ပြဲႏွင့္လံုး

၀မသက္ဆိုင္ဟု ဆို၍မရေပ။ ေ႐ြးေကာက္ပြဲႏွင့္ တိုက္႐ိုက္ေသာ္လည္

းေကာင္း၊ သြယ္၀ိုက္ေသာ္လည္းေကာင္း သက္ဆိုင္သည္။

ထို႕ေၾကာင့္ သပိတ္ေမွာက္ပါတီမ်ားအေနျဖင့္ မည္သို႕ေသာအ 

ေျခအေနအေၾကာင္းအခ်က္မ်ားသည္ ဒီမိုကေရစီႏွင့္ ဖီလာဆန္႕က်င္ 

ျဖစ္ေနသည္၊ မည္သို႕ေသာ အေၾကာင္းအခ်က္မ်ားသည္ အာဏာပိုင္ 

မ်ားက ဖိႏွိပ္ၿခိမ္းေျခာက္အႏိုင္က်င့္ရာေရာက္ေနသည္၊ မည္သို႕ေသာ 

လုပ္ရပ္မ်ားသည္ မတရားမႈ၊ တဖက္သတ္အားေပးမႈ၊ ဘက္လိုက္မႈ 

မ်ားျပဳရာေရာက္ေနသည္စသည္တို႕ကို ျပည္သူအားလံုးသိရွိေစရန္ 

ေဆာင္႐ြက္ရမည့္တာ၀န္ရွိသည္။ တခ်ိန္တည္းမွာပင္ မည္သို႕ေသာ 

အေျခအေနအေၾကာင္းအခ်က္မ်ားသည္လြတ္လပ္တရားမွ် တေသာ 

ေ႐ြးေကာက္ပြဲျဖစ္ေပၚလာေရးအတြကဦးတည္ေစသည္၊ အေထာက္ 

အကူျဖစ္ေစသည္ စသည္မ်ားကိုအသိေပးရွင္းလင္းျပရန္လည္း တာ 

၀န္ရွိသည္။ တနည္းဆိုရေသာ္ ေ႐ြးေကာက္ပြဲႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္အ 

ရာအားလံုးကို ျပည္သူလူထု ရွင္းလင္းလြယ္ကူစြာနားလည္သေဘာ 

ေပါက္လာေစရန္ ေဆာင္ ႐ြက္ေပးရမည့္တာ၀န္ရွိသည္။

၅။  ေ႐ြးေကာက္ပြဲ၀င္မည့္ပါတီမ်ားအေနျဖင့္ မည္သို႕လုပ္ 

ေဆာင္သင့္သနည္း။

jynfoltm;vkH;ESifh oufqkdifaom a&G;aumufyGJ

ausmfausmfpdk; 

pmrsuf 15 okd h
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DVB / -o*kwfv 25 ?   ? 'Dae@usa&mufwJh 63 eSpfajrmuf rGeftrsKd;om; 

awmfvSefa&;ae@rSm rGefjynfopfygwDu zGJ@pnf;ykHtajccHOya'udk jyifqif 

ay;zdk@ etzppftpdk;&udk xyfrHwkdufwGef; vdkufygw,f? 

vmr,hf a&G;aumufyGJ[m ppftm%m&Sifpepf oufqdk&Snfa&; 

udkomjzpfapvdrfhrSmjzpfwJhtwGuf rGefjynfopfygwDu vufrcHbJ zGJ@pnf;ykH 

tajccHOya'udk jyifqifay;ygvdk@ etztpdk;&udk awmif;qdkvdkufygw,f? 

'Dae@usa&mufwJh 63 ESpfajrmuf rGefawmfvSefa&;ae@ tcrf;tem;udkay;ydk@ 

wJh rGefjynfopfygwDOuUÏEdkifaxmrGef&J@o0%fv$mrSm azmfjyxm;wmjzpfyg 

w,f? rGefbmomeJ@a&;xm;wJh tJ'D o0%fv$mxJu tcsuftvufawG 

udk ygwDajymcGifh& Edkif[HombGefcdkifu ckvdk ajymygw,f? 

“aemuf 2 v qkd&ifwJh a&G;aumufyGJvkyf+yD;awmh 2008 zGJ@pnf;ykHukd 

twnfjzpfatmif/ toufoGif;Ekdifatmif aqmif&Gufaew,fwJh/ tJ'D 

wqufwnf;yJ tJ'DOya'zGJ@pnf;ykHtwkdif;qkd&ifwJh ppftm%moufpkd;&Snf 

wmaygh/ aemufawmh 'Drkdua&pDta&;ukdvnf; qef@usifwJhoabm&dS 

w,f? 'gukd usaemfwkd@u oabmrwlbl;? vufrcHbl;vkd@ajymwm?w 

qufwnf;yJ rGefjynfopfygwDtaeeJ@ zGJ@pnf;ykHygtcsuf wcsKd@awGukdaxmuf 

jy+yD;awmhjyefjyifzkd@ayghaemf/ usaemfwkd@ trsKd;om;nD!Gwfa&;twGufukd jzpf 

Ekdifatmifaygh/ tJ'gukdaxmufjywm&Sdw,f/ wkdufwGef;wm&dSw,f? awmif; 

qkdwmvnf;&dSw,f? zGJ@pnf;ykHOya' 2008 ukd jyefjyifay;zkd@yJ/ t"du tJ'g 

ygyJawmif;w,f? usefwJh tao;pdwfawmh rygygbl;?” 

rGefjynfopfygwDu rGefawmfvSef;a&;ae@ tcrf;tem;udk bk&m; 

okH;ql+rdK@e,ftwGif;u AvJh'Gef;zkdufaus;&GmrSm usif;yygw,f? reuf 7 

em&DrSmpwifwJh tcrf;tem;rSm usqkH;cJhwJh rGefacgif;aqmifawG/ &JabmfawG 

twGuf&nfpl; tr#ay;a0cJh=uw,fvkd@ tcrf;tem;obmywdvkyfcJhwJh 

rGefjynfopfygwD 'kppfOD;pD;csKyfAkdvfrSL;csKyf v,D;*aumif;u ajymygw,f? 

“tcrf;tem;zGifh+yD usaemfwkd@u usqkH;oGm;wJh acgif;aqmifeJ@ 

&JabmfawGtwGufukd aoewf 21 csuf azmuf+yD;awmh *k%fjyKw,faygh/ 

*k%fjyK+yD;awmhrS usaemfwkd@u tvHwifw,f/ tvHawmfukd tav;jyK 

w,f? +yD;rS obmywdtzGJ@ pum;ajymr,f? rGefjynfopfygwD A[kdtvkyf 

tr_aqmif&J@ xkwfjyefa=unmcsufukd zwfr,f? OuUÏ&J@ o0%fv$mukd 

wa,mufzwfr,f/ eHygwf 4 usawmh usqkH;oGm;wJh usaemfwkd@ &JabmfawG 

tpOfvkdufaygh b,fESpf b,fESpfqkd b,fESpfa,mufaygh/ tm;vkH;aygif;u 

usaemfwkd@ ygwD 62 ESpfayghav/ 'DESpfu 63 }udrfukd;/ tck/ tm;vkH; vl 

aygif;u 974 a,mufaygh/ usqkH;oGm;wm/ tJ'Dpm&if;ukd zwfw,f/ 

aemuf ZGJqk&wJhvlawGukd pm&if;zwfw,f/ tcrf;tem;tpDtpOfu 'Dt 

wkdif;yJ+yD;wmeJ@ aºu;a=umfoHeJ@ tqkH;owfw,f?” 

'Dtcrf;tem;rSm rGefjynfopfygwDtwGif; 25 ESpfwm0ef xrf; 

aqmifwJh &JabmfawGukd yxrZGJqk/ tESpf 20 wm0efxrf;aqmifolukd 

'kwd,ZGJqkeJ@ 15 ESpfwm0efxrf;aqmifolukd wwd,ZGJqktjzpf csD;jr‡ifh*k%f 

jyKcJhw,fvkd@ AkdvfrSL;csKyfv,D;*aumif;u ajymygw,f? e,fjcm;apmifhwyf 

vufrcHwJh rGefjynfopfygwD&J@oabmxm;awG/ a&G;aumufyGJukd vufr 

cHwJhoabmxm;awGukdvnf; tcrf;tem;wufvmolawGudk &Sif;vif; 

ajym=um;cJhygw,f? trsKd;om;wef;wla&;eJ@ udk,fydkifjyXmef;cGifhtwGuf 

1948 ckESpfrSm pwifxlawmifcJh+yD; tpdk;&tqufqufudk vufeufudkif 

wdkufcdkufcJhwJh rGefjynfopfygwD[m 1995 ckESpfrSm etzppftpkd;&eJ@typf 

cwf&yfpJcJhygw,f? 

'gayr,hf typf&yfpOfwkef;u rygwJh e,fjcm;apmihfwyftoGiful; 

ajymif;zdk@ etzppftpdk;&u rGefjynfopfygwDudk qufwdkuf wdkufwGef;cJh 

ovdk rGefjynfopfygwDuvnf; ckxd jiif;qdkaeqJ jzpfygw,f? 'ga=umifh 

ygwDeJ@etzt=um; owdeJ@qufqHae=u+yD; 'Dae@ awmfvSefa&;ae@tcrf; 

tem;[m t&ifESpfawGavmuf pnfpnfum;um;r&Sdwm awG@&ygw,f? 

rGefawmfvSefa&;ae@[m aumZmouU&mZf (1310) ck 0gacgifvjynhfae@ rSm 

bm;tH+rdKŒe,f/ Zmojyif&Jpcef;ukd rGefvli,fawG 0ifa&mufodrf;ydkufcJhwm 

udk tpGJjyK+yD; tJ'Dvjynhfae@ukd rGeftrsKd;om;awmfvSefa&;ae@tjzpfowf 

rSwfcJh=uygw,f? 

rGefjynfopfygwDu zGJ‹pnf;ykHtajccHOya'udk jyif&ef awmif;qdkvkdufonf

NEJ / -o*kwfv 24 ? ? ရတနာပံုတယ္လီပို႔ ျပင္ဆင္မႈမ်ား 

ေၾကာင့္ အင္တာနက္ျပတ္ေတာက္မႈမ်ား ရန္ကုန္တြင္ မၾကာခဏျဖစ္ 

ေပၚေနေၾကာင္း သိရသည္။

“လိုင္းကေတာ့ ျပင္ေလ မၿငိမ္ေလပဲ၊ ဘာေတြျပင္ဆင္ေနတယ္ 

ဆိုတာ က်ေနာ္တုိ႔လည္းမသိဘူး။ Network Device ေတြ ျပဳျပင္လဲ 

လွယ္မယ္လို႔ေတာ့ သူတို႔ေၾကညာခ်က္မွာပါတယ္” ဟု မဟာဗႏၶဳလ 

လမ္းေပၚမွ အင္တာနက္၀န္ေဆာင္မႈ ဆိုင္တဆိုင္မွ တာ၀န္ခံက ေျပာ 

သည္။ၾသဂုတ္ (၂၅) ရက္ မနက္ျဖန္တြင္လည္း ျပင္ဆင္မႈမ်ားျပဳလုပ္ 

မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ရတနာပုံတယ္လီပို႔က တရား၀င္ေၾကညာထားၿပီး 

ျပင္ဆင္တိုင္း အင္တာနက္လိုင္းမ်ား မၿငိမ္သက္ျခင္း၊ ျပတ္ေတာက္ 

ျခင္းမ်ားျဖစ္ေပၚေနသည္ဟု သိရသည္။

ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ အင္တာနက္၀န္ေဆာင္မႈကို ရတနာပံုတယ္ 

လီပို႔မွ ေပးေနျခင္းျဖစ္ၿပီး မၾကာခဏ Net Work ပစၥည္းမ်ား အစား 

ထိုးလဲလွယ္ေနေသာေၾကာင့္ အင္တာနက္ျပတ္ေတာက္ျခင္း၊ လိုင္းေႏွး 

ေကြးျခင္း၊ လိုင္းအတက္အက် ျဖစ္ျခင္းတို႔ကို မၾကာခဏေတြ႔ ႀကံဳရ 

ေၾကာင္း အင္တာနက္စီးပြားေရး လုပ္ငန္းရွင္မ်ားက ေျပာသည္။

ယင္းသို႔ အင္တာနက္ ေႏွးေကြးမႈေၾကာင့္ အင္တာနက္ကုိ မျဖစ္မ 

ေနအားကုိးေနရေသာ လုပ္ငန္းမ်ားစြာ အခက္အခဲျဖစ္ေနေၾကာင္း၊ 

အဓိကႏုိင္ငံျခားႏွင့္ ခ်ိတ္ဆက္လုပ္ကိုင္ရေသာအလုပ္မ်ား၊ ေလယာဥ္ 

လက္မွတ္ေအးဂ်င့္မ်ား၊ ႏုိင္ငံျခားအလုပ္ေအးဂ်င့္မ်ားႏွင့္ အင္တာ 

နက္ဆုိင္မ်ား ထိခိုက္ၾကေၾကာင္း သိရသည္။

“႐ံုးမွာ အင္တာနက္ခ်ိတ္ထားတာရွိတယ္၊ ဒါေပမယ့္ လိုင္း 

ေတြက မေကာင္းဘူး၊ ဒါ့ေၾကာင့္ တခါတခါ ဆိုက္ဘာကို ေျပးရတယ္။ 

အဲဒီမွာလည္း ေလးေနတာပဲ။ ေမးၾကည့္ေတာ့ ရတနာပံုကေတာ့ ျပင္ 

ေနတာပဲေလ၊ ေကာင္းလာမယ့္ရက္ကိုပဲ ေစာင့္ၾကတာေပါ့ဗ်ာတဲ့” ဟု 

အင္တာနက္သံုးသည့္ ျပည္တြင္းသတင္ဂ်ာနယ္တခုမွ အယ္ဒီတာက 

ေျပာသည္။ ၂၀၀၉ ခုႏွစ္တြင္လည္း အင္တာနက္ျမန္ႏႈန္း ေႏွးေကြးခဲ့ၿပီး 

၂၀၁၀ ေဖေဖာ္၀ါရီလတြင္ အဆိုးရြားဆံုးျပတ္ေတာက္မႈမ်ား 

ျဖစ္ေပၚခဲ့သည္။ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ အင္တာနက္လိုင္း ဝယ္ယူသံုးစြဲသူ 

(၆) ေသာင္းနီးပါးရွိကာ ရန္ကုန္တြင္ ဆိုင္ဘာ စုစုေပါင္း (၄၀၀) 

ေက်ာ္ ရွိေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း ဆက္သြယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန၏ တရား၀င္စာ 

ရင္းမ်ားအရ သိရသည္။ 

&wemykHw,fvDykd@ jyifqifr_a=umifh tifwmeuf r=umc%jywfawmuf
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VOA / -o*kwfv 22 ? ? ေရွ႕လထဲ က်င္းပေတာ့မယ့္ ၆၅ ႀကိမ္ 

ေျမာက္ ကုလသမဂၢအေထြေထြ ညီလာခံႀကီးမွာ ျမန္မာႏိုင္ငံအေရး 

ကို ေသေသခ်ာခ်ာ ေဆြးေႏြးလာႏိုင္ေခ်ရွိၿပီး ႏွစ္ေပါင္းမ်ားစြာ ကုလ 

သမဂၢက ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်အတည္ျပဳေပးေနတဲ့ အဆင့္ထက္ ဒီတခါမွာ 

ပိုလာႏိုင္တယ္လို႔ ကုလသမဂၢျမန္မာႏိုင္ငံဆုိင္ရာ လူ႔အခြင့္အေရးအထူး 

စံုစမ္း စစ္ေဆးေရးမႉး Tomas Ojea Quintana ကေျပာပါတယ္။

အျပည့္အစုံကို ဆက္သြယ္ေမးျမန္းထားတဲ့ ေဒၚခင္မ်ဳိးသက္က 

တင္ျပေပးထားပါတယ္။

ကုလသမဂၢရဲ႕ ျမန္မာႏုိင္ငံလူ႔အခြင့္အေရးစံုစမ္း စစ္ေဆးေရးမႉး 

Mr.Quintana ဟာ ၆၅ ႀကိမ္ေျမာက္ကုလသမဂၢအေထြ ေထြ ညီလာခံမွာ 

ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာေတြ႕ရွိခ်က္ ေတြကုိတင္သြင္းႏုိင္ဖုိ႔အတြက္ ၾသဂုတ္ 

လထဲမွာ ျမန္မာႏုိင္ငံကို စတုတၳအႀကိမ္ ေျမာက္သြားေရာက္ဖို႔ ႀကိဳး 

စားခဲ့ေပမဲ့ ျမန္မာစစ္ေခါင္းေဆာင္ေတြက ေရြးေကာက္ပြဲေၾကာင့္တာ၀န္ 

ရွိသူေတြ အလုပ္႐ႈပ္ေနတယ္လို႔ အေၾကာင္းျပၿပီး ၀င္ေရာက္ခြင့္မေပး 

ခဲ့ပါဘူး။ ဒါေၾကာင့္ ၾသဂုတ္လ ဒုတိယပတ္ထဲမွာ ထုိင္း၊ ျမန္မာနယ္စပ္ 

ေဒသနဲ႔ အင္ဒုိနီးရွားႏုိင္ငံေတြကို ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာ အခ်က္အလက္

သစ္ေတြစုေဆာင္းဖုိ႔အတြက္သြားေရာက္ခဲ့တယ္လို႔ Mr.Quintana က 

ေျပာပါတယ္။

“ထိုင္းနဲ႔ အင္ဒိုနီးရွားႏိုင္ငံေတြကို အရင္သီတင္းပတ္ေတြက 

က်ေနာ္သြားခဲ့ပါတယ္။သြားရတဲ့အေၾကာင္းေတြထဲမွာ တခုကေအာက္ 

တိုဘာလထဲမွာ ကုလသမဂၢအေထြေထြညီလာခံကို ျမန္မာႏိုင္ငံလူ႔အ 

ခြင့္အေရးနဲ႔ပတ္သက္တဲ့ အစီရင္ခံစာတေစာင္ တင္သြင္းရမွာမို႔ပါ။ဒီအ 

စီရင္ခံစာနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး က်ေနာ္အတိအက် အခု ထုတ္ၿပီးမေျပာႏိုင္ 

ေပမဲ့ ေအာက္တိုဘာလ ၂၀ မွာ တင္သြင္းတဲ့အခါမွာေတာ့ျမန္မာႏိုင္

ငံဆိုင္ရာ ဘာျပႆနာေတြကို တင္ထားတယ္ဆိုတာကို သိလာၾက 

မွာပါ။”

Mr.Quintana ဟာ မတ္လတုန္းက ကုလသမဂၢ လူ႔အခြင့္အေရး 

ေကာင္စီမွာ ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာ အစီရင္ခံစာကို တင္သြင္းခဲ့ၿပီး ျမန္မာ 

စစ္အစုိးရဟာ စစ္ရာဇ၀တ္မႈေတြနဲ႔ လူသားမ်ဳိးႏြယ္အေပၚ က်ဴးလြန္တဲ့ 

ရာဇ၀တ္မႈေတြ က်ဴးလြန္ႏုိင္ေခ်ရွိတာမုိ႔ ကုလသမဂၢကေန စုံစမ္းေရး 

ေကာ္မရွင္ဖြဲ႕ၿပီး စစ္ေဆးေပးဖုိ႔ အႀကံျပဳခဲ့ပါတယ္။ ဒီအႀကံျပဳခ်က္နဲ႔ 

ပတ္သက္ၿပီး စုံစမ္းေရးေကာ္မရွင္ဖြဲ႕စုံစမ္းဖုိ႔ လိုအပ္တဲ့အေျခအေန 

ေတြကို ေမးၾကည့္ပါတယ္။

“စံုစမ္းေရးေကာ္မရွင္ဖြဲ႕ ထူေထာင္ႏိုင္ဖို႔အတြက္ ကုလသမဂၢ 

အဖြဲ႕၀င္ ႏိုင္ငံေတြရဲ႕ ေဆြးေႏြး ဆံုးျဖတ္ခ်က္ေပၚမွာ မူတည္ေနပါတယ္။ 

အဖြဲ႕၀င္ႏိုင္ငံေတြကလည္း စံုစမ္းေရးေကာ္မရွင္တရပ္ ဖြဲ႕ႏုိင္ဖို႔ကိုးကား 

ႏိုင္တဲ့အခ်က္အလက္ေတြရဖို႔လိုပါတယ္။ ဒီအခ်က္ေတြရၿပီဆိုရင္အ 

ေျခအေနကိုသံုးသပ္ၿပီး သီးျခား လုပ္ပိုင္ခြင့္အာဏာသတ္မွတ္ရပါတယ္

။ ဒါေတြ အဆင့္ဆင့္ လုပ္ေဆာင္ႏိုင္ဖို႔အတြက္ အဖြဲ႕၀င္ႏိုင္ငံေတြၾကား 

မွာ ေဆြးေႏြးမႈေတြလုပ္ဖို႔လိုပါတယ္။”

ကုလသမဂၢအေထြေထြညီလာခံႀကီးမွာ ျမန္မာႏုိင္ငံအေရးနဲ႔ 

ပတ္သက္ၿပီး တင္သြင္းတုိင္း တ႐ုတ္နဲ႔ ႐ုရွားလို ႏုိင္ငံေတြက ပယ္ပယ္ 

ခ်ခဲ့တာမို႔ အခု ၆၅ ႀကိမ္ေျမာက္ညီလာခံႀကီးမွာ ျမန္မာႏုိင္ငံအေရးနဲ႔ 

ပတ္သက္ၿပီး အလားအလာ ဘယ္လိုရွိမယ္ ထင္ပါသလဲလို႔ ေမးတဲ့အ 

ခါမွာေတာ့…

“ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ လူ႔အခြင့္အေရးခ်ဳိးေဖာက္မႈေတြ ကာလၾကာ

ရွည္စြာျဖစ္ပြားေနတဲ့အျပင္  က်ယ္က်ယ္ျပန္႔ျပန္႔နဲ႔ စနစ္တက် အခ်ဳိး           

ေဖာက္ခံေနရတာနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ကုလသမဂၢမွာ တင္ျပဖို႔ အဖြဲ႕၀င္ႏိုင္ငံ 

တခ်ဳိ႕က ေသေသခ်ာခ်ာစဥ္းစားေနတယ္လို႔ က်ေနာ္သိရပါတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္ ဒီတခါမွာ ျမန္မာႏိုင္ငံအေရးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး အဓိကထား 

ေဆြးေႏြးဖို႔ ေတာင္းဆိုလာႏိုင္တဲ့ အခြင့္ေကာင္းေတြ ရွိေနတယ္လို႔က် 

ေနာ္ထင္တဲ့အျပင္ ႏွစ္ေပါင္းမ်ားစြာ ကုလသမဂၢက ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်အ 

တည္ျပဳေပးေနတဲ့အဆင့္ထက္ ဒီတခါမွာေတာ့ ပိုမယ္လို႔ ယံုၾကည္ပါ 

တယ္။”

လူ႔အခြင့္အေရးကုိယ္စားလွယ္ တင္သြင္းခဲ့တဲ့ စုံစမ္းေရးေကာ္ 

မရွင္ဖြဲ႕ဖို႔အဆုိကုိ ၿဗိတိန္၊ ခ်က္ျပည္သူ႔သမၼတႏုိင္ငံ၊ ၾသစေၾတးလ်ား၊ 

စလိုဗက္ကီးယား ႏုိင္ငံေတြအျပင္ အခုေနာက္ဆုံး အေမရိကန္ႏုိင္ငံက 

ပါ ေထာက္ခံလာခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ ႏုိင္ငံတကာ လူ႔အခြင့္အေရးဥပေဒ 

အရ ႏုိင္ငံတႏုိင္ငံရဲ႕အစိုးရတရပ္ဟာ ႏုိင္ငံတြင္းမွာ ျဖစ္ေပၚေနတဲ့လူ႔ အ

ခြင့္အေရးခ်ဳိးေဖာက္မႈေတြကို စုံစမ္းစစ္ေဆးဖို႔၊ က်ဴးလြန္ေနသူေတြကို 

အျပစ္ေပးဖို႔နဲ႔ ေနာင္ ဒါမ်ဳိးမျဖစ္ေအာင္လုပ္ေဆာင္ဖုိ႔ တာ၀န္ရွိသလုိ 

ႏုိင္ငံတကာ အသုိင္းအ၀ုိင္းကလည္း လူ႔အခြင့္အေရး ခ်ဳိးေဖာက္တဲ့ အ 

စိုးရတရပ္ကုိ ဒီအခ်က္ေတြ လုိက္နာလာေအာင္ ၀ုိင္းၿပီး လုပ္ေဆာင္ဖုိ႔ 

လုိအပ္တယ္လို႔ ေျပာပါတယ္။

ႏုိင္ငံတႏုိင္ငံကို စုံစမ္းစစ္ေဆးႏုိင္ဖုိ႔အတြက္ ကုလသမဂၢလုံၿခဳံ 

ေရးေကာင္စီတင္မကဘဲ ကုလသမဂၢလူ႔အခြင့္အေရးေကာင္စီ၊ ဒါမွမ 

ဟုတ္ ကုလသမဂၢအေထြေထြညီလာခံလုိ ကုလသမဂၢအဖြဲ႕အစည္း 

တခုခုက စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးေကာ္မရွင္တရပ္ကုိ ထူေထာင္ႏုိင္ခြင့္ရွိၿပီး 

ဒီလို ထူေထာင္ႏုိင္ဖို႔အတြက္ အဖြဲ႕၀င္ႏုိင္ငံေတြက အဆုိျပဳဖို႔ လိုအပ္ 

တယ္လို႔ဆုိပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ ဒီအဆုိျပဳခ်က္ကို တရားဥပေဒအရအ 

ေရးယူႏုိင္၊မယူႏုိင္ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ဖို႔လည္းလိုအပ္တယ္လို႔ Mr.Quintana  

တားနားက ေျပာပါတယ္။

ကုလသမဂၢအတြင္းေရးမႉးခ်ဳပ္ Mr. Ban Ki-moon ကေတာ့ 

ကုလသမဂၢက ျမန္မာအာဏာပုိင္ေတြနဲ႔ ထိေတြ႕ဆက္ဆံၿပီး ျမန္မာ့ 

အေရးကို ႀကိဳးစားၿပီး ေဆာင္ရြက္ခဲ့ေပမဲ့ အခုထိ အရာမထင္တဲ့ 

အတြက္ စိတ္ပ်က္မိေၾကာင္းနဲ႔ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈမရွိတဲ့ ျမန္မာ 

ႏုိင္ငံနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီး လာမယ့္ အေထြေထြညီလာခံႀကီးမွာ တင္သြင္း 

ဖို႔အတြက္ အစီရင္ခံစာေရးေနတယ္လို႔ ၾသဂုတ္လ ၉ ရက္ေန႔က 

ေၾကညာခ်က္တေစာင္ ထုတ္ျပန္ၿပီး ေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။

ဧၿပီလ ၇ ရက္ေန႔ကေတာ့ ျပည္ထဲေရး၀န္ႀကီး ဦးေမာင္ဦး 

ဦးေဆာင္တဲ့ ျမန္မာစစ္အစိုးရရဲ႕ လူ႔အခြင့္အေရး ေကာ္မတီက ၂၀၁၁ 

ခုႏွစ္ ေဖေဖာ္၀ါရီလထဲမွာ ကုလသမဂၢလူ႔အခြင့္အေရး ေကာင္စီကုိ 

ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာ အစီရင္ခံစာတေစာင္ တင္သြင္းဖို႔ရွိတယ္လို႔ ျမန္မာ 

အစိုးရ သတင္းစာေတြမွာ ေဖာ္ျပထားပါတယ္။

vl@tcGifhta&; ukd,fpm;vS,f ukvnDvmcHrSm tpD&ifcHpmwifoGif;zkd@ jyifqif
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pmrsufESm 12 okdf h

-o*kwff 20 / DILI ? ? ta&S@wDarmEkdifiHonf jrefrmESihf ukefoG,fpD;yGm;wkd;csJ@&efvkda=umif; xkdEkdifiHa&muf etzEkdifiHjcm;a&;0ef;}uD;okd@ wDrkdorwrS 

qkd.?

-o*kwff 21 /  Mizzima ? ? EkdifiHa&;tusOf;us ukdrsdK;0if;a0 (25) onf jyif;xefaomaoG;a&m*gtwGuf wESpfcGJcef@wnf;u cGJpdwfuko&efvkdaomfvnf; 

tm%mykdifrsm;rS aq;ukray;ao;a=umif;?

-o*kwff 22 / Earthtimes ? ? uef@owfcsufrsm;a=umifh etz.}uhHzGH@tm; ,SOfòyifrnfhygwDrsm;onf w0uf okd@r[kwf rJae&m 1100 teuf 500cef@om  

,SOfòyifEkdifzG,f&Sda=umif;?

-o*kwff22 / Financial Express Bangladesh ? ? b*Fvm;a'h&fS jrefrm yl;wGJ ukefoG,fa&;aumfr&Sif awGhqHkaqG;aEG;yGJ pufwifbm 22 -23 'uUmòr›wGif 

usif;yrnf? 

-o*kwff23 / Mizzima ? ? owif;*sme,frsm;tm; carmuftrSwftom;roHk;&ef pmaypdppfa&;pifpmtzGJ hrS  wm;jzpf.? E_wfxGufpmwifa=umif;?

-o*kwff 24 / DVB ? ?jrefrmonf ukvvl@tcGihfta&;aumifpDokd@ aemufESpfqef;wGifwif&rnfh vl@tcGihfta&;rSwfwrf; w0uf+yD;pD;+yDjzpfa=umif;?

-o*kwff 24 / People’s Daily ? ? &efukefwkdif; etz±Hk;/ &J±Hk; &efukefòr›e,fpDyifom,m/ vl0ifr_=unhf=uyfa&;/ a&G;aumufyGJaumfr&Sif ponfh &efukef&Sd 

tkyfcsKyfa&;±Hk;tcsKd@ukd ,cif OD;ae0if;vufxufv$wfawmfa[mif;okd@ ajymif;a&$@&ef etzrS pDpOfaea=umif;?

-o*kwff 24 / Irrawaddy ? ?  aomif&if;jrpfurf;zkd@a&;wGif jrefrmrS ukr`%D 5 ck pmcsKyfEkdifcJha=umif;?

-o*kwff 24 / Irrawaddy ? ? 'kAkdvfcsKyftqihf ppftm&Sdrsm;pGm }uhHzGH@ygwDokd@0if&ef &mxl;rS E_wfxGufI &mxl;tajymif;vJrsm;pGm&Sda=umif;?

-o*kwff 24 / XFox News ? ? ukvor*~.wkd;wufr_tpDtpOf UNDP .jrefrmokd@tultnDonf xl;jcm;r_r&SdoavmufjzpfI aemufeSpfrSpI 

&yfqkdif;&ef aeSmifóu;rJ vGwfvyfonfh tzGJ hrS oHk;oyf.?

-o*kwff 25 / Asia Times Online ? ? etzonf ppfwyftkyfpkd;onfh yOPrjrefrmEkdifiHawmf xlaxmif&ef tkyfjrpfrsm;csxm;+yD;jzpfa=umif; jrefrma&; 

u|rf;usifol Bertil Lintner rS a&;om;owday;.?

-o*kwff 25 / Washington Post ? ?jrefrmppftkyfcsKyfa&;tzGJ@. ppf&mZ0wfr_rsm;tay: ukvrS pHkprf;jcif;onf jrefrm'Drkdua&pD&a&;twGuf tusKd; 

&Sdrnf[k tif'D,m;em;wuUokdvfrS zGJ@rS 'g±kdufwmwOD;jzpfol   David Clair Williams rS t,f'DxmwHay;pmwGif t}uHðya&;om;.?

-o*kwff 25 / DVB ? ?jrefrmwGif vl@tcGihfta&;umuG,f&ef ckdifrmonftpkd;&tzGJ@tpnf;r&Sdjcif;a=umifh ukvor*~rS et. ppf&mZ0wfrsm;twGuf ppf 

aq;oihfonfh[k ynm&Sifrsm;rS qkdkjcif;jzpfa=umif;  tm&SOya'a&;&mZpfjrpftzGJ hAsian Legal Resource Centre rSqkd.??

-o*kwff 25 / PTI ? ?etztm; ukvor*~rS ppf&mZ0wfr_rsm;twGuf ppfaq;pHkprf;tzGJ@rSppfaq;&ef tar&duefrS oabmwlvkdufjcif;onf jrefrmESihf 

tar&duefaqG;aEG;yGJrsm;ukd &yfqkdif;apae=umif;?

-o*kwff 25 / Irrawaddy ? ? xkdif;jrefrme,fpyftm; 6 ywfcef@ydwfjcif;onf tmqD,H. vGwfvyfpGmukefoG,fqufqHr_pdwfxm;rlukd azmufzsufa=umif; 

xkdif;tm&m&Sdrsm;rS ,lqa=umif;?

-o*kwf 25 / Irrawaddy ? ? EkdifiHa&;tusOf;om;tm;vHk;v$wfI tm;vHk; omwlnDr#yg0if I vGwfvyfr#wrSr&SdoI rif;ukdedkiftygt0if EkdifiHa&;tusOf;us 

8888 acgif;aqmifrsm;onf rtlyifoabmwlnDr_rS wz0g;rS raoGz,fa=umif; rdom;pkrsm;rSqkd.? 

-o*kwff 25 / Irrawaddy ? ? Ekd0ifbm jrefrma&G;aumufyGJonf vGwfvyfr#w&ef ar#mfvifhcsufuif;rJha=umif; Oa&myor*~rSqkd.?

-o*kwff 25 / Mizzima ? ? ykdvD,kdaq;xkd;vkdonfh &efukef&Sdcav;rdbrsm;onf }uhHzGH@0if&ef twif;t=uyfckdif;apcHcJh&a=umif;?

-o*kwff 26 / LDN ? ? Ekdif0ifbma&G;aumufyGJa=umifh jrefrmwGif jynfwGif; rjidrfoufr_ jzpfrjzpfrodEkdfifI c&D;oGm;rsm;tm; jAdwdeftpkd;&rS owday;.?

-o*kwff26 / DVB ? ? ukd,fpm;vS,favmif;pm&if; wifoGif;&rnfhtcsdefESihfaiGuef@owfcsufa=umifh &Srf;jynfe,frS usm;jzLygwDonf trwfae&mtcsKd@ 

vuf v$wf&rnfhudef;qkdufaea=umif;/

-o*kwff 26 / DVB ? ? uef@owfcsKyfcs,fr_rsm;a=umifh usefygwDrsm;xuf etzygwDonf a&G;aumufyGJwGif trwft&nftwGuf trsm;qHk;tEkdif&Ekdif 

a=umif;  'Drkdu&ufwpfywD (jrefrm) rS OD;oka0rS qkd.?

-o*kwff 26 / DVB ? ? etza&G;aumufyGJtm; rsufapha'gufaxmuf=unfh&ef a':atmufqef;pk=unfrS jynfolokd@owday;vkdufa=umif; olr.a&S@ae 

OD;^m%f0if;rSqkd.?

-o*kwff 26 / Mizzima ? ? etz. e,fapmifhwyftoGiful;cJHonfh 'DaubDatwyfwGif vlrr,fppfonf 40 cef@ygzG,f&Sda=umif;'DaubDatwyfom;

wOD;rSqkd.?

-o*kwff 26 / Mizzima ? ? tJeftJvf'D. Ekd0ifbma&G;aumufukd oydwfarSmufjcif;ukd axmufcHum jynfoltm;vnf; a&G;aumufyGJonf vGwfvyfr#wr_ 

&Sdr&Sd owdrvpfap&ef a':atmifqef;pk=unfrS owday;vkdufa=umif; OD;^m%f0if;rSqkd.?
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NEJ / -o*kwfv 24 ? ? နအဖ ေရြးေကာက္ပဲြေကာ္မရွင္က 

ၾသဂုတ္ (၁၈) ရက္၌ ထုတ္ျပန္သည့္ ေၾကညာခ်က္အမွတ္ ၉၁/ 

၂ဝ၁ဝ အရ တသီးပုဂၢလ လႊတ္ေတာ္အမတ္မ်ားသည္ မဲဆြယ္စည္း႐ံုး 

ေရးဆိုင္ရာ ေရးသားပံုႏွိပ္ထုတ္ေဝတင္ျပခြင့္ႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး ႏိုင္ငံေရး 

ပါတီမ်ားနည္းတူ ေဆာင္ရြက္ရမည္ ျဖစ္ျခင္းေၾကာင့္ အခက္အခဲမ်ား 

ႀကံဳလာႏိုင္ေၾကာင္း တသီးပုဂၢလအမတ္အျဖစ္ ဝင္ေရာက္အေရြးခံရန္ 

စဥ္းစားေနသည့္ ႏိုင္ငံေရးသမားေဟာင္းႀကီးတဦးက ေျပာသည္။

၎က “ေၾကညာခ်က္ထဲမွာ ႏိုင္ငံေရးပါတီက အမတ္ေတြ၊ 

တသီးပုဂၢလအမတ္ေတြ အပါအဝင္ အမတ္ေတြအားလံုး စုေဝးခြင့္၊ မဲ 

ဆြယ္စည္း႐ံုးခြင့္နဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ခ်မွတ္ထားတဲ့ စည္းကမ္းေတြဟာ ႏိုင္

ငံေရးပါတီေတြနဲ႔အတူတူပဲ။ တသီးပုဂၢလ အမတ္ေလာင္းပင္ျဖစ္ပါေစ 

မဲဆြယ္စည္း႐ံုးေရးနဲ႔ဆိုင္တဲ့ စာရြက္စာတမ္း၊ စာအုပ္နဲ႔လက္ကမ္း စာ 

ေစာင္ေတြ ထုတ္ေဝခ်င္တယ္ဆိုရင္ အရင္ဦးဆံုး စာေပစိစစ္ေရးမွာ ထု

တ္ေဝခြင့္နဲ႔မွတ္ပံုတင္ခြင့္ စုစုေပါင္း က်ပ္ (၆) သိန္းသြင္းၿပီး ေလွ်ာက္ 

ထား၊ ခြင့္ျပဳခ်က္ရမွထုတ္ေဝခြင့္ရမယ္။ ဒါ့အျပင္ စာရြက္စာတမ္း ႐ိုက္ 

ႏွိပ္မယ့္အတြက္ ေငြကုန္ေၾကးက်ကလည္း ရွိဦးမယ္။ ဒီေတာ့ ဒီကိစၥဟာ 

ေငြေၾကး သိပ္မတတ္ႏုိင္တဲ့ တသီးပုဂၢလ အမတ္ေတြအတြက္ ေကာင္း 

ေကာင္းႀကီး အခက္အခဲေတြ႔ေစႏိုင္တယ္” ဟု ရွင္းျပသည္။

ရန္ကုန္အေျခစိုက္ ဂ်ာနယ္တခုမွ ႏိုင္ငံေရးသတင္းအယ္ဒီတာ 

တဦးကလည္း မွတ္ပုံတင္ ခြင့္ျပဳခ်က္ရၿပီးသည့္ ႏုိင္ငံေရးပါတီမ်ားအနက္ 

ပါတီ (၂ဝ) နီးပါး ႏိုင္ငံေရးဆိုင္ရာထုတ္ေဝခြင့္ ေလွ်ာက္ထား ရရွိၿပီျဖစ္ 

ေၾကာင္း၊ သုိ႔ေသာ္ ေငြေၾကးမလံုေလာက္ျခင္း၊ စာရြက္၊ စာေစာင္၊ စာ 

အုပ္ထုတ္လုပ္ငန္းမကၽြမ္းက်င္ျခင္း၊ စစ္အစိုးရလက္ေအာက္ ဝါဒျဖန္႔ 

လုပ္ငန္း မည္သို႔လုပ္ကိုင္ေဆာင္ရြက္သင့္သည္ကို မရင္းႏွီးျခင္းစသည့္ 

အေျခအေနတုိ႔ေၾကာင့္ ပါတီစာေစာင္ထုတ္ေဝႏိုင္မႈ မရွိသေလာက္ 

ရွားပါးေနျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ ယခုကိစၥ တသီးပုဂၢလ အမတ္ေလာင္းမ်ား 

အတြက္ ပိုဆိုးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာသည္။

ျပည္ေထာင္စု ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္၏ ေၾကညာခ်က္အမွတ္ 

၉၁/၂ဝ၁ဝ၊ ေရးသားပုံႏွိပ္ထုတ္ေ၀တင္ျပခြင့္ (၉) တြင္ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္းႏွင့္ ေရြးေကာက္ပြဲ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားသည္ 

မိမိတို႔၏ မူဝါဒ၊ သေဘာထား၊ လုပ္ငန္းစဥ္ စသည့္တို႔ကို ျပည္သူအမ်ား 

သိရွိေစရန္ စာအုပ္စာရြက္၊ စာအုပ္ႏွင့္ လက္ကမ္းစာေစာင္မ်ား ေရး 

သား၊ ပံုႏွိပ္ထုတ္ေဝျဖန္႔ခ်ိလိုပါက ၁၉၆၂ ခုႏွစ္၊ ပံုႏွိပ္မႈမ်ားႏွင့္ထုတ္ 

ေဝသူမ်ား မွတ္ပံုတင္ႏွင့္ စာေပစိစစ္ျဖန္႔ခ်ိေရး လုပ္ငန္းမ်ား ႀကီး 

ၾကပ္မႈ ဗဟိုအဖြဲ႕က ၁၇-၃-၂ဝ၁ဝ ရက္စြဲျဖင့္ ထုတ္ျပန္ထားသည့္ 

ၫႊန္ၾကားခ်က္ အမွတ္ (၄၂) ပါ စည္းကမ္းခ်က္မ်ားႏွင့္အညီ လိုက္နာ 

ေဆာင္ရြက္ၾကရမည္ ျဖစ္သည္ဟု ေဖာ္ျပသည္။

ၫႊန္ၾကားခ်က္ အမွတ္ (၄၂) တြင္ ၁၉၆၂ ခုႏွစ္ ပံုႏွိပ္သူမ်ားႏွင့္ 

ထုတ္ေဝသူမ်ား မွတ္ပံုတင္ဥပေဒႏွင့္အညီ ျပန္ၾကားေရးဝန္ႀကီးဌာန 

ပုံႏိွပ္မႈမ်ားႏွင့္ ထုတ္ေဝသူမ်ား မွတ္ပုံတင္ႏွင့္ စိစစ္ျဖန္႔ခ်ိေရးလုပ္ငန္း မ်ား 

ႀကီးၾကပ္မႈဗဟိုအဖဲြ႔ထံသို႔ ဦးစြာ ႏုိင္ငံေရးပါတီ ထုတ္ေဝခြင့္မွတ္ပံုတင္ 

ေလွ်ာက္ထားၾကရမည္ဟု ပါရိွသည္။

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕မွ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္တဦးက “အခုဆို ပါတီေတြ 

ဖဲြ႔စည္းခြင့္ျပဳထားတာ အေတာ္ၾကာၿပီျဖစ္တယ္။ ပါတီသတင္းေတြ ဂ်ာ 

နယ္တခ်ဳိ႕မွာ နည္းနည္းစီဖတ္ရေပမယ့္ ဘယ္ပါတီမွာ ဘယ္သူေတြ 

ပါဝင္တယ္၊ ဘယ္မူဝါဒခ်မွတ္ထားတယ္ စသျဖင့္ မသိရေသးဘူး။ 

နယ္ကျပည္သူေတြလည္း အခုလုိ ျဖစ္မယ္ထင္တယ္” ဟု ေျပာသည္။

နအဖစစ္အစိုးရသည္ မၾကာမီ ေရြးေကာက္ပဲြ က်င္းပေပးေတာ့ 

မည္ဆုိေသာ္လည္း ျပည္တြင္းမီဒီယာမ်ားကို တင္းတင္းက်ပ္က်ပ္ 

ဖိႏွိပ္ထားမႈ၊ ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ား၏ ဝါဒျဖန္႔ခ်ိမႈကို တင္းတင္းက်ပ္က်ပ္ 

ထိန္းခ်ဳပ္ထားမႈ၊ ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ားဘက္က ေငြေၾကးမျပည့္စံုမႈ၊ ျပည္ 

တြင္း မီဒီယာလုပ္ငန္း မကၽြမ္းက်င္မႈ စသည္တုိ႔ေၾကာင့္ ဝါဒျဖန္႔ခ်ိမႈကို 

ျပည္သူမ်ားအၾကား ပ်ံ႕ႏွံ႔ေအာင္ ျပဳလုပ္ႏိုင္ျခင္း မရွိေၾကာင္း စံုစမ္းသိ 

ရသည္။

a&G;aumufyGJ0ifr,fh woD;yk*~v trwfavmif;rsm; tcuftcJawG@ Ekdif

DVB / -o*kwfv 25 ?   ? pifumylEdkifiHu ol@EdkifiHtwGufvdktyfwJh 

vkyfom;wodef;ausmf 'DESpfxJrSm ac:,l&awmhr,fqdkwJhowif;a=umifh 

pifumylEdkifiHoGm;tvkyf vkyfzdk@pdwf0ifwpm; vma&mufqufoG,far;jref; 

wmawG &Sdvmaew,fvdk@ jynfwGif;tvkyftudkif at*sifpDwcku ajymyg 

w,f? 

vuf&SdtcsdefrSmvnf; jynfyxGuftvkyfvkyfzdk@ }udK;pm;aeolawG 

yHkrSeftwdkif;&Sdaew,fvdk@vnf;ajymygw,f? pifumylrSm 2007 ckESpfup+yD; 

wESpfwESpf EdkifiHjcm;wdkif;jynfawGu vkyfom;wodef;cGJavmuf vma&muf 

tvkyfvkyfae=uw,fvdk@od&ygw,f? 

vaygif;tawmf=um aps;usaecJhwJh =uufoGefeDaps;u +yD;cJhwJh 

=o*kwfv 16 &ufeJ@ 17 &ufae@ 2 &ufyJaps;ajrmufoGm;+yD; tckawmh 

t&ifaps;avmufyJ jyefjzpfoGm;+yDvdk@ &efukefbk&ifhaemifyGJ±Hkwef;u ajymyg 

w,f? a&eHacsmif;u =uufoGefeDukefonfwOD;u vuf&Sd=uufoGefeDaps; 

tajctaeudk ckvdkajymjyygw,f?

“b,fwcka=umifhrSef;vnf;rodbl;/ wufawmhwufoGm;w,f? 2 

&uf xJyg t0,fav;enf;vkd@ qGJac:axmifwuf oGm;wmvm;rodbl;? 

awmifolawG tJ'Dwkef;u 300 aps;eJ@ta&muf 300 aps;qkdwm tenf; 

tyg;a&mif;vkduf&w,fayghaemf?  tckvnf; t&ifjzpfaewJhaps;u 8 vykdif; 

tpykdif;avmufujzpfwkef;u awmukd 100 aps;avmufjzpfwmaygh? 

tckawmh awmukd 180-200 avmufjzpfao;wmayghaemf? t&if'Dtcsdef 

xufpm&ifawmfao;wmaygh?” 

t&if'Dtcsdef=uufoGefeDaps;u awmifolawGa&mif;aps;wyd\m 

350 usyfavmuf&w,fvdk@vnf; ajymygw,f? jynfwGif;rSm =uufoGef 

eDaps;aumif;r&vdk@ =uufoGefpdkufawmifolawG t±_H;ay:ae=uygw,f? 

tdrfeD;csif;EdkifiHawGudk =uufoGefeDwifydk@cGifhjyKzdk@ oufqdkif&mpD;yGm;ul;oef; 

0ef}uD;Xmeudk wifjyxm;wmvnf; tckxdbmrS ta=umif;rjyefao;bl;vdk@ 

vnf; od&ygw,f? 

vuf&Sd jrefrmh pD;yGm;a&;tajctae
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ျမန္မာ့ဒီမိ ုကေရစီေခါင္းေဆာင္ေဒၚေအာင္ဆန္းစု ု ၾကည္က 

NLD အေနနဲ႕ ေရြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္ အဖြဲ႕၀င္ေတြအေနနဲ႕ 

မဲသြားမေပးနဲ႕လို႕ေျပာထားသလို ျပည္သူလူထုအေနနဲ႕ေရြးေကာက္ 

ပြဲဆိုင္ရာ ဥပေဒေတြခ်ဳိးေဖာက္က်ဴးလြန္ခံရတဲ့အခါမ်ဳိးမွာ ရဲတပ္ဖြဲ႕ကို 

တိုင္ၾကားဖို႕တိုက္တြန္းထားပါတယ္။ သူမက ဒီမိုကေရစီ လူ႕အခြင့္ 

အေရး၊ တရားဥပေဒစိုးမိုးေရးဆိုတာ ႏိုင္ငံေရးလုပ္ငန္းစဥ္ေတြျဖစ္

တယ္လို႕ သူမရဲ႕ ေရွ႕ေနကေနတဆင့္ ျပည္သူမ်ားကို စကားအမွာ 

ေပးလိုက္ပါတယ္။ (AP, 26.8.2010)

ေရြးေကာက္ပြဲသတိ

NLD မွခြဲထြက္ကာ ပါတီသစ္ေထာင္ၿပီး နအဖက်င္းပမယ့္ေရြး 

ေကာက္ပြဲမွာ၀င္ၿပိဳင္မယ့္ ဦးသန္းၿငိမ္းဟာ နယ္လွည့္စည္း႐ံုးေရးဆင္း 

တာေတြလုပ္ေနပါတယ္။ အေျပာင္းအလဲအျမန္လိုခ်င္ရင္ နအဖနဲ႕ယံု 

ၾကည္မႈတည္ေဆာက္ရမယ္၊ သူတို႕နဲ႕စကားေျပာရမယ္လို႕ေျပာပါ 

တယ္၊ ပခုကၠဴၿမိဳ႕နယ္ NLD ေခါင္းေဆာင္ဦးလႈိင္ေအးက ဦးသန္းၿငိမ္း 

ကို ေလးစားပါေၾကာင္း၊ အျမင္ခ်င္းမတူေၾကာင္း၊ NLD အေပၚအခိုင္အ

မာသစၥာရွိေၾကာင္းေျပာဆိုလိုက္ပါတယ္။ (AFP, 25.8.2010)

  

သစၥာရွိသူမ်ား

ကေလးေတြကို ပိုလီယိုေရာဂါကာကြယ္ေဆးထိုးေပးတာကို 

ရန္ကုန္မွာလုပ္ေနတဲ့အတြက္ ကေလးေတြရဲ႕ မိဘေတြကို ၾကံ့ဖြတ္ 

ပါတီထဲ အတင္း၀င္ခိုင္းေနတယ္လို႕ သိရပါတယ္။ တာေမြၿမိဳ႕နယ္ထဲမွာ 

ကေလးကို ေဆးထိုးလို႕လည္းၿပီးေရာ ၾကံ့ဖြတ္အဖြဲ႕၀င္ေတြက ေလွ်ာက္

လႊာပံုစံလာေပးတယ္လို႕ ကေလးမိခင္တဦးက ေျပာပါတယ္။ အဲဒီလိုပဲ 

မဂၤလာေတာင္ညြန္႕၊ သဃၤန္းကၽြန္း၊ ဒဂံုၿမိဳ႕သစ္ စတဲ့ေနရာေတြမွာဒါမ်ဳိး 

ေတြလုပ္ ေနတယ္လို႕ သိရပါတယ္။ (MIZZIMA, 25.8.2010)

ပိုလီယိုနဲ႕ၾကံ့ဖြတ္

ျမန္မာစစ္အာဏာပိုင္ေတြက ထိုင္းနယ္စပ္ကို ပိတ္ထားတဲ့အ 

တြက္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးဟာ အခက္အခဲေတြ႕ေနပါတယ္။ ဒီလို 

လုပ္တာဟာ လြတ္လပ္စြာကုန္သြယ္မႈအာဆီယံသေဘာတူညီခ်က္ကို 

ခ်ဳိးေဖာက္ရာေရာက္တယ္လို႕ ထိုင္းအရာရွိတဦးက ေျပာဆိုပါတယ္။ 

ဒီလုိအေျခဆိုက္ေနတဲ့အတြက္ ႏွစ္ဘက္စလုံး အတြက္နစ္နာမႈေတြရွိၿပီး 

တေန႕ကို ေဒၚလာသန္းနဲ႕ခ်ီၿပီးနစ္နာရတယ္လို႕ သိရပါတယ္။အလုပ္ 

သမားမ်ား အလုပ္အကိုင္ရရွိမႈ၊ စက္႐ံုထုတ္လုပ္မႈ စတာေတြနစ္နာ ရ

တယ္လို႕ထိုင္းဘက္ကေျပာေပမယ့္ နအဖဘက္က ေတာ့ ဂ႐ုမစိုက္ပါ 

ဘူး။ (IRRAWADDY, VOB, 25.8.2010)

အာဆီယံစိတ္ဓာတ္

လန္ဒန္အေျခစိုက္ ပညာရွင္အဖြဲ႕တဖြဲ႕ျဖစ္တဲ့ Economist 

Intelligence Unit က ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ က်င္းပမယ့္ ေရြးေကာက္ပြဲဟာ 

တရားမွ်တတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲျဖစ္ဖို႕ရာ ဘယ္လိုမွမျဖစ္ႏိုင္ဘူးလို႕ဆို 

လိုက္ပါတယ္။ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္သိန္းစိန္ဦးေဆာင္တဲ့ ၾကံ့ဖြတ္ပါတီဖြဲ႕တာ 

ဟာ အနာဂတ္အစိုးရမွာ စစ္တပ္နဲ႕ စစ္တပ္လိုလားတဲ့ ပါတီေတြအခိုင္ 

အမာပါ၀င္ႏိုင္ေအာင္လုပ္ေဆာင္တာပဲျဖစ္တယ္လို႕ ဆိုပါတယ္။ ဒီပံုအ 

တိုင္းဆိုရင္ ေရြးေကာက္ပြဲၿပီးတဲ့အခါ စီးပြားေရးက်ပ္တည္းမႈဖိအားေတြ 

ရွိေနမွာျဖစ္ၿပီး လူထုရဲ႕ဖီဆန္မႈေတြလည္း ရွိေနဦးမွာျဖစ္တာလို႕ ခန္႕ 

မွန္းေျပာဆိုထားပါတယ္။ (IRRAWADDY, 25.8.2010)

တရားမွ်တဖို႕ရာမျမင္

NLD ကေနခြဲထြက္ကာ ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္ဖို႕ တစင္ေထာင္ခဲ့တဲ့ 

ဦးခင္ေမာင္ေဆြ၊ ဦးစိန္လွဦး၊ ဦးတင္ေအာင္ေအာင္တို႕ဟာ အမတ္ 

ေလာင္းအျဖစ္ အမည္စာရင္းတင္သြင္းဖို႕ခက္ခဲေနပါတယ္။ သူတို႕ ၃ 

ဦးကို ၁၉၉၀ ခုႏွစ္က ႏိုင္ငံေတာ္ပုန္ကန္မႈနဲ႕ စစ္အာဏာရွင္ေတြက 

တဘက္သတ္စြဲခ်က္တင္စီရင္ခ်က္ခ်ခဲ့တဲ့အတြက္ နအဖရဲ႕ အခိုင္အ 

မာအကြက္ဆင္ထားတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲဆိုင္ရာဥပေဒေထာင္ေခ်ာက္နဲ႕ 

ၿငိေနပါတယ္၊ NLD ကေန ကန္ၿပီးထြက္လာလို႕ နာမည္ကပ်က္ေနေတာ့ 

ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္ၿပီးအဖတ္ဆယ္လို႕ကလည္းမျဖစ္ႏိုင္တဲ့အေျခဆိုက္

ေနပါတယ္။ (MIZZIMA, VOB, 25.8.2010)

သစ္ကိုင္းလြတ္တဲ့ေမ်ာက္သံုးေကာင္

ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္မယ့္ျမန္မာႏိုင္ငံထဲက ပါတီေတြဟာ စစ္အစိုးရ 

ရဲ႕ပါတီျဖစ္တဲ့ ၾကံ့ဖြတ္ကို ဘယ္လိုမွ မႏိုင္ ႏိုင္ဘူးလို႕ ေျပာေနပါတယ္။ 

ေငြေၾကးအရ၊ လႈပ္ရွားစည္း႐ံုးမႈအရ အခက္အခဲေတြ႕ေနရတယ္လို႕ 

ဆိုပါတယ္။ ပါတီေတြကို ေရြးေကာက္ပြဲမစမီကတည္းက အက်ပ္အ 

တည္းအခက္အခဲေတြမ်ဳိးစံုၾကံဳေနရေအာင္လုပ္ထားတဲ့အတြက္ မဲေပး 

မႈေတြမွာ ကလိမ္က်စ္ေတြ၊ မသမာတာေတြ၊ ၿခိမ္းေျခာက္မႈေတြလုပ္ 

စရာမလိုေတာ့ဘူးလို႕ ဒီမိုကရက္တစ္ပါတီေခါင္းေဆာင္ ဦးသုေ၀က 

ေျပာပါတယ္။ (AP, 22.8.2010)

မတိုက္ခင္က ႐ႈံးေနၿပီ
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MIZZIMA / -o*kwfv 25 ? ? ေနာက္လအတြင္း ဝ’ ျပည္ေသြးစည္း 

ညီညြတ္ေရးတပ္ကို မတရားအသင္း ေၾကညာၿပီး စစ္အစိုးရတပ္မ်ားကို 

ျဖန္႔ၾကက္သြားမည္ဟု စစ္ေထာက္လွမ္းေရးအႀကီးအကဲ ဒု-ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီး 

ရဲျမင့္က ထပ္မံျခိမ္းေျခာက္သြားေၾကာင္း ယံုၾကည္စိတ္ခ်ရေသာ ဝ’ 

ေခါင္းေဆာင္မ်ားႏွင့္ နီးစပ္သူတဦးက ေျပာသည္။

ယခုလ ၂ဝ ရက္ေန႔ ရွမ္းျပည္နယ္ေျမာက္ပိုင္း တန္႔ယန္း 

ၿမိဳ႕တြင္ ဝ’ ကုိယ္စားလွယ္ ႏိုင္ငံေရး အတိုင္ပင္ခံအဖြဲ႔ ဥကၠ႒ ဦးလာ 

ခမ္းဦးေဆာင္ေသာအဖြဲ႔ႏွင့္ေတြ႔ဆုံစဥ္ နယ္ျခားေစာင့္တပ္ ေစ့စပ္ညွိ 

ႏိႈင္းေရးႏွင့္ စစ္ဘက္ေရးရာ လံုၿခံဳေရး-စရဖ အႀကီးအကဲ ဒုတိယဗိုလ္

ခ်ဳပ္ႀကီးရဲျမင့္က ေျပာသြားသည္။

ဝ’ ျပည္ ေသြးစည္းညီညြတ္ေရးတပ္ကို မတရားအသင္းေၾကညာ 

မည္ဆိုသည့္ဒုဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးရဲျမင့္က နယ္ျခားေစာင့္တပ္အသြင္ေျပာင္း 

ေရးကိုလက္မခံမႈေၾကာင့္ ဝ’ တပ္ကို ေနျပည္ေတာ္က အမ်က္ထြက္ 

ေနဟန္ရွိကာ ဝ’ ထိန္းခ်ဳပ္နယ္ေျမမ်ား ျဖစ္သည့္သံလြင္ ျမစ္အေရွ႔ျခမ္း 

ရွိ ပန္ဆန္း၊ မိုင္းေမာ၊ ပန္ဝိုင္၊ နားဖန္းတို႔၌ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးလာခ်မည္ဟု 

ဆုိခဲ့သည္။  ဒုဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးရဲျမင့္က မတရားအသင္းေၾကညာမည္ဟု 

ယခင္ကလည္း ၿခိမ္းေျခာက္ဖူးသျဖင့္ တပ္အင္အား ၂ ေသာင္းေက်ာ္ရွိ 

ေသာ ဝ’ ေခါင္းေဆာင္မ်ားက အေလးအနက္မထားဟန္ ရွိသည္။

ဝ’ နယ္ေျမမွာ ေရြးေကာက္ပြဲလုပ္ခြင့္မျပဳ၊ သို႔ေသာ္လည္းဝ’ 

ဘက္က စစ္ကိုစတင္တုိက္မွာ မဟုတ္ေၾကာင္းႏွင့္ နအဖတပ္မ်ားေပၚ 

တြင္သာ မူတည္သည္ဟု ဝ’ ေခါင္းေဆာင္မ်ားႏွင့္နီးစပ္သူက ေျပာ 

သည္။ “ဝ’ က ေဆြးေႏြးဖို႔ပဲေလ။ တိုက္မယ္ မတိုက္ဘူးဆိုတာ သူတို႔ 

(နအဖ) က အဓိကပဲ။ ဘယ္သူမဆို ကုိယ့္ရပ္၊ ကိုယ့္ၿခံ၊ ကိုယ္ေျမမွာ 

ရမ္းကားလာရင္ေတာ့ ကာကြယ္ရမွာပဲေလ။ အေျခအေနက တင္းမာ 

ေနတယ္ေျပာလို႔ရတယ္” ဟု သူက မဇၥ်ိမကို ေျပာသည္။

၂ဝဝ၈ ခု ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒတြင္ သတ္မွတ္ထားေသာ ဝ’ 

ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရတိုင္းပါ ၆ ၿမိဳ႕ နယ္မွ ဟိုပန္ႏွင့္ မက္မန္း (ေမာ္ဖာ) 

ႏွစ္ၿမိဳ႕နယ္တြင္သာ ေရြးေကာက္ပြဲလုပ္ခြင့္ျပဳရန္ ဆံုးျဖတ္လိုက္သည္။ 

က်န္မိုင္းေမာ ပန္ဝိုင္ နားဖန္း ပန္ဆန္းၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္မူ ေရြးေကာက္ 

ပြဲလုပ္ခြင့္မျပဳေၾကာင္း သိရသည္။ 

ဟိုပန္ႏွင့္ မက္မန္းတို႔တြင္ စစ္အစိုးရတပ္မ်ား ထိန္းခ်ဳပ္ထားၿပီး 

က်န္ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ ဝ’ တပ္က ထိန္းခ်ဳပ္ထားသည္။ ယခုလ ၁၁ 

ရက္ေန႔က ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္ေၾကညာခ်က္တြင္ မိုင္းေမာ၊ 

ပန္ဝိုင္၊ နားဖန္းႏွင့္ ပန္ဆန္းၿမိဳ႕နယ္မ်ားကို ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္မဲဆႏၵ 

နယ္မ်ား အျဖစ္ထည့္သြင္းျပီး ဟိုပန္ႏွင့္ မက္မန္း (ေမာ္ဖာ) ႏွစ္ၿမိဳ႕နယ္ 

ကိုမူ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ေရြးေကာက္ပြဲ မဲဆႏၵနယ္အတြင္းထည့္သြင္း 

ထားသည္။

အျငင္းပြားဖြယ္တခုမွာ မိုင္းေပါက္ခ႐ိုင္ကို ဝ’ တပ္ က သူတုိ႔ 

နယ္ေျမအျဖစ္ သတ္မွတ္ထားေသာ္လည္း စစ္အစိုးရက အသိအမွတ္ 

မျပဳေခ်။ မိုင္းေပါက္ခ႐ိုင္တြင္ မိုင္းဖ်ံ၊ မန္႔မိန္း၊ မိုင္းေပါက္၊ ဟိုေတာင္း၊ 

မိုးညွင္း စသည့္ ၅ ၿမိဳ႕နယ္ပါဝင္သည္။ မိုးညွင္းကိုမူ ၾကားၿမိဳ႕နယ္အျဖစ္ 

သတ္မွတ္ထားေၾကာင္း သိရသည္။

“အခုဟာက ေရြးေကာက္ပြဲသာ လုပ္မယ္ေျပာတယ္။ ပညာေပးမႈ 

ဘာမွမရွိဘူး။ ေရြးေကာက္ပြဲဆိုတာ ဘာလဲေတာင္ မသိဘူး။ ဝ’ မေျပာ 

နဲ႔ ဗမာျပည္တျပည္လံုးက ေအာ္ေနၾကတယ္မဟုတ္လား။ အရင္ ၂ဝဝ၈ 

ဖြဲ႔စည္းပံုဆႏၵခံယူပြဲတုန္းကလည္း ကိုယ့္ဟာကိုယ္မဲထည့္ၿပီး ဆႏၵခံယူ

ပြဲလို႔ဘယ္လိုေျပာမလဲ၊ အမ်ားစုက ဘာမွမသိဘူး။ စကားျပန္ေတာင္ 

မရွိဘူးေလ” ဟု ဝ’ ေဒသခံတဦးက ေျပာသည္။

ဒုဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးရဲျမင့္သည္ ဝ’ တပ္ႏွင့္ေတြ႔ဆံုအၿပီး ေန႔ခင္းပိုင္း 

တြင္ ရွမ္းျပည္နယ္အေရွ႕ပိုင္း၊ အထူးေဒသ (၄) ေခၚ မိုင္းလားအဖဲြ႔ 

ဒုဥကၠ႒ ဦးစံလူ ဦးေဆာင္သည့္အဖြဲ႔ႏွင့္ က်ဳိင္းတံု ႀတိဂံတိုင္းစစ္ဌာနခ်ဳပ္၌ 

ေတြ႔ဆံုကာ အလားတူ တိုက္တြန္းမႈမ်ားျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ 

နယ္ျခားေစာင့္တပ္ဖြဲ႔ေရးကို လက္မခံသည့္ မိုင္းလားအဖြဲ႔က 

လည္း သူတို႔နယ္ေျမအတြင္း ေရြးေကာက္ပြဲ လာလုပ္မည္ကို မလိုလား 

ေၾကာင္း သိရသည္။ မိုင္းလားၿမိဳ႕နယ္အား ေရြးေကာက္ပြဲ ေကာ္မရွင္က 

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မဲ ဆႏၵနယ္တြင္ ထည့္သြင္းထားသည္။

'kAkdvfcsKyf&Jjrifhu 0 wyfukd rw&m;toif;ESifh +cdrf;ajcmufaea=umif;

-o*kwff 26 / DVB ? ? &Spfav;vHk;ausmifom;acgif;aqmifwOD;jzpfol 

ukdjrat;tm; axmif'%f 65 eSpf csrSwfxm;jcif;onf w&m;rr#wr_vGef 

uJI urBmhtzGJ@okd@wifjyxm;a=umif;  UK a&S@aetzGJ hrSqkd.?

-o*kwff 26 / Mizzima ? ? obm0"gwfaiG@ukd  &ckdifjynfolrsm;cHpm;cGihf&Sd

a=umif;udpP v$wfawmfopfwGif &Sif;rnf[k &ckdifwkdif;&if;om;rsm;wkd;wuf 

a&;ygwDrSqkd.?

-o*kwff 26 / Mizzima ? ? etz.}uhHzHG hhygwD. a&G;aumufyGJOya'csKd; 

azgufr_pGwfpGJcsufrsm;rsm;vm&m aemufqHk;  National Umion Party rS 

vnf; pGwfpGJ.?

-o*kwff 26 / Mizzima ? ? tcsdefenf;I tqifoihfrjzpfI a&G;aumufyGJtm; 

6 ywfcef@aemufqHk;ay;&ef ygwDoHk;ygwDrS a&G;aumufyGJaumfr&Sifokd@ 

awmif;qkdxm;.?

-o*kwff 26 / DVB ? ? aiGrjynhfpHkI udk,fpm;vS,ftjynfhrwifEkdifa=umif; 

OD;oka0rSqkd.?

-o*kwff 26 / DVB ? ? e,fjcm;apmihfwyfudpPtygt0if aqG;aEG;&ef KIA 

onf ta&;ay:nDvmcHac:,l usif;yaea=umif;/ 

-o*kwff 26 / RGN-AP ? ? a&G;aumufyGJromrmr_rsm; xkwfaz:=u&ef 

a':atmifqef;pk=unfrS ol@a&S@aerSwqihf jynfolokd@ wkdufwGef;.?

-o*kwff 26 / DVB ? ?  bk&m;oHk;qlteD; AHk;aygufuGJr_jzpfcJh. wyf&if;r–; 

tygt0if 4 OD;aoqHk;cJh. 

-o*kwff27 / DVB ? ? etzOuUX AkdvfcsKyfoef;a&$tygt0if ppfxdyfoD;rsm; 

ppf&mxl;rS tpkvkduftðyHvkduf E_wfxGufum a&G;aumufyGJtwGufjyifqif

ajcvSrf;wck vSrf;vkdufa=umif; aejynfawmfppf tokdif;t0kdif;rSqkd.??

-o*kwff 27 / DVB ? ?etz. obm0"gwfaiG@vkyfief;rsm;tm; &yfqkdif; 

oGm;&efrwwffekdifaomfvnf; yg0ifonfh EkdifiHjcm;ukr`%Drsm;ukd rdrdwkd@tzGJ@ 

rSaz:xkwfI  urBmokd@ wifjyEkdifa=umif; a&$obm0"gwfaiG hapmihf=unfha&; 

tzGJ@rS OD;0if;atmifrSqkd.?-

-o*kwff 27 / DVB ? ? vufatmufi,fom;rsm;tm; Akdvfusol Akdvfr–; 

nDnDvGifonf olyg;±kdufcJhol wyfom;wOD;. aoewfjzihf tcsufaygif;rsm; 

pGm&uf&ufpufpuf ypfowfcHcJh&a=umif;?
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NEJ / -o*kwfv 25 ? ? ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ျပည့္တန္ဆာမ်ား 

ကြန္ဒုံးကို လက္၀ယ္မထားရိွျခင္းသည္ ျပည့္တန္ဆာမ်ားအၾကား HIV 

ေရာဂါပိုးကူးစက္ပ်ံ႕ႏွံ႔မႈ ပိုမိုမ်ားလာရသည့္ အေၾကာင္းတခ်က္ျဖစ္ 

ေၾကာင္း ျပည္တြင္းအန္ဂ်ီအိုတခုမွ ေျပာၾကားသည္။

ၿပီးခဲ့သည့္ ေမလအတြင္း အင္းစိန္ဗဟိုအက်ဥ္းေထာင္မွ အမ်ဳိး 

သမီးအက်ဥ္းသူမ်ားကို ရန္ကုန္တိုင္း က်န္းမာေရးဦးစီးဌာနမွ ေဆး 

စစ္ၿပီး ထြက္ေပၚလာသည့္ရလဒ္အေပၚ အေျခခံကာ သားဆက္ျခား 

က်န္းမာေရးလုပ္ငန္းမ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္ေနသည့္ အိုင္အန္ဂ်ီအို 

တခုမွ အရာရွိႀကီးတဦးက ေျပာၾကားျခင္းျဖစ္သည္။

၎က “တိုင္းက်န္းမာေရးဦးစီးက အင္းစိန္ေထာင္ထဲမွာ HIV 

ေရာဂါပိုးစစ္တာ ျပည့္တန္ဆာေတြရဲ႕ (၂၂.၅) ရာခုိင္ႏႈန္း ကူးစက္ေန 

တာေတြ႔ရတယ္။ ဒါဟာ အေတာ္ေလးကို ျမင့္မားတဲ့ ကူးစက္မႈႏႈန္းျဖစ္ 

တယ္။ က်ေနာ္တို႔ အျပင္မွာလည္း ပံုမွန္စစ္ေဆးမႈေတြ လုပ္တယ္။ 

ဒီထက္ ရာခိုင္ႏႈန္းျမင့္ေပမယ့္ ကိန္းဂဏန္းကို က်ေနာ္တို႔ ထုတ္ျပန္ခြင့္ မ 

ရွိဘူး။ အဓိကျပႆနာကေတာ့ ျပည့္တန္ဆာေတြဟာ သူတို႔ကိုအကာ 

အကြယ္ေပးႏိုင္မယ့္ ကြန္ဒံုးကို လက္ဝယ္ေဆာင္ထားႏိုင္ျခင္း မရွိလို႔ပဲ” 

ဟု ေျပာသည္။ ျပည့္တန္ဆာမ်ားလက္၀ယ္တြင္ ကြန္ဒုံးေဆာင္ထား 

သည္ကို ရဲ သို႔မဟုတ္ စစ္ေဆးသူမ်ားက ေတြ႕ရိွပါက ေငြညွစ္ျခင္း၊ 

ဖမ္းဆီးပါက တရား႐ုံးတြင္ သက္ေသခံပစၥည္းအျဖစ္တင္ျခင္း၊ ကြန္ဒုံး 

ေၾကာင့္ အာဏာပိုင္တို႔၏ အႏိုင္က်င့္ေစာ္ကားခံရျခင္းတို႔ေၾကာင့္ 

အႏၲရာယ္ကင္းေစရန္ ကြန္ဒုံးမေဆာင္သျဖင့္ HIV ေရာဂါပိုးကူးစက္မႈ 

ပိုျမင့္မားလာျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ၎က ရွင္းျပသည္။

မဂၤလာေစ်းသစ္ ေဂ်ေဂ်ႏိုက္ကလပ္မွ ျပည့္တန္ဆာတဦးက 

အန္ဂ်ီအိုအဖဲြ႔မ်ားက ကြန္ဒံုးေဝငွသည္ကို လက္ခံရရွိေလ့ရွိေသာ္ 

လည္း ကြန္ဒံုးကို ေဆာင္ထားၿပီး ညဘက္ဧည့္သည္ႏွင့္ လိုက္ပါသြား 

ခ်ိန္ လမ္းတြင္ ရဲမ်ားစစ္ေဆးေတြ႔ရွိပါက ေငြညႇစ္ၿပီး ၎တို႔ ေခၚေဆာင္ 

ရာ အခမဲ့ လိုက္ပါေပးရျခင္းတုိ႔ ႀကံဳရတတ္ေၾကာင္း၊ အခန္႔မသင့္၍ အ 

ဖမ္းခံရပါက ကြန္ဒံုးကို တရား႐ံုးတြင္ သက္ေသအျဖစ္ တင္သည့္အ 

တြက္ ရသမွ်ကြန္ဒံုးမ်ားကို ဝိတ္တာမ်ားထံေပးပစ္ေၾကာင္းေျပာသည္။

၎က“တကယ္လုိ႔ ကိုယ့္ကိုေခၚသြားတဲ့ ဧည့္သည္မွာ ကြန္ဒံုးမ 

ရွိခဲ့ရင္ အကာအကြယ္မဲ့ လိင္ဆက္ဆံခံရတတ္တယ္။ ေရာဂါပိုးကူးစက္ 

ႏိုင္တာကိုသိေပမယ့္ အျခားေရြးခ်ယ္ပိုင္ခြင့္မရွိဘူး”ဟုေျပာသည္။

ယခုေနာက္ပိုင္း ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေပၚတြင္သာမက ဆင္ေျခဖံုးတြင္ 

လည္း ျပည့္တန္ဆာအေရအတြက္ တိုးပြားလာၿပီး အသက္ (၁၈) ႏွစ္ 

မျပည့္ေသးသည့္ ငယ္ရြယ္သူ ပိုမိုမ်ားျပားေၾကာင္း အန္ဂ်ီအို အရာရွိက 

ေျပာသည္။

“မိန္းကေလးငယ္အမ်ားစုဟာ ဆင္းရဲၿပီးစာေကာင္းေကာင္းမ

သင္ရလုိ႔ က်န္းမာေရးဗဟုသုတ အလြန္နည္းၾကတယ္။ ေနာက္ ျမန္ 

မာႏိုင္ငံဥပေဒရဲ႕ အားနည္းခ်က္၊ ရဲဝန္ထမ္းေတြရဲ႕အက်င့္ ပ်က္မႈစတာ 

ေတြေၾကာင့္ HIV ကူးစက္ပ်ံ႕ႏွံ႔မႈကို ပိုၿပီး အားေပးသလိုျဖစ္ေနတယ္” 

ဟု ေျပာသည္။

ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးေဟာင္း ခင္ၫြန္႔လက္ထက္တြင္ ျမန္မာႏိုင္ငံ၌ 

HIV ေရာဂါပိုး ကူးစက္ခံရသူ (၂) သိန္းခဲြခန္႔ရွိေၾကာင္း ထုတ္ျပန္ေၾက 

ညာခဲ့ဖူးေသာ္လည္း ယခုအခါ HIV ကူးစက္ခံရသူ တိုးပြားႏႈန္း/ေလ်ာ့ 

က်ႏႈန္းမ်ားကုိ စစ္အစိုးရက ထုတ္ျပန္ မေၾကညာေတာ့သျဖင့္အေျခအ 

ေနမွန္ကို မသိႏိုင္ေၾကာင္း ျပည္တြင္းအန္ဂ်ီအိုအဖဲြ႔မ်ားကေျပာသည္။

jrefrmEkdifiHrS jynfhwefqmrsm; tdyfcsftkdifAGDtjzpfE_ef;rsm;jym;

DVB / -o*kwfv 22 ? ?a&G;aumufyGJaumfr&SifqDudk udk,fpm;

vS,favmif;wifjyzdk@ aemufqHk;&uf wywfyJ usefawmhwJhtcsdefrSm ygwD 

awG[m udk,fpm;vS,f tonf;toef&Smae&ygw,f? 

&Srf;jynfe,frSm tajcpkdufwJh usm;jzLygwDvdk@ vlodrsm;wJh (&Srf; 

trsKd;om;'Drkdu&ufwpf) ygwDqdk&if e*dku 0if+ydKifzdk@ vsmxm;wJhwcsKd@òr› 

e,fawGudk vufv$wfvdkuf&zG,f&Sdw,fvdk@ ygwD&J@acgif;aqmifwa,muf 

jzpfwJh pdkif;vSausmfu ajymygw,f? 

“usaemfwdk@ tcuftcJawG &SdwmayghAsm? usaemfwdk@ &nfrSef;xm;wJh 

òr›e,ftwdkif; jzpfcsifrSjzpfr,f? enf;enf;yg;yg; avsmhoGm;r,fxifw,f? 

olu pm&if;u 30 &ufae@ aemufqHk;xm;&r,fqdkawmh usaemfwdk@tcsdef 

csxm;wmeJ@ rudkufbl;jzpfaew,f? usaemfwdk@ t&ifurSef;xm;wm 50 

(òr›e,f)avmuf rSef;xm;wmav? tcku 45 (òr›e,f) avmufyJ &Sdr,f 

xifw,f?” 

usm;jzLygwDtwGuf eHygwf 1 u tcsdefjy\emjzpf+yD; aemuf 

jy\emwckuvnf; usm;jzLygwDu vsmxm;wJh a&G;aumufyGJudk,fpm; 

vS,favmif;awGudk jynfaxmifpk}uhHckdifa&;ESifhzGH@+zdK;a&;ygwDu 0if,loGm; 

wmuvnf; aemufwa=umif; jzpfw,fvdk@vnf; qdkygw,f? 

“usaemfwdk@ rSef;xm;wJh vlawGu olwdk@(}uHhzGH@) pGJxkwfoGm;wmwdk@/ 

wckck tcGifhta&;trsm;}uD;ay;+yD; ,loGm;wmrsKd;awG &Sdw,fav? wcsKd@ 

vnf; rvGefqefEdkifwJh udpPav;awG&Sdawmh olwdk@vnf; rvGJra&Smif omvdk@ 

oGm;&wJh udpPav;awG&Sdw,fav? aemuf+yD; usaemfwdk@vsmxm;wJh yk*~dKvf 

awGaygh/ olwdk@u 0efxrf;awGvnf;r[kwfbl;? omref t&yfom;awG/ om 

refudk,fydkifvkyfief;&SifawGygyJ? tJ'g usaemfa&G;xm;+yD;om;? tcsdefav;ig; 

ajcmuf&ufawmh &ao;w,fav? 'D=um;xJrSmawmh usaemfwdk@ &atmif 

awmh }udK;pm;=unfh&rSmaygh?” tcsdefvk+yD; udk,fpm;vS,favmif; &SmyHkawmf 

zGifhaewJh aemufwygwDuvnf; &ckdifwkdif;&ifom;rsm; wdk;wufa&;ygwD 

jzpfygw,f? ygwDOuUÏa'gufwmat;armif ajymjywmuawmh æ 

“rSef;xm;oavmufeD;yg;awmh tqifajyrSmyg? usaemfwdk@awmf 

awmfav;xdk;azmufaeygw,f? tcsdefu 2 ywfqdkawmh odyftcsdefr& 

bl;cifAs? yxrrSef;xm;wmawmh 50 ausmfavmufrSef;ygw,f? 'gayr,fh 

tck}udK;pm;yrf;pm; &Smaewmav? avmavmq,f awmfawmfrsm;rsm;udk 

&aeyg+yD? 40 avmufawmh &aeyg+yD? 'Dwywfawmh usaemfwdk@ a&ukef 

a&crf;ygyJ? awmifydkif;udkvnf; pwifxdk;azmufaeyg+yD? ygwDpnf;±Hk;a&;u 

'kwd,ae&maygh? {&m0wDwdkif;&,f/ &efukefwdkif;&,fuawmh usaemfwkd@ 

17 òr›e,frSmav? oHwGif;/ awmifukef;/ *G tJ'D oHk;òr›e,f usefw,fAs? 

udk,fpm;vS,f 3 rsKd;twGufav?” 

vmr,fh a&G;aumufyGJrSm v$wfawmf 3 &yfpvHk;twGuf udk,fpm; 

vS,fta&twGuf 1˜200 eD;yg;vdktyfrSmjzpf+yD;/ ppftpdk;& ausmaxmuf 

aemufcHjyKxm;wJh }uHhckdifa&;ygwDuvGJvdk@ b,fygwDrSm aiGa=u;/ tcsdefeJ@ 

pnf;±Hk;a&;a&;t& 0ifa&muf,SOf+ydKifEdkif=urS r[kwfygbl;? 

av#mufv$mwif&r,fh&ufydwfzkd@ wywftvkd ygwDrsm;ukd,fpm;vS,f&SmazG
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VOA / -o*kwfv 24 ? ? ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ လူသားမ်ဳိးႏြယ္ေတြ 

အေပၚက်ဴးလြန္တဲ့ ရာဇ၀တ္မႈေတြ၊ စစ္ရာဇ၀တ္မႈေတြ က်ဴးလြန္မႈ 

ရွိမရွိ ကုလသမဂၢက စံုစမ္းေရး ေကာ္မရွင္ ဖြဲ႕စည္း စစ္ေဆးဖို႔ ျမန္မာ 

ႏုိင္ငံဆုိင္ရာ ကုလသမဂၢရဲ႕ လူ႔အခြင့္အေရး စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးမႉး Tomas 

Ojea Quintanar အႀကံေပးခ်က္ကို အေမရိကန္က ေထာက္ခံေၾကာင္း 

ၿပီးခဲ့တဲ့ သီတင္းပတ္ထဲမွာ အေမရိကန္ အႀကီးတန္း အရာရွိတဦးရဲ႕ 

ေျပာၾကားခ်က္ကို ကိုးကားၿပီး သတင္းေတြ ထြက္ေပၚခဲ့သလုိပဲ အဂၤါေန႔ 

မွာေတာ့ ဒီလို စံုစမ္းေရးေကာ္မရွင္ဖဲြ႕စည္းစံုစမ္းေရးဟာ လိုအပ္သလို 

သင့္ေတာ္တဲ့ကိစၥလည္း ျဖစ္တယ္လို႔ အေမရိကန္ႏိုင္ငံျခားေရး၀န္ 

ႀကီးဌာနက အတည္ျပဳ ေျပာဆုိလိုက္ပါတယ္။

ဒါဟာ ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ ဒီမိုကေရစီေရးကူးေျပာင္းဖို႔နဲ႔ လူ႔အခြင့္ 

အေရးအေျခအေန တိုးတက္လာဖို႔ အေမရိကန္ရဲ႕ ရည္မွန္းခ်က္ကို အ 

ေကာင္ထည္ေဖာ္တာျဖစ္ၿပီး ျမန္မာႏိုင္ငံအေရးအတြက္ အေမရိကန္ 

ႏိုင္ငံက ေသေသခ်ာခ်ာ အာ႐ံုစိုက္မႈရွိေနတာကို ျပေနတယ္လို႔ NCG 

UB အေ၀းေရာက္ ျမန္မာႏိုင္ငံၫြန္႔ေပါင္းအစိုးရ အဖြဲ႕ရဲ႕ကုလသမဂၢ 

တာ၀န္ခံက ေျပာပါတယ္။ အျပည့္အစံုကို ေဒၚခင္မ်ဳိးသက္က တင္ျပ 

ေပးထားပါတယ္။

ကုလသမဂၢရဲ႕ျမန္မာႏိုင္ငံဆိုင္ရာ လူ႔အခြင့္အေရးစံုစမ္းစစ္ 

ေဆးေရးမႉးမစၥတာကင္တားနားရဲ႕ မတ္လတုန္းက အႀကံျပဳခ်က္ကို 

ၿဗိတိန္၊ ခ်က္ျပည္သူ႔သမၼတႏိုင္ငံ၊ စလိုဗက္ကီးယားနဲ႔ ၾသစေၾတးလ်ား 

ႏိုင္ငံေတြအျပင္ အခု အေမရိကန္ႏိုင္ငံကပါ လက္ခံခဲ့ၿပီး ဒီလို စံုစမ္း 

ေရးေကာ္မရွင္ဖဲြ႕ၿပီး စုံစမ္းဖို႔ကိစၥဟာ လိုအပ္သလို သင့္လည္းသင့္ေတာ္ 

တယ္လို႔အေမရိကန္ႏိုင္ငံျခားေရး၀န္ႀကီးဌာန ေျပာခြင့္ရ P.J. Crowley 

က အဂၤါေန႔မွာ သတင္းေထာက္ေတြကို ေျပာပါတယ္။

“ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ ႏိုင္ငံတကာဥပေဒေတြကို ဆိုးဆိုး၀ါး၀ါးခ်ဳိး 

ေဖာက္ေနတယ္ဆိုတဲ့ စြပ္စြဲခ်က္ေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး စံုစမ္းစစ္ေဆးဖို႔ 

အတြက္ စနစ္တက်ဖြဲ႕စည္းထားတဲ့ ႏိုင္ငံတကာစံုစမ္းေရးေကာ္မရွင္ 

တရပ္ဖြဲ႕စည္းဖို႔ သင့္ေတာ္သလို လုပ္ဖုိ႔ လိုအပ္တယ္လို႔ အေမရိကန္ 

ျပည္ေထာင္စုက ယံုၾကည္ပါတယ္။ ဒါကို အစပ်ဳိးလုပ္ေဆာင္တဲ့ေနရာ 

မွာ အေကာင္းဆံုးျဖစ္ေအာင္ ဘယ္လို ေရွ႕ဆက္လုပ္ရမယ္ဆိုတာကို 

က်ေနာ္တို႔ ေလ့လာေနပါတယ္။”

ၿပီးခဲ့တဲ့ သီတင္းပတ္တုန္းက အေမရိကန္ႏုိင္ငံရဲ႕ ဒီသေဘာ 

ထားနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီး သမၼတအိမ္ျဖဴေတာ္ အႀကီးတန္း အရာရွိတဦးက 

ထုတ္ေဖာ္ ေျပာဆုိခဲ့တာကို မစၥတာ ခေရာ္လီက အတည္ျပဳေပးခဲ့တာပါ။ 

အေမရိကန္ႏိုင္ငံက ျမန္မာႏိုင္ငံ ဒီမိုကေရစီအေရးန႔ဲ လူ႔အခြင့္အေရးေတြ 

တုိးတက္ေကာင္းမြန္ေစဖုိ႔ ရည္ရြယ္ခ်က္ထားၿပီး ေဆာင္ရြက္ေနတဲ့ 

တုိက္႐ိုက္ေဆြးေႏြး ေျပာဆုိဆက္ဆံမႈေတြ လုပ္ေဆာင္ေနမႈနဲ႔ အခုလို 

လူ႔အခြင့္အေရးဆုိင္ရာ စုံစမ္းေရးေကာ္မရွင္ ဖြဲ႕ၿပီး စုံစမ္းဖုိ႔ ကိစၥေတြဟာ 

အျပန္အလွန္ ဆက္စပ္မႈ ရွိေနတယ္လို႔လည္း P.J. Crowley က ေျပာ 

ပါတယ္။

ဒါ့အျပင္ ဒီလိုတုိက္႐ုိက္ေျပာဆုိ ေဆြးေႏြးေနတဲ့ တခ်ိန္တည္း 

မွာပဲ ဒီမုိကေရစီေရး တုိးတက္လာေစဖုိ႔အတြက္ ျမန္မာစစ္အစိုးရအေပၚ 

ဖိအားေပးလုပ္ေဆာင္ႏုိင္မယ့္ နည္းလမ္းေတြကိုလည္း ဆက္လက္ 

ရွာေဖြေနတယ္လို႔ဆုိပါတယ္။ အခုလုိ ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာ စုံစမ္းေရး 

ေကာ္မရွင္တရပ္ကုိ ဖြဲ႕ဖုိ႔အတြက္ လိုအပ္ေနတယ္လို႔ အေမရိကန္ျပည္ 

ေထာင္စုရဲ႕ အျမင္သေဘာထားနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး တျခားႏုိင္ငံေတြနဲ႔လည္း 

တုိင္ပင္ ေဆြးေႏြးသြားဖို႔ ရွိတယ္လို႔ P.J. Crowley က ေျပာပါတယ္။

အခု အေမရိကန္လုိ အင္အားႀကီးႏုိင္ငံႀကီးက Mr.Quintanar 

အႀကံျပဳခဲ့သလို ျမန္မာစစ္အစိုးရရဲ႕ လူသားမ်ဳိးႏြယ္ေတြအေပၚရာဇ 

၀တ္မႈက်ဴးလြန္မႈေတြနဲ႔ စစ္ရာဇ၀တ္မႈ က်ဴးလြန္မႈေတြ ရွိမရွိ စုံစမ္းစစ္ 

ေဆးေပးဖုိ႔ ဦးေဆာင္လာတာဟာ ျမန္မာ့အေရးကုိအေမရိ ကန္ျပည္ 

ေထာင္စုက ေသေသခ်ာခ်ာ အာ႐ုံစိုက္ေနတာကို ျပသေနတယ္လို႔ အ 

ေ၀းေရာက္ ျမန္မာႏုိင္ငံၫြန္႔ေပါင္းအစုိးရအဖြဲ႕ရဲ႕ ကုလသမဂၢတာ၀န္ခံ 

ေဒါက္တာေသာင္းထြန္းက ေျပာပါတယ္။

“ဒီစုံစမ္းစစ္ေဆး ေလ့လာေရးေကာ္မရွင္ဖြဲ႕ဖုိ႔ အေမရိကန္ကဦး 

စီးဦးေဆာင္ကမကထလုပ္ၿပီးေတာ့ ႀကိဳးပမ္းမယ္ဆုိတဲ့အတြက္ေၾကာင့္ 

ေအာင္ျမင္ဖို႔ အလားအလာ အခြင့္အလမ္းက ပိုမ်ားသလို က်ေနာ္တုိ႔ 

အေနနဲ႔လည္း အမ်ားႀကီးအားရွိပါတယ္။ ဒါဘာ ကိုျပသလဲဆုိေတာ့ 

အေမရိကန္ အစုိးရ အေနနဲ႔ ျမန္မာႏုိင္ငံ ဒီမုိကေရစီေရးနဲ႔ လူ႔အခြင့္အေရး 

အတြက္ ဘယ္ေလာက္အာ႐ုံစုိက္မႈ ရွိတယ္ဆုိတာကိုလည္း ျပသရာ 

ေရာက္ပါတယ္။”

မတ္လထဲမွာ ကုလသမဂၢစုံစမ္းေရး ေကာ္မရွင္ဖြဲ႕ၿပီး စုံစမ္းဖို႔ အ 

ႀကံျပဳခဲ့တဲ့ Mr.Quintanar ဟာ ေရွ႕လထဲ စတင္မယ့္ ကုလသမဂၢအ 

ေထြေထြ ညီလာခံမွာ ျမန္မာႏုိင္ငံ လူ႔အခြင့္အေရးဆုိင္ရာ တင္သြင္းမယ့္ 

အစီရင္ခံစာအတြက္ ၾသဂုတ္လထဲမွာ ျမန္မာႏုိင္ငံကို သြားေရာက္ဖုိ႔ 

ေတာင္းခံခဲ့ေပမဲ့ ျမန္မာအာဏာပုိင္ေတြက ေရြးေကာက္ပြဲကို အေၾကာင္း 

ျပၿပီး ျငင္းပယ္ခဲ့ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ အခု ျမန္မာႏုိင္ငံနဲ႔တိုက္႐ိုက္ထိ 

ေတြ႕ဆက္ဆံမႈလုပ္ေနတဲ့ အေမရိကန္ႏုိင္ငံရဲ႕ ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာမူ၀ါ 

ဒသစ္ကုိ အခုတရား၀င္ထုတ္ျပန္လုိက္တဲ့ အေမရိကန္ႏုိင္ငံရဲ႕သေဘာ 

ထားေၾကာင့္ ထိခိုက္မႈအတုိင္းအတာ ဘယ္လိုရွိႏုိင္မလဲလို႔ ေမးၾကည့္ 

ပါတယ္။

“ထိေတြ႕ဆက္ဆံေရးမူအရ အေမရိကန္အစိုးရ အေနနဲ႔နအဖ 

ေခါင္းေဆာင္ေတြနဲ႔ တုိက္႐ိုက္ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးတဲ့ ေပၚလစီရဲ႕ရည္ 

မွန္းခ်က္ေတြက ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ ဒီမုိကေရစီေရးအသြင္ကူး ေျပာင္းမႈ 

တခုစတင္ႏုိင္ဖို႔၊ ေနာက္တခုက လူ႔အခြင့္အေရးအေျခအေနေတြ 

ေကာင္းမြန္လာဖုိ႔ ရည္မွန္းခ်က္ေတြပါပဲ။ အေျခခံလူ႔အခြင့္အေရးေတြ 

ကို ေလးစားတဲ့ ႏုိင္ငံေရးပတ္၀န္းက်င္တခုမရွိဘဲနဲ႔ ေရရွည္တည္တံ့ 

ခုိင္ၿမဲမယ့္ အမ်ဳိးသားျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရးနဲ႔ ဒီမုိကေရစီေရးကူးေျပာင္း 

မႈက မျဖစ္ႏုိင္ပါဘူး။

“ႏုိင္ငံေရး လုပ္ငန္းစဥ္ဟာ လူ႔အခြင့္အေရး အေျခအေနေတြ 

တိုးတက္ေကာင္းမြန္မႈနဲ႔ ျပည္သူလူထုရဲ႕ အေျခခံ လူ႔အခြင့္အေရးေတြကုိ 

ေလးစားမႈနဲ႔ ခြဲျခားလုိ႔ မရပါဘူး။ ဒီေန႔ ျမန္မာျပည္မွာ ေရြးေကာက္ပြဲက 

လြတ္လပ္ၿပီး တရားမွ်တတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲတခုျဖစ္ဖို႔ လိုအပ္တဲ့ အေျခခံ 

လူ႔အခြင့္အေရး အေျခအေနေတြမွာ ပိတ္ပင္တားဆီး ကန္႔သတ္မႈေတြ 

ရွိေနတယ္။

ukvpkHprf;a&;aumfr&SifzGJ@zkd@ toifhawmfqkH;enf;tar&duefavhvm

pmrsuf 15 okd h
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“အဲဒီထက္ပိုၿပီးေတာ့ ဆုိး၀ါးတာက ႏုိင္ငံတကာက လက္ခံထား 

တဲ့ အေျခခံလူ႔အခြင့္အေရးေတြ၊ ႏုိင္ငံတကာ ဥပေဒေတြ၊ လူသားမ်ဳိး 

ႏြယ္တရပ္လုံးကို ခ်ဳိးေဖာက္တဲ့ လူ႔အခြင့္အေရး ခ်ဳိးေဖာက္မႈမ်ဳိးေတြေ

ပါ့၊ အဓမၼက်င့္ႀကံတာတို႔၊ အစုလိုက္ အၿပဳံလုိက္ ေရႊ႕ေျပာင္းတာတုိ႔၊ 

တရားဥပေဒမဲ့ ဖမ္းဆီးတာ၊ ႏွိပ္စက္ညႇဥ္းပန္းတာ၊ သတ္ျဖတ္တာ၊ 

ကေလးေတြကို စစ္သားအျဖစ္ စုေဆာင္းတာ၊ အဓမၼလုပ္အားေပးခုိင္း 

တာ၊ ဒါမ်ဳိးေတြဟာ လြန္ခဲ့တဲ့ ႏွစ္ေပါင္း ၂၀ မွာ ဆက္တိုက္ျဖစ္ေန 

သလို ဒီလိုျဖစ္ေနတာေတြနဲ႔ပတ္သက္လို႔ စုံစမ္းစစ္ေဆးမႈေတြ၊ က်ဴး 

လြန္ခဲ့တဲ့သူေတြကို အျပစ္ေပးမႈေတြကမရွိခဲ့ဘူး။

“ဒါေၾကာင့္ အေမရိကန္အစိုးရအေနနဲ႔ တဘက္မွာ အျပဳသေဘာ 

အရ ထိေတြ႕ဆက္ဆံေဆြးေႏြးမႈေတြ လုပ္ေနသလို တဘက္မွာ လူ႔အ 

ခြင့္အေရး အေျခအေနမွန္ေတြကို ေဖာ္ထုတ္ဖို႔ ဦးစီးဦးေဆာင္လုပ္ 

တာဟာ အရင္ခ်ထားၿပီးသား ေပၚလစီနဲ႔ ဆန္႔က်င္မႈမရွိဘူး၊ ကိုက္ 

ညီတယ္လို႔ပဲ က်ေနာ္တုိ႔ ျမင္ပါတယ္။”

ေဒါက္တာေသာင္းထြန္း ေျပာျပသြားတာ ျဖစ္ပါတယ္

NEJ / -o*kwfv 25 ? ? အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ 

NLD ကို မဲေပးလိုသည့္ျပည္သူလူထုအေနျဖင့္ လာမည့္ ၂၀၁၀ 

ေရြးေကာက္ပြဲတြင ္NLD မပါ၀င္သျဖင့္ မဲမေပးၾကရန္သာရွိေၾကာင္း လူ

ထုေခါင္းေဆာင္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က သူမေရွ႕ေန ဦးဉာဏ္၀င္း 

မွတဆင့္ ေျပာၾကားလိုက္သည္။

စစ္အစိုးရ ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲကို ၀င္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ျခင္း မ 

ျပဳသည့္အတြက္ ျပည္သူလူထုအေနျဖင့္ မည္သည့္ပါတီကို မဲေပးရမည္ 

ဆုိသည္ကို မသိရွိေတာ့ဘဲ လမ္းေပ်ာက္သြားသည္ဟူသည့္ေမးခြန္း 

မ်ားအေပၚ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ယခုကဲ့သို႔ ေျဖၾကားလိုက္ျခင္း 

ျဖစ္သည္။

“NLD ကို မဲေပးလိုတယ္။ NLD မရိွေတာ့ ဘယ္သူ႔ကိုမဲေပး 

ရမလဲ ျပည္သူေတြက ေမးေနၾကတယ္ဆိုတဲ့အေျဖကို ေဒၚစုက ဒီေမး 

ခြန္းရဲ႕အေျဖကို ေျပာပါတယ္။ NLD ကိုပဲ မဲေပးခ်င္တယ္။NLD မရိွရင္ 

မေပးနဲ႔ေပါ့လို႔ ေဒၚစုက ေျဖပါတယ္” ဟု ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္၏ 

ေရွ႕ေနဦးဉာဏ္၀င္းက NLD  ႐ုံးခ်ဳပ္၌ ျပဳလုပ္သည့္ သတင္းစာရွင္း 

လင္းပြဲတြင္ ျပန္လည္ေျပာျပျခင္းျဖစ္သည္။

ယမန္ေန႔က ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ႏွင့္ ဦးဉာဏ္၀င္းတုိ႔ေတြ႔ 

ဆံုမႈတြင္ေျပာဆိုသည့္ ေရြးေကာက္ပြဲအေပၚ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ 

၏ သေဘာထားအျမင္တို႔ကို ယေန႔ ေန႔လယ္ပိုင္းတြင္ NLD ႐ံုးခ်ဳပ္၌ 

ျပည္တြင္းျပည္ပ သတင္းေထာက္မ်ားႏွင့္ NLD ပါတီ၀င္ (၅၀) ခန္႔တို႔ 

အား ဦးဉာဏ္၀င္းက ျပန္လည္ ရွင္းလင္းေျပာဆိုခဲ့သည္။

ယခုကဲ့သို႔ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ NLD မပါ၀င္သည့္အတြက္ 

မဲေပးလုိေသာ ျပည္သူလူထု လမ္းေပ်ာက္ရသည္ဟူသည့္ ေမးခြန္းမ်ဳိး 

မွာ ျပည္သူလူထု၏ မသိနားမလည္မႈကို အခြင့္ေကာင္းယူၿပီး လွည့္ျဖား 

ျခင္းျဖစ္သည့္အတြက္ လက္မခံႏိုင္ေၾကာင္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ 

က ေျပာၾကားခဲ့သည္ဟုလည္း ဦးဉာဏ္၀င္းက ေျပာဆိုသည္။

ေရြးေကာက္ပြဲကာလကို အခ်ိန္တိုအတြင္း လုပ္ေဆာင္ေနမႈမွာ 

စစ္အစိုးရအေနျဖင့္ တရားမွ်တမႈ လံုး၀မရွိသည့္အျပင္ ျပည္သူလူထု 

ကိုလည္း မေလးစားရာေရာက္ေၾကာင္း၊ သတင္းရယူထုတ္ျပန္ခြင့္၊ 

လြတ္လပ္စြာေဟာေျပာစည္း႐ံုးခြင့္မရွိသည့္ ေရြးေကာက္ပြဲသည္တရား 

မွ်တမႈ လံုး၀ရွိမည္မဟုတ္ေၾကာင္း၊ ၂၀၀၈ ဖြဲ႔စည္းပံုျဖင့္ ေပၚထြက္လာ 

မည့္အစိုးရသည္ လႊတ္ေတာ္က ထိန္းေက်ာင္းႏိုင္သည့္ အစိုးရမ 

ဟုတ္ဘဲ သမၼတကသာ လႊမ္းမိုးမည့္အစိုးရတရပ္သာျဖစ္လာမည္ကို 

လည္း ျပည္သူမ်ား ေလ့လာသင့္ပါေၾကာင္း ေဒၚေအာင္ဆန္း စုၾကည္က 

ေျပာဆိုေၾကာင္း ဦးဉာဏ္၀င္းက ေျပာသည္။

၎က“ေနာက္တခ်က္က ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒမွာ ျပ႒ာန္း 

ထားတဲ့ တရားမွ်တမႈ မရိွတဲ့အခ်က္ေတြ၊ ေရြးေကာက္ပြဲဆိုင္ရာ ဥပေဒ 

ေတြမွာ တရားမၽွတမႈမရိွတဲ့အခ်က္ေတြကို ျပည္သူေတြသိေအာင္ 

တတ္ႏိုင္သမွ် လုပ္ၾကဖို႕ လိုတယ္လို႕ ေျပာပါတယ္။ ဒါေတြကို မသိဘဲ 

မဲဆႏၵရွင္တေယာက္က မဲေပးလို႕ရိွရင္ အဲဒီမဲက ဘာအဓိပၸာယ္မွ မရိွ 

ဘူးလို႔ ေဒၚစုက ေျပာပါတယ္” ဟု ရွင္းလင္းေျပာဆိုသြားသည္။

ထို႔အျပင္ တရားမွ်တမႈ မရွိသည့္ ဖြဲ႔စည္းပံုဥပေဒအား မလိုက္နာ 

သူမ်ားကို မင္းမဲ့စ႐ိုက္မ်ားဟုလည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျပာ 

ဆိုေၾကာင္း ဦးဉာဏ္၀င္းက သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲတြင္ေျပာပါသည္။

tzGJ@csKyfr&Sdawmh rJray;eJ@aygh[k a':atmifqef;pk=unfu ajymqkd
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ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ားေ႐ြးေကာက္ပြဲ၀င္ရသည့္အဓိကအေၾကာင္း 

ရင္းမွာ မိမိပါတီ၏သေဘာထား၊ အယူအဆ၊ မူ၀ါဒ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားျဖင့္ 

ျပည္သူလူထုအက်ဳိးအတြက္ လုပ္ကိုင္ေဆာင္႐ြက္ခြင့္ရရန္ႀကိဳးပမ္း 

ျခင္းျဖစ္သည္။ ထို႕ေၾကာင့္ ပါတီမ်ားအေနျဖင့္ ေ႐ြးေကာက္ပြဲ၀င္ခြင့္ရ 

လွ်င္ၿပီးေရာ၊ ျပည္သူလူထု အဆံုးအျဖတ္ကိုခံယူရန္ အျခားပါတီမ်ား 

ႏွင့္ယွဥ္ၿပိဳင္မည္ဆိုသည့္သေဘာထားပ္တည္ခ်က္တခုတည္းျဖင့္ အ 

လုပ္မျဖစ္ေပ။ ၿပိဳင္ဘက္ပါတီမ်ားႀကီးသည္ျဖစ္ေစ၊ ငယ္သည္ျဖစ္ေစ၊ 

ပါတီအားလံုး တန္းတူညီမွ်စြာျဖင့္ပါ၀င္ယွဥ္ၿပိဳင္ႏိုင္ေရးကိုအေလးထာ

းရမည္ျဖစ္သည္။ ထုိအတြက္ လံုေလာက္ေသာ အေျခအေနရွိမရွိဆို 

သည္ကို အျမဲမျပတ္ေလ့လာၿပီး လိုအပ္ခ်က္မ်ား၊ မမွ်မတမႈမ်ားကို 

အျမဲေဖာ္ထုတ္ေျပာဆိုၿပီး အာဏာပိုင္မ်ား၊ ေ႐ြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္ 

ထံသို႕ပြင့္လင္းစြာအသိေပးအေၾကာင္းၾကားရမည္။ ေ႐ြးေကာက္ပြဲ 

သည္ ဒီမိုကေရစီက်င့္စဥ္တခုျဖစ္သည့္အတြက္ လြတ္လပ္မႈတရား 

မွ်တမႈရွိေရးသည္ လြန္စြာအေရးႀကီးသည္၊ ထိုအခ်က္ကို ေ႐ြးေကာက္ 

ပြဲ၀င္ပါတီမ်ားအေနျဖင့္ ေကာင္းစြာနားလည္သေဘာေပါက္ၿပီး လြတ္ 

လပ္မႈတရားမွ်တမႈရွိေရးအတြက္ လက္ေတြ႕က်က်မွန္ကန္စြာေဖာ္ 

ေဆာင္လာေစေရးကို ပြင့္ပြင့္လင္းလင္းႏွင့္ ျပတ္ျပတ္သားသားႏွင့္ေဖာ္ 

ထုတ္ရန္အေရးႀကီးသည္။ ထိုသို႕လုပ္ေဆာင္ျခင္းျဖင့္ ေ႐ြးေကာက္ 

ပြဲ၀င္ပါတီ မ်ားသည္ လူအမ်ားစု၏ ယံုၾကည္ကိုးစားမႈရရွိလာေစေရးကို 

မ်ားစြာအေထာက္အကူျပဳေပသည္။

pmrsuf 6 rS
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VOA / -o*kwfv 24 ? ? လာမယ့္ ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပဲြမွာ 

အမ်ဳိးသား ဒီမိုကေရစီ အဖဲြ႕ခ်ဳပ္က ပါ၀င္ျခင္း မရိွေပမဲ့ ဒီေရြးေကာက္ပဲြကုိ 

လ်စ္လ်ဴျပဳထားမွာ မဟုတ္ဘူးလို႔ အထိန္းသိမ္းခံေနရတဲ့ ျမန္မာ့ 

ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျပာပါတယ္။ အ 

ျပည့္အစုံကို စံုစမ္းေမးျမန္းထားတဲ့ ကိုသားၫြန္႔ဦးက တင္ျပေပးထား 

ပါတယ္။

ေရြးေကာက္ပဲြနဲ႔ပတ္သက္လို႔ ႏိုင္ငံေရးပါတီေတြ၊ ျပည္သူလူထု 

ေတြက စိတ္ပ်က္လက္ပ်က္ျဖစ္ေနၾကတဲ့အခ်ိန္မွာ ေရြးေကာက္ပဲြကို 

အာ႐ံုစိုက္ သတိထားေစာင့္ၾကည့္ဖို႔ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က သတိ 

ေပးလိုက္တာလို႔ အေတာ္မ်ားမ်ားက ယူဆၾကပါတယ္။ အထိန္းသိမ္း 

ခံထားရတဲ့ ျမန္မာ့ ဒီမိုကေရစီ ေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ 

မေန႔က ေတြ႕ဆံုခဲ့တဲ့ NLD ေျပာခြင့္ရသူ ဦးဉာဏ္၀င္းကေတာ့ ေရြး 

ကာက္ပဲြကို NLD က မ်က္ႏွာလဲႊထားလို႔မရဘူးလို႔ ေျပာဆိုခဲ့တဲ့ အ 

ေၾကာင္း အခုလို ေျပာပါတယ္။

“က်ေနာ္ေျပာတာက အနီးကပ္ေစာင့္ၾကည့္ဖို႔ လိုတယ္လို႔ မ 

ေျပာဘူး။ က်ေနာ္ေျပာတဲ့ဟာက ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေရြး 

ေကာက္ပြဲကို မ၀င္ဘူးဆုိေပမဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲကုိ Ignore လုပ္လုိ႔မရဘူး၊ 

ေရြးေကာက္ပြဲကို စိတ္မ၀င္စားလို႔ မရဘူး။ ေရြးေကာက္ပြဲဆုိတာၾကည့္ 

ေနရမယ္လုိ႔ ဒါပဲေျပာတာပါ။”

ေရြးေကာက္ပြဲက မွ်တမႈရွိဖို႔အတြက္ အစုိးရတင္ မကဘူး၊ ျပည္ 

သူမွာလည္း တာ၀န္ရွိတယ္ဆုိတာ ဘယ္လုိသေဘာမ်ဳိးလဲခင္ဗ်။

“ျပည္သူနဲ႔ ဆုိင္တဲ့ကိစၥက ျပည္သူမွာလည္း တာ၀န္ရွိတယ္၊ 

ဒါကို ေျပာတာပါ။”

ေရြးေကာက္ပဲြနဲ႔ပတ္သက္လို႔ သူမရဲ႕အျမင္သေဘာထားအ 

ေတာ္မ်ားမ်ားကို ေျပာဆိုထားေပမယ့္ အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳပ္ 

ေခါင္းေဆာင္ေတြနဲ႔ ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးၿပီးမွ တရား၀င္ထုတ္ျပန္ေပးမယ္ 

လို႔ ဦးဉာဏ္၀င္းကေျပာပါတယ္။ AFP သတင္းတရပ္မွာ ေရြး ေကာက္ပဲြ 

မွ်တမႈရိွမရိွဆုိတာကုိ ျပည္သူလူထုက ေစာင့္ၾကည့္သြားဖို႔လိုတယ္လို႔ 

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျပာဆိုတဲ့အေၾကာင္းေဖာ္ျပပါတယ္။

ျမန္မာ့အိမ္နီးခ်င္း ႏိုင္ငံအခ်ဳိ႕က ေရြးေကာက္ပဲြေတြမွာ ေလ့လာ 

သူအျဖစ္ ပါ၀င္ခဲ့ဖူးတဲ့ ျမန္မာႏိုင္ငံေရွ႕ေနမ်ားေကာင္စီ အေထြေထြအ 

တြင္းေရးမႉး ဦးေအာင္ထူးကေတာ့ ဒါဟာ လူထုအေနနဲ႔ ဒီေရြးေကာက္ 

ပဲြကို လူထုလႈပ္ရွားမႈပံုစံနဲ႔ သြားဖို႔ သေဘာမ်ဳိးျဖစ္ႏုိင္တယ္လို႔ ယူဆ 

ပါတယ္။

“ကေမၻာဒီးယားဆုိရင္ အခ်ဳိးက် ကိုယ္စားျပဳတဲ့ စနစ္ကုိ ေရြး 

ခ်ယ္တင္ေျမႇာက္တယ္။ ဒီစနစ္အေၾကာင္း လူထုသိလာေအာင္အႀကီး 

အက်ယ္ ပညာေပးေရးလုပ္ရတယ္။ အဲဒီလို လုပ္တဲ့ကိစၥက လူထု 

လႈပ္ရွားမႈႀကီး တရပ္အေနနဲ႔လုပ္တာျဖစ္တယ္။ အဲဒီလိုလုပ္ျခင္းအား 

ျဖင့္ လူေတြက ပိုသိျမင္လာၾကတယ္။ ေရြးေကာက္ပြဲကို ဘယ္လုိေစာင့္ 

ၾကည့္ရမယ္ဆုိတာ နားလည္လာၾကတယ္။ ေရြးေကာက္ပြဲမသမာမႈ 

ေတြ ဘယ္လုိေဖာ္ထုတ္ရမယ္ဆိုတာ သိလာၾကတယ္။ သတင္းအခ်က္ 

အလက္ ဘယ္လိုစုေဆာင္းရမယ္ဆုိတာ သိလာၾကတယ္။  ဒီလို ၀ုိင္း 

လုပ္ၾကျခင္းအားျဖင့္ ေရြးေကာက္ပြဲက လြတ္လပ္တရားမွ်တတဲ့ ေရြး 

ေကာက္ပြဲျဖစ္လာႏုိင္ေခ်ကို တျဖည္းျဖည္း သြားတဲ့သေဘာေရာက္ပါ 

တယ္။”

အခု ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ ရွိထားတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲဆုိင္ရာ လုပ္ထုံး 

လုပ္နည္းေတြ၊ ဥပေဒျပ႒ာန္းခ်က္ေတြနဲ႔ ခုနေျပာတဲ့ ေရြးေကာက္ပြဲကို 

လူထုက ဘယ္လိုပါ၀င္သင့္သလဲ ဆုိတဲ့အခ်က္ေတြက ကိုက္ညီႏုိင္ပါ့ 

မလား၊ ဥပေဒတြင္းေရာ ေဘာင္၀င္ရဲ႕လား။

“ပြင့္ပြင့္လင္းလင္း ေျပာရရင္ေတာ့ လုံး၀ကို ေျပာင္းျပန္ျဖစ္ေန 

တယ္။ ေရြးေကာက္ပြဲဥပေဒ အကုန္လုံးက လူထုရဲ႕ ပါ၀င္ပတ္သက္ 

မႈကို စနစ္တက်ျငင္းဆုိထားလုိ႔ ျဖစ္တယ္။”

ဒါဆုိရင္ မွ်တတဲ့ေရြးေကာက္ပြဲတရပ္ျဖစ္ဖုိ႔ လူထုကပါ၀င္ႏုိင္ 

ေခ်ဆိုရင္ လူထုအေနနဲ႔ ဘာေတြလုပ္ႏုိင္တဲ့ အေျခအေနရွိလဲ၊ အခုလို 

အေျခအေနေအာက္မွာ။

“လူထုက ပထမတခ်က္ ေတာင္းဆုိရမွာကေတာ့ ဥပေဒေတြကို 

ျပင္ဖုိ႔ျဖစ္တယ္။ ဥပေဒေတြကိုက လူထု ရသင့္တဲ့ အခြင့္အေရးေတြကို 

ကန္႔သတ္ပိတ္ပင္ထားတယ္။ ေရြးေကာက္ပြဲတရပ္မွာ ရွိသင့္တဲ့လြတ္ 

လပ္မွ်တမႈရႏုိင္ဖုိ႔၊ ေဖာ္ေဆာင္ႏုိင္ဖို႔ အေနအထားေတြကို ပိတ္ပင္ 

ထားတယ္။ ပထမဦးဆုံး လူထုလုပ္သင့္တဲ့ အခ်က္ကေတာ့ မတရားတဲ့ 

ဥပေဒေတြကို ျပင္ဖုိ႔ျဖစ္တယ္။”

ဒီေရြးေကာက္ပဲြကို သပိတ္ေမွာက္မယ္လို႔ အမ်ဳိးသား ဒီမိုကေရစီ 

အဖဲြ႕ခ်ဳပ္က တေန႔ကပဲေျပာခဲ့ပါတယ္။ နယ္စပ္အေျခစိုက္တဲ့ ႏိုင္ငံ 

ေရးအဖဲြ႕အစည္း အေတာ္မ်ားမ်ားကလည္း ဒီေရြးေကာက္ပဲြကို 

သပိတ္ေမွာက္ဖုိ႔ စည္း႐ံုး လံႈ႔ေဆာ္ေနပါတယ္။ ေရြးေကာက္ပဲြ မွ်တမႈ 

ရိွမရိွ ေစာင့္ၾကည့္ပါဆိုတဲ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ စကားနဲ႔ အခုလို 

ေရြးေကာက္ပဲြ သပိတ္ေမွာက္ဖို႔ ေျပာေနၾကတဲ့စကား ကဲြလဲြေနၾက 

သလား စဥ္းစားစရာပါ။ လူ႕ေဘာင္သစ္ ဒီမိုကရက္တစ္ပါတီ ဥကၠ႒ 

ဦးေအာင္မိုးေဇာ္ကေတာ့ မကဲြလဲြဘူး၊ လူထုပါ၀င္ေအာင္ လုပ္ဖို႔ကိစၥမွာ 

တူညီတယ္လို႔ ယူဆပါတယ္။

“က်ေနာ့္အထင္အရ ေျပာမယ္ဆုိရင္ မလြဲဘူးလုိ႔ ယူဆပါတယ္။ 

က်ေနာ္တို႔က ဒီေရြးေကာက္ပြဲကို သပိတ္ေမွာက္သင့္တယ္လို႔ တင္ျပ 

ခဲ့တယ္။ အျခား မွတ္ပုံတင္ထားတဲ့ ႏုိင္ငံေရး ပါတီေတြကိုလည္း လက္ရွိ 

ႏုိင္ငံေရးအေျခအေနအရ သပိတ္ေမွာက္သင့္တယ္လို႔ က်ေနာ္တုိ႔တုိက္ 

တြန္းခဲ့တယ္။ အဲဒီလို ေျပာတဲ့အတြက္ နအဖက သူ႔ဘာသာသူ ဇြတ္ 

အတင္းလုပ္သြားမယ့္ ေရြးေကာက္ပြဲနဲ႔ ပတ္သက္လို႔ က်ေနာ္တုိ႔ဘာမွ 

စိတ္မ၀င္စားရေတာ့ဘူး၊ က်ေနာ္တုိ႔ အဲဒီလို ဆုိလိုတာ မဟုတ္ပါဘူး။

“ေရြးေကာက္ပြဲနဲ႔ ပတ္သက္တဲ့ ျဖစ္စဥ္တေလွ်ာက္လုံးမွာ 

နအဖက မဟုတ္တာေတြလုပ္ေနတာရွိတယ္။ တဘက္ေစာင္းနင္း 

လုပ္ေနတာေတြရွိတယ္။ ဒီကိစၥေတြနဲ႔ ပတ္သက္လို႔ က်ေနာ္တုိ႔ျပည္ 

သူေတြအေနနဲ႔ မဟုတ္တာကုိ မဟုတ္ဘူးလို႔ေျပာဖုိ႔ တာ၀န္ရွိတယ္။ 

မဟုတ္တာကုိ မဟုတ္ဘူးလုိ႔ မ်ားမ်ားေျပာလာတာနဲ႔ အမွ်သပိတ္ ေမွာက္ 

တဲ့ ႏုိင္ငံေရးအဖြဲ႕အစည္းေတြ ဘာေၾကာင့္ သပိတ္ေမွာက္ရတယ္ဆုိ 

တာ ပုိၿပီးေတာ့ ထင္ရွားလာမယ္။

“တၿပိဳင္နက္တည္းမွာလည္း နအဖက အတင္းအဓမၼ ျပဳလုပ္ 

a&G;aumufyGJ apmifh=unfha&; vlxkrSmvnf; wm0ef&Sd[k a':pkwkdufwGef;

pmrsuf 18 okd h



Voice of Burma 777 Page 17AUGUST 29, 2010

a&S‹wywfrSqufvufazmfjyygrnf

ဒီက႑နဲ႕ပတ္သက္တဲ့ ကၽြမ္းက်င္ပညာရွင္မ်ားကေတာ့ အာ 

ဏာရွင္ယႏၱရားကို ေထာက္ကူေပးတဲ့ ဘဏ္တခုကို လူအင္အားသံုး 

ျပီး ၀င္ေရာက္စီးနင္းတိုက္ခိုက္တာထက္ ဒီဘဏ္လုပ္ငန္းလည္ပတ္မွဳ 

ကို ထိန္းခ်ဳပ္ထားတဲ့ ကြန္ျပဴတာစနစ္ကို တိုက္ခိုက္ႏိုင္မွဳက ပိုျပီး ထိ 

ေရာက္မွဳရွိလာေၾကာင္း ေျပာဆိုလာၾကပါတယ္။

ဒါေပမယ့္လဲ ေခတ္မီတိုးတက္တဲ့ အိုင္တီစနစ္၊ အိုင္အက္စ္စ 

နစ္ေတြကို အသံုးျပဳျခင္းအားျဖင့္ အဖြဲ႕အစည္းရဲ႕ လံုျခံဳေရး (security 

of the organization) ကို ထိခိုက္မွဳ ရွိေစႏိုင္ေၾကာင္းကိုလဲ ေထာက္ 

ျပေျပာဆိုခဲ့ၾကပါတယ္။ ႏိုင္ငံေရးပညာရွင္ Bell ဆိုခဲ့တဲ့အတိုင္းေတာ္ 

လွန္ေရးအဖြဲ႕အစည္းေတြ ပတ္သက္တဲ့ old wives’ tale တခုရွိပါ 

တယ္။ ဒါကေတာ့ အဖြဲ႕အစည္းရဲ႕လံုျခံဳေရး (Security of the orga 

-nization) နဲ႕ လုပ္ငန္းတာ၀န္ေတြကို ျပီးေျမာက္ေအာင္ျမင္ေအာင္ 

လုပ္ေဆာင္ႏိုင္မွဳ (efficiency) တို႕ အၾကားမွာ ေျပာင္းျပန္ဆက္စပ္မွဳ 

(inverse relation) ရွိေနတာပဲ ျဖစ္ပါတယ္။ 

လံုျခံဳေရးဆိုတာက ႏိုင္ငံေတာ္အုပ္ခ်ဳပ္ေရး ယႏၱရားရဲ႕ ေခ်မွဳန္း 

ႏိုင္စြမ္းကို ေတာင့္ခံႏိုင္မွဳနဲ႕ သတင္းအခ်က္အလက္ေပါက္ ၾကားမွဳကို 

ထိန္းခ်ဳပ္ႏိုင္မွဳေတြနဲ႕ သက္ဆိုင္ပါတယ္။ Efficiency ဆိုတာကေတာ့ 

ခ်မွတ္ထားတဲ့ စီမံခ်က္ေတြကို ျပီးေျမာက္ေအာင္ျမင္ေအာင္လုပ္ 

ေဆာင္ႏိုင္မွဳျဖစ္ပါတယ္။ ကမၻာတ၀ွမ္းေတာ္လွန္ေရးအဆက္ဆက္ရဲ႕ 

သင္ခန္းစာမ်ားအရ Efficiency ကို အာရံုစိုက္ လုပ္ေဆာင္မွဳမ်ားေလ 

ေလ၊အဖြဲ႕အစည္းရဲ႕လံုျခံဳေရးကို ထိခိုက္ေလေလပဲျဖစ္ပါတယ္။ မဟာ 

ဗ်ဴဟာေလ့လာသူ McCormick က ေတာ္လွန္ေရးအဖြဲ႕ အစည္းေတြ 

ဟာ ဗဟိုဦးစီးခ်ဳပ္ကိုင္မွဳကိုေလွ်ာ့ခ်ျပီး ကြန္ယက္ခ်ိတ္ဆက္မွဳေတြ၊ 

decentralization process ေတြကို အေကာင္အထည္ေဖာ္တဲ့ 

အခါ အခ်ိန္အနည္းငယ္အတြင္း Efficiency ျဖစ္ေအာင္ လုပ္ေဆာင္ 

ႏိုင္မွသာ ေအာင္ပြဲကိုရမွာျဖစ္ျပီး၊ အခ်ိန္ၾကာလာခဲ့ရင္ေတာ့ ေတာ္ 

လွန္ေရးအဖြဲ႕အစည္းရဲ႕လံုျခံဳေရးကို ထိခိုက္မွဳပိုမ်ားလာတာနဲ႕အမွ် 

ပ်က္စီးတိမ္ေကာသြားႏိုင္ေၾကာင္း ေဖာ္ထုတ္ေျပာၾကားခဲ့ပါ တယ္။ 

ဒါေၾကာင့္ ေတာ္လွန္ေရးအဖြဲ႕အစည္းေတြအေနနဲ႕ ေရတိုကာလမွာ 

Efficiency ရဖို႕အတြက္ ေရရွည္ရပ္တည္ႏိုင္မွဳရဲ႕ security ကို 

ဘယ္ေလာက္အတိုင္းအတာအထိ sacrifice လုပ္ဖို႕သင့္သလဲဆို 

တာကို တိုက္ပြဲေဖာ္ေဆာင္ လွဳပ္ရွားမွဳသ႑ာန္တိုင္းမွာ ေရြးခ်ယ္ဆံုး 

ျဖတ္ႏိုင္ၾကဖို႕ လိုအပ္လွပါတယ္။

ဒီလိုမဟုတ္ပဲ ဗဟိုဦးစီးစနစ္နဲ႕ ေျမေအာက္ဆဲလ္ေတြအေပၚမွာ 

အေျခခံတည္ေဆာက္မွဳသ႑ာန္ (hierarchical cell-based 

organization) ကေန ကြန္ယက္သ႑ာန္ (network structures) ကို 

ကူးေျပာင္းမွဳ လုပ္မယ္ဆိုရင္လဲ တိုးတက္ေျပာင္းလဲလာတဲ့ efficiency 

နဲ႕ညီမွ်တဲ့ security ကို တျပိဳင္တည္း တိုးျမွင့္ရမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

Network structures ေပၚ အေျခခံတဲ့ ခ်ိတ္ဆက္မွဳေတြမွာ အဖြဲ႕အ 

စည္းငယ္ေလးေတြ (nodes) အမ်ားအျပား ပါ၀င္ျပီး၊ ဒီ nodesေတြအ 

ၾကားက ဆက္စပ္မွဳ၊ ဆက္သြယ္မွဳ (interconnections) ေတြလဲ 

အမ်ားအျပားပါရွိတဲ့အတြက္ သတင္းလံုျခံဳေရး ရဖို႕ဆိုတာကေတာ့ 

အလြန္ခဲယဥ္းတတ္ပါတယ္။ Node တခုကို ႏိုင္ငံေတာ္အုပ္ခ်ဳပ္ေရး 

ယႏၱရားေဒါက္တိုင္ေတြက ေျခရာခံမိတာနဲ႕Network structure 

ၾကီးတခုလံုးကို ရန္သူက ျဖိဳခြင္းႏိုင္ဖို႕ လမ္းဖြင့္ေပးလိုက္သလို ျဖစ္သြား 

တတ္ပါတယ္။ ဘယ္လိုပဲျဖစ္ျဖစ္ centralization မွာ အားသာတဲ့ 

အဖြဲ႕အစည္းေတြက security ေကာင္းမြန္ျပီး ေရရွည္ျမွဳပ္ႏွံဖို႕ လိုအပ္တဲ့ 

ေတာ္လွန္ေရးအတြက္ ပိုျပီး အသံုး၀င္တတ္သလို၊ decentralization 

မွာ အားသာတဲ့ အဖြဲ႕အစည္းေတြက efficiency တိုးျမွင့္ေပးႏိုင္တဲ့အ

တြက္ ေရတိုေတာ္လွန္ေရးကာလအတြင္း ေအာင္ပြဲရႏိုင္မွဳအတြက္ 

အသံုး၀င္တတ္ပါတယ္။ သက္ဆိုင္ရာ ေတာ္လွန္ေရးရဲ႕ ေရတိုေရရွည္ 

အတိမ္အနက္ကို မွန္မွန္ကန္ကန္ သံုးသပ္တြက္ခ်က္ႏိုင္ဖို႕ပဲ လိုပါ 

တယ္။ မဟုတ္ရင္ေတာ့ ေရရွည္ျမွဳပ္ႏွံရမယ့္ ေျမေအာက္ေတာ္လွန္ေရး 

အခ်ိန္မွာ ပဲ့ကေထာင္၊ ဦးကနင္းနဲ႕ ကေသာင္းကနင္း decentraliza 

tion အဖြဲ႕အစည္းေတြ မွိဳလိုေပါက္လာျပီး၊ ေရတိုကာလအတြင္းအဆံုး 

သတ္တိုက္ပြဲႏႊဲရမယ့္ အခ်ိန္မွာက်ေတာ့မွ ဟိုအဖြဲ႕ကလဲ ႏွစ္ေယာက္ 

တပိုင္း၊ ဒီအဖြဲ႕ကလဲ မခ်ိသာမဆန္႕သာနဲ႕ မပီမျပင္ထြက္ေပၚလာတာ 

မ်ိဳးေတြ ၾကံဳေတြ႕ၾကရမွာပဲ။ 

ေတာ္လွန္ေရးအဖြဲ႕အစည္းေတြမွာ elite-based နဲ႕Mass-

based organization ကြဲျပားမွဳေတြလဲ ရွိပါေသးတယ္။centraliz 

ation/ decentralization ကြဲျပားမွဳသ႑ာန္လိုပါပဲ။ continuum 

အေနနဲ႕သာရွိပါတယ္။ေရေပၚဆီအေျချပဳအဖြဲ႕စည္းနဲ႕ လူထုအေျချပဳ 

အဖြဲ႕အစည္းဆိုျပီး သီးျခားခြဲထုတ္ႏိုင္ဖို႕ကေတာ့ အလြန္ခဲယဥ္းလွပါ 

တယ္။ အဖြဲ႕အစည္းတခုဟာ elite-based လား၊ mass-basedလား 

ဆိုတာကို ပညာရွင္အမ်ားစုကအဖြဲ႕အစည္းရဲ႕ အရြယ္အစားနဲ႕ေခါင္း 

ေဆာင္ေတြရဲ႕စြမ္းရည္ေတြနဲ႕တိုင္းတာေလ့ရွိၾကပါတယ္။ အလြယ္ 

တကူ စဥ္းစားႏိုင္တဲ့ နည္းလမ္းတခုကေတာ့ ေတာ္လွန္ေရးအဖြဲ႕အ 

စည္းတခုမွာရွိေနတဲ့ ထိပ္ပိုင္းေခါင္းေဆာင္ဆယ္ေယာက္ကိုဖမ္းဆီး

ေထာင္ခ်လိုက္ရင္ (သို႕မဟုတ္) လုပ္ၾကံသတ္ျဖတ္လိုက္ရင္ ဒီအဖြဲ႕ 

အစည္းရဲ႕ ေအာင္ပြဲရႏိုင္မွဳ စြမ္းရည္က်ဆင္းသြားမွဳရွိမရွိ ဆိုတာပါပဲ။ 

ဒီလိုျဖစ္မယ္ဆိုရင္ေတာ့ ဒါကို elite-based revolutionary organiza

tionလို႕သတ္မွတ္ႏိုင္ ပါတယ္။ ဒီလိုမဟုတ္ပဲ အဖြဲ႕အစည္းအတြင္းမွာ 

ပါ၀င္တဲ့ အဖြဲ႕၀င္တ၀က္ေက်ာ္ကို ေခ်မွဳန္းႏိုင္မွသာ ေအာင္ပြဲရႏိုင္မစြမ္

းရည္က်ဆင္းသြားမယ္ဆိုရင္ေတာ့ ဒါကို mass-based revolutionary 

organization လို႕ သတ္မွတ္ႏိုင္ပါတယ္။
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မယ့္ ေရြးေကာက္ပြဲဆုိတာရဲ႕ Legitimacy ဆုိတာလည္း ပိုၿပီးေတာ့ 

က်ဆင္းသြားလိမ့္မယ္လို႔ က်ေနာ့္အေနနဲ႔ အဲဒီလုိ နားလည္ၾကည့္ 

တယ္။ ဒါက်ေနာ့္အျမင္ပါ။ အဓိကကေတာ့ ျပည္သူေတြအေနနဲ႔ 

ေသာ္လည္းေကာင္း၊ ႏုိင္ငံေရး အင္အားစုေတြအေနနဲ႔ ေသာ္လည္း 

ေကာင္း နအဖ မဟုတ္တန္းတရားလုပ္ေနတဲ့ ကိစၥေတြကုိ က်ယ္က်ယ္ 

ေလာင္ေလာင္ေျပာႏုိင္ဖုိ႔၊ ၀ုိင္း၀န္းဆႏၵထုတ္ေဖာ္ႏုိင္ဖို႔က အဓိကက် 

တယ္၊ ဒီကိစၥကို အဓိက ေဇာင္းေပးတယ္လို႔ က်ေနာ့္အေနနဲ႔ေတာ့ 

အဲဒီလို ယူဆပါတယ္။”

၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပဲြနဲ႔ ပတ္သက္လို႔ ဒီမိုကေရစီအင္အားစု 

ေတြေရာ တိုင္းရင္းသားအင္အားစုေတြမွာပါ အျမင္သေဘာထားက 

အမ်ဳိးမ်ဳိးပါ။ ကိုယ္တိုင္ ပါ၀င္ယွဥ္ၿပိဳင္ဖို႔ ျပင္ေနသူေတြ ရိွသလို ေရြး 

ေကာက္ပဲြကို သပိတ္ေမွာက္ေရး၊ မဲမေပးေရး လႈံ႔ေဆာ္သူေတြလည္း 

ရိွပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကေတာ့ လူထုကို ဒီေရြးေကာက္ပဲြနဲ႔ 

မ်က္ျခည္မျပတ္ၾကဖို႔၊ ႏိုင္ငံေရး အေျခအေန အရပ္ရပ္ကို စိတ္၀င္တစား 

ရိွၾကဖို႔ သတိေပးတဲ့ စကားလို႔ ယူဆရပါတယ္။

DVB / -o*kwfv 26 ?    ?yJcl;wkdif;/ a&$usifòr› tajcpkduf trSwf-57 

ajcvsifwyf&if;u Akdvfr–;nDnDvGifukd olwynfhwyfom;u tckv 24 

&uf reuf (eHeuf) 1 em&D cef@rSm aoewfeJ@ypfowfcJhygw,f? 

atmufajcwyfom;awGudk&duQmpkday;zdk@wifjywm&mrSm tJ'D Akdvfr–; 

u ol@udkyg;±dkufcJhwJhaemuf 'DvdkypfcwfcJhwmvdk@qdkygw,f? a&$usifa&tm; 

v#yfppf puf±kHem;u ukef;ay:rSm ypfcwfcJhwmjzpf+yD;tcsuf aygif;rsm;pGm 

ypfcwfcJhwGuf &iftkHwckvkH; yGifhxGufaoqkH;oGm;ygw,f? rae@u ol@ukd 

o+*dK[fcJhygw,f? ypfcwfwJh &Jabmfuawmh aoewfESpfvufeJ@twl xGuf 

ajy;oGm;w,fvkd@qkdygw,f? 

Akdvfr–;nDnDvGif[m a'ocHjynfolawGukd olykefeJ@qufoG,fw,f 

vdk@pGyfpGJ zrf;qD;/ aiGn‡pfavh&Sdwma=umifh ol@udk rvdkvm;=ubl;vkd@ tJ'Dòr›cH 

uyJ ajymygw,f? 

DVB / -o*kwfv 26 ?    ?trsKd;om;'Drdkua&pDtiftm;pk(tef'Dtufzf) 

acgif;aqmif OD;cifarmifaqGtygt0if xdyfwef;ygwDacgif; aqmifokH;OD;u 

ygwDacgif;aqmifawGtjzpf qufvufwm0ef,lrSmjzpfayr,hf a&G;aumufyGJ 

rSm 0ifòyifcGifh&a&;wGuf aumfr&Sifu awmif;qdkovdk rwifjyawmhygbl;vdk@ 

'DADGbDudk ajymqdkvdkufygw,f?

olwdk@okH;OD;eJ@ ygwDacgif;aqmifwOD;jzpfwJh OD;wifatmifatmifwdk@ 

av;OD;[m EdkifiHawmfykefuefr_/ }uHpnfr_awGeJ@ jypf'%fuscH&zl;olawG jzpf 

wma=umifh &moufyefa&G;aumufyGJ 0ifcGihfr&SdolawGjzpfygw,f? 'Dtay: 

olwdk@u a&G;aumufyGJ0ifr,fvdk@jyifqifwJhtcg aumfr&Sifu 'Dtr_awGudk 

xyfrHrusL;vGefawmhygbl;vdk@ uwdu0wf xyfjyKcdkif;wJhtwGuf ckvdk 

qkH;jzwfvdkuf=uwmjzpfygw,f? tck aumfr&Sif&J@awmif;qdkcsuf[m Edkif 

iHa&;ygwDawGrSwfykHwifpOfu yg0ifxm;+yD;om;/ cH0efuwday;xm;+yD;om; 

jzpfyg&ufeJ@ tckvdk aumfr&Sifu xyfrHawmif;qdkajymqdkcsuf[m olŒ&J *k%f 

oduQmeJ@ygwDacgif;aqmif *k%foduQmudkygxdcdkufEdkifvdk@ rwifjyawmhbJ 

ukd,fpm;vS,ftjzpf0if ta&G;rcHa&; a&G;cs,fvdkufwmvdk@ OD;cifarmifaqG 

u ajymygw,f?

“aumfr&Sifu xyf+yD;awmh t&ifwkef;uxm;xm;wJh &moufyef 

a&G;aumufyJGr0if&bl;qkdwJh yk'frudk y,fzsufay;zdk@ wifjyygw,f?tJ'gudk 

xyf+yD;awmh vufrSwfxkd;+yD;awmh cH0efuwdvkyf&tkH;r,fqkd&if acgif;aqmif 

wa,muftaeeJ@tJavmufawmifrS toem;cHwJhtqifhxda&mufatmif 

vkyfwmrsKd;awmh usaemfwkd@vufrcHEkdifbl;av?”

OD;pdefvSOD;uvnf; aumfr&SifxHrSm xyfrHwifjyawmhrSmr[kwf 

bl;vdk@ qkH;jzwfw,fvdk@ajymygw,f? aumfr&SifOuUÏeJ@aumfr&SiftzJG@ 

0ifawGudkajym+yD;+yD/ usaemfhudkaxmifcswmvnf; w&m;wmvdk@vufcHwm 

r[kwfbl;/ rSefw,fvdk@vufcHwmr[kwfbl;/ tJ'ga=umifh tJ'DudpPawGyk'f 

xD;/ yk'frawGvnf;rSwfrxm;bl;? bmvdk@ vnf;qdkawmh usaemfwkd@EkdifiHrSm 

ta&;,lcsifovkd,l+yD;awmh yk'frwwfcsifovdk wwf+yD;awmh vkyfvkd@ 'Dyk'fr 

awGub,fvkdvkyfvdk@wwfrvJ/ tJ'D[mawG usaemfhvnf;zwfrjybl;/ 'g 

awGrSwfrxm;bl;?”

“usaemfwkd@udk axmifcsw&m;pJGwkef;u axmifcswmuawmh 

xGufajy;vkd@r&vkd@ jrpf}uD;em;axmifrSm 15 ESpfausmfaygh/ olwdk@ay;wJh 

tjypf'%fcH+yD;+yD/ tJ'DxJrSm ckewkef;u yk'fxD; yk'frawGygxyf+yD;awmh a&G; 

aumufyJGr0if&wmawG 0if&wmawGvkyfwJhtcg usawmhusaemfhb0rSm 

vGwfvyfwJhvlwa,muf/ yk'fxD;/ yk'frr&SdwJh vlwpfa,muftjzpfeJ@aecsif 

w,f? 'gayr,fh t&ifay;wJh yk'fxD; yk'frawG usaemfvufcHoabmwlxm; 

wm r[kwfbl;av?”

“olu twif;pD&ifcsufcs/ twif;zrf;+yD; twif;pD&ifcsufcs+yD; jrpf 

}uD;em;ydk@wmukd/ 'gu tajctaerSefbJ/ tck udpPusawmh usaemfhtay:rSm 

'DvdkEkdifiHawmfeJ@ usaemfhrSm'Dvkdjypfr_awG&Sdw,fqkdawmh usaemfvufrcHbl;/ 

pum;vkH;tokH;tE_ef;u tpaygh/ olwkd@=um;rSm 'D[mawG rokH;ygeJ@/

toem;cHwmvnf;r[kwfbl;/ &Sif;csufwifw,f/ t,lcHwifw,f qkdwm 

rsdK;awmh ajymvdk@& w,f? olwkd@okH;okH;aewm cifAsm;wkd@ a&'D,kdawGvnf; 

okH;aew,f/ toem;cHwJh tvkyfrvkyfbl;vdk@?” 

OD;omqdkif[mvnf; trwftjzpf a&G;aumufyGJ0ifcGihf&a&; xyf}udK; 

yrf;awmhrSmr[kwfbl;vdk@ OD;pdefvSOD;u ajymygw,f? olwdk@av; OD;xJ u 

OD;wifatmifatmifuawmh vdktyfcsuft& a&G;umufyGJ0ifcGihfjyKzdk@ jynf 

axmifpka&G;aumufyGJ usif;ya&;aumfr&SifxH wifjyr,fvdk@qkH;jzwfxm;yg 

w,f? 

“tckaemufxyf vlopfawGudk v$wfawmfxJrSmyJjzpfjzpf/ usaemf 

wkd@OD;aqmifwJhae&mrSm vkdaewJhtwGuf usaemfhtaeeJ@u'Duudk,fpm; 

vS,ftopfawGeJ@ OD;aqmifOD;&GufjyK&rSmjzpfwJhtwGuf usaemfhtaeeJ@ 

av#mufv$mwifzkd@qkH;jzwfxm;w,f? EkdifiHa&;OD;aqmifzJG@eJ@ ygwDaxmif 

awmhr,fqkduwnf;u 'DtcsufawG xkd;+yD;om;yg/jyef+yD; xyfxdk;ckdif;wJho

abmayghav?” 

OD;wifatmifatmif&J@udpPudk aumfr&SifrSm wifjyr,fqdk&if aumfr 

&Sifu cGihfjyKr,f/ rjyKbl;qdkwm oJoJuGJuGJr&SdvSygbl;? wu,fawmh olwdk@ 

wawG [m 1990 a&G;aumufyGJ &v'fudk ppftpdk;&u taumiftxnf 

azmfray;wJhtwGuf udk,fhzmomudk,f taumiftxnfazmf&atmif pif 

+ydKiftpdk;& zJG@pnf;zdk@ }uHpnfvkyfaqmif=uwmjzpfygw,f? tm%modrf; 

ppftpdk;&u jynfolu tpdk;&zGJ@cGihfay;xm;olawGu tpdk;&zGJ@zdk@ }udK;yrf;csuf 

tay: EdkifiHawmfykefuefr_qdk+yD; ESpf&Snfaxmif'%fawG csrSwf+yD; &moufyef 

a&G;aumufyGJ 0ifcGihfr&SdqdkwJh yk'freJ@ ta&;,lxm;wmjzpfygw,f? 

trsKd;om;'Drdkua&pDtiftm;pk acgif;aqmifokH;OD; a&G;aumufyGJ 0ifròyif

ppfom;wOD;u Adkvfr–;udk ypfowf

pmrsuf 16 rS
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VOA / -o*kwfv 27 ?    ? ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕ စစ္တပ္အႀကီးအကဲ 

ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီးသန္းေရႊ စစ္ရာထူးက ႏုတ္ထြက္လိုက္ၿပီ ျဖစ္ပါတယ္။ 

သူနဲ႔အတူ ထိပ္တန္းအရာရွိႀကီး ၂၀ ေလာက္ စစ္ရာထူးေတြကိုစြန္႔ 

လႊတ္ခဲ့ၾကပါတယ္။ ႏို၀င္ဘာလ ၇ ရက္ေန႔မွာ က်င္းပမယ့္ ေရြး 

ေကာက္ပြဲမွာ အရပ္သားအေနနဲ႔ ၀င္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ဖို႔အတြက္ အခု 

လို ႏုတ္ထြက္ၾကတာျဖစ္တယ္လို႔ သတင္းေတြလည္း ထြက္ေပၚေန 

ပါတယ္။ ဒီအေၾကာင္း အျပည့္စံုကို မခင္ျဖဴေထြးက တင္ျပထားပါ 

တယ္။

ျမန္မာႏိုင္ငံ စစ္တပ္အႀကီးအကဲ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီး သန္းေရႊ 

ဦးေဆာင္တဲ့ ထိပ္တန္းေခါင္းေဆာင္ေတြဟာ စစ္ရာထူး အသီးသီးက 

ႏုတ္ထြက္လိုက္ၾကၿပီျဖစ္ပါတယ္။ စစ္ရာထူးကို စြန္႔လႊတ္ၾကတဲ့အရာ 

ရွိႀကီး ၂၀ နီးပါးအနက္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီးသန္းေရႊနဲ႔ ဒုတိယ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီး 

ေမာင္ေအးတို႔ကေတာ့ ႏုိင္ငံေတာ္အႀကီးအကဲ နဲ႔ ဒုတိယအႀကီးအ 

ကဲေတြအျဖစ္ ဆက္လက္ရွိေနၾကဦးမယ္လို႔ သိရပါတယ္။

ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီး သူရေရႊမန္းအပါအ၀င္ က်န္ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးေတြက 

ေတာ့ အရပ္သားေတြအျဖစ္နဲ႔ ႏုိ၀င္ဘာ ၇ ရက္ေန႔ က်င္းပမယ့္ ေရြး 

ေကာက္ပြဲမွာ ၀င္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ၾကမွာျဖစ္တယ္လို႔ ေနျပည္ေတာ္အ 

သိုင္းအ၀ိုင္း သတင္းရပ္ကြက္က ဆိုပါတယ္။

ဦးသန္းေရႊနဲ႔ ဦးေမာင္ေအးတို႔ ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္မယ္ မ၀င္ဘူး 

ဆိုတာေတာ့ မသိရေသးပါဘူး။ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီးသန္းေရႊဟာ အသက္ 

၇၈ ႏွစ္ရွိၿပီျဖစ္ၿပီး အခုႏုတ္ထြက္ၾကရတဲ့ အရာရွိႀကီးအားလံုးဟာ ၆၀ 

ေက်ာ္အရြယ္နဲ႔ အမ်ားအားျဖင့္ စစ္တကၠသိုလ္ဗိုလ္သင္တန္း အမွတ္စဥ္ 

(၁၇) မွာ တက္ေရာက္ခဲ့ၾကသူေတြျဖစ္ၾကပါတယ္။ ဒီရာထူးေနရာ 

အေတာ္မ်ားမ်ားကို ဗိုလ္သင္တန္း အမွတ္စဥ္ (၁၈)၊ (၁၉) က အရာရွိ 

ေတြနဲ႔ အစားထုိးတယ္လို႔လည္း သိရပါတယ္။

ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီးသန္းေရႊေနရာမွာ တပ္မေတာ္ ကာကြယ္ေရး 

ဦးစီးခ်ဳပ္အျဖစ္ ယခင္စစ္ေရးခ်ဳပ္သူရျမင့္ေအာင္၊ ဒုတိယ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉး 

ႀကီးေမာင္ေအးေနရာမွာ တပ္မေတာ္ ဒုတိယကာကြယ္ေရး ဦးစီးခ်ဳပ္အ 

ျဖစ္ ဒုတိယဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီး ကိုကို တို႔ကို အစားထိုုးခန္႔အပ္ၿပီး ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီး 

သူရေရႊမန္းရဲ႕ ပူးတြဲ ညိွႏိႈင္းကြပ္ကဲေရးမႉး ၾကည္း ေရ ေလ အျဖစ္ ယခင္ 

စစ္ဆင္ေရး အထူးအဖြဲ႔ (၂) ဒုတိယ ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီး မင္းေအာင္လိႈင္ကို 

အစားထိုး ခန္႔အပ္လိုက္တယ္လို႔ သိရပါတယ္။

တပ္မေတာ္လံုၿခံဳေရး အႀကီးအကဲ ဒုတိယဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးရဲျမင့္ 

ေနရာကို အေနာက္ေတာင္တိုင္း တိုင္းမႉးဗိုလ္ခ်ဳပ္ေက်ာ္ေဆြနဲ႔အစား 

ထိုးခန္႔အပ္လုိက္တယ္လို႔သိရပါတယ္။ ေရတပ္နဲ႔ ေလတပ္ရာထူးေတြ 

မွာေတာ့ အေျပာင္းအလဲရွိတယ္လို႔ မၾကားရပါဘူး။

လာမယ့္ တနဂၤလာေန႔ ၾသဂုတ္လ (၃၀) ရက္ေန႔ဟာေရြး 

ေကာက္ပြဲမွာ ပါ၀င္ယွဥ္ၿပိဳင္ၾကမယ့္ ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္း အမည္စာ 

ရင္းတင္သြင္းရမယ့္ ေနာက္ဆံုးေန႔ျဖစ္ပါတယ္။ အဲဒီေန႔အမီ စာရင္း 

တင္ႏုိင္ဖို႔အတြက္ အခုလို ရာထူးက ႏုတ္ထြက္ၾကတာျဖစ္လိမ့္မယ္လို႔ 

သံုးသပ္သူေတြက ဆိုၾကပါတယ္။ ဒီလို အခ်ိန္မီ စာရင္းတင္သြင္းႏိုင္ဖို႔ 

သက္ဆုိင္ရာ ရံုးေတြ၊ ဘဏ္ေတြကို အခု စေနနဲ႔ တနဂၤေႏြေန႔ ေတြမွာပါ 

ဖြင့္ထားေပးမယ္လို႔ ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္က ေၾကညာထားပါတယ္။ 

ဒီလို စစ္ဗိုလ္ဘ၀က အရပ္၀တ္လဲၿပီး ေရြးေကာက္ပြဲ ၀င္မယ့္သူေတြဟာ 

အခု ေရြးေကာက္ပြဲအၿပီး အာဏာပိုင္အဖြဲ႔အစည္းေတြမွာ စစ္တပ္က 

ရယူမယ့္ ၂၅ % မွာ အက်ံဳးမ၀င္တဲ့ စစ္အရာရွိ တျဖစ္လဲေတြလည္း 

ျဖစ္ၾကပါတယ္။

etzppfAkdvfcsKyf}uD;rsm; ppf&mxl;rSE_wfxGuf vl0wfvJukef=u+yD


